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Perpefrators Never Brought fo Justice -~ . N

Bonacci Recalls Early Trauma

1991 the Nebraska Observer

The same day that Alisha Owen’s jury found her guilty of eight
counts of perjury, perjury charges against another young person with
asimilar story were dropped. Paul Bonacci, 23, who is now in prison
at the Lincoln Correctional Center serving a five-year sentence for
fondling a minor in 1989, was indicted on three counts of perjury last
August by the Douglas County grand jury. The stories invoive
allegations of sex abuse centering around Larry King and others,
some of whom were involved in the failed Franklin Credit Union.

Bonacci's attorney John DeCamp is disappointed that the charges
were dropped because cerlain documents be needed as evidence
were unavailabie to him until Alisha Owen's trial ended. Now they
are unavailable to him because the charges were dropped

Bonacci was indicted for saying: 1) he saw Alisha Owen and
Robert Wadman having intercourse, 2) he saw Robert Wadman use
cocaine, and 3) that he was sexually abused by Harold Andersen.

Bonacci has multiple personality disorder (MPD), a condition
first diagnosed by court-appointed psychiatrist Beverley Mead. He
has been seen by two other psychiatrists. MPD is said to be the result
of early severe trauma. According to Mead, Bonacci is not psychotic.
At the time of this interview, Bonacei told the Observer that he and
his psychiatrist had discovered 103 personalities so far.

Bonacci has told the same story, according to him, since a 1986
interview with the Omaha Police Department, and before that lo
friends. Danny King and Troy Boner, former friends of Alisha Owen,
recanted their stories before testifying to the grand jury. Benacci says
he is not a friend of Owen and has never recanted his story.

The Observer first contacted DeCamp, for permission to do this
interview. After receiving thal, we conltacted the prison and Mr.
Bonacci. Bonacci agreed lo the interview immediately. and tells us
that he did so without consuiting DeCamp. “A lol of people and the

press make me out like a marionette or somclhmg, and DcCamp pulL
all the strings and stuff. That’s the reason I decided to give the Observe:
{the interview), Evcrybody tells me what to do, now I have to d¢
something on my own,” he said.

The taped interview lasted three hours and was conductcd at t.h(
Lincoln Correctional Center July 3. The Observer will makc OOP]CS o
the transcript available for $10 July 20. PSS

Thematerial in the interview is shocking. While we make no prctcnsc
at being able to understand the psychological importance or literal truth
of it, we have decided to print significant excerpts for three reasons. First

‘because we question whether any serious attempt has ever been made by

law enforcement people to investigate the allegations, Phone inquiries
from the Observer 1o several law enforcement agencies were met with
stonewalling; one police officer said that the allegations of Bonacci were
just repeats of charges thal had already been dealt with by the grand jury
and others. Another, Sgt. Bovasso, said that he had done an investigation
at the time of Bonacci's 1989 arrest, but it was not clear that he was
referring to Bonacci's past allegations. Bovasso, like many others, was
unwilling to give details becausc of the civil suit filed against him and
many other individuals named in this story, and institutions by DeCamp
on Bonacci's behalf after the criminal charges were dropped.

Second, because much of the story resembles things that Alisha
Owen said. Bonacd, however, was not called as a witness cither by the
prosecution ot the defense in Owen’s tal. And third, because Bonacc
regrets that he will be denied his day in court, now that perjury charges
against him have been dropped. He wants his story to be told.

It is impontant 1o remember that different persoaalities speak 2
different times. They may seem o contradict each other as when onc
recalls the first time something happening was age eight and the othe:
recalls the first time as age four. Actually, ihe two perwuam]cs just hawe
dLﬂ'crcm memoties. o % - =
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Observer Inter .
by Frances Mendenhali
P.B. (When he heard tbey tiad dropped the
charges) I started carying. I should have been
happy, but I wasn’t. Cause Ljust felt that..ajr’s
it's going toda is allow them tokecp it covered
up. I know one thing. I didn't say all this stuff
Just to have the charges dropped, it's Iike |
wasn't afraid of the charges. 1 still wait for a
Way 10 tell the truth, And | felt cheated
because,..the charges are dropped. But docs
thateverleavemes chance to provethat [ told
lhcImlh?Oriscvcrybodygoingiolhinkofmc

' .} Page14 (
Continued trom page f
Moines, Kansas City, New Orleans and .
Dallas,

P.B. Alan Baer would take e inacar 1o Des

Moinesand Kansas City.Andihen’d fly from

usually Sioux City Washington D.C. or o

other towns somctimes, Larry King would se;

up the flights sometimes.

EM. Commerdial or privale?

EB. Usually privale, there was a iillle plane

from that he used 1o have us{lown around, one

of the big ones. '

EM. And did Larry King {ly usually out of

as z liar?

In 1879 Bonacci recalls meeting a man
who would molest him, Walter Carlson, st
a picnic on July 4th. Carlson “started pick-
ing me up that summer” ook him to his
house where they would watch cartoons,
later sexual films, and have sex. Bonacci
was eleven in 1979,

Bonacci says he was introduced to Peter
Citron at Peony Park by his (Bonacci’s)
friend John Camp. He says he togk five or
six trips to San Francisce with Citron.
Anotherperson,awhilel’ntmnlewilh brown
hain, would get the tickets for him.

There were more trips.

EM. How many trips do you think you look?
F.B. With Citron?

FM. Well, eilher way, with Citron or alto-
gelher.

FB. With Citron, S or 6 and with {uninzellj-
gibie) probably hundreds,

EM. Iundreds. Where aj did you go?

P.B. California, Colorado, um, New York,
Minnesota, (unintelligible)

David Thorstadt js »

outgoing message on their
identifies the group’s poals,

EM. Where wouid Yyou stay? -
York. .

FM What guys? N

P.B. David Thorstadt ang Wayne Sunday.
FM. Who's Wayne Sunday?

Sioux City, is that what you said?

EB. Um hmn. (affirmative)

EM. Did he ever fly out of Omaha?

FB. We flew out of Omaha usually on com-
mercial planes that [ remember were never
booked like(?) commercia] pianes. So they'd
book ourticket and callus a different pame or
something,

PB. He’s kind of g big round fat bald guy.
EM. Is he associated with anybody elsc?
P.B. Yeah, with David Thorstadt.
NAMRBLA

EM. He's in NAMBLA?

P.B. --(uninteiligible), Hugh Hammey
EM. Hugh Hammel1?

EB.And Larry King. We had meelings at this ,
churctr out there. First Commu nity that was in

Boston.™
EM. What kind of meelings?
PB. NAMBLA
. ! ~
. SoF

founding member
of NAMBLA, the North American Man
Boy LoveAssociation. This New York based
group can be reached at 212-807-8578. The
machine clearly

PB. Usually in oge of tne Euys’homes in New

He's in

2w With Paul Bonacci

FM. So only 5 or 6 were with
right,

P.B. Um hmm. The majority were all done for
Alan Bacr.

EM. For Alan Baer? .
P.B.And for King

Citron, is tha

Bonacei recalls having sex with men in
East Coust cities, Including Washington
D.C. Onewasacongressman,ﬂameyFrunk.
Bonace found out whe he was by checking
his wallet. Donacci said he “was with him
about seven times.» '

-~ NewYorkand Boston werethecities they

went to most, but theéjs: fi}:;? ié]‘g‘l"ugg;cpfj ’
on €

the nebraska observer
P.Q. Box 31383, Omaha, NE 68131

FM. What would happen at the meetings?

they would also have it was

oumber (unintetligible)
tiooed off for the nightandthey den y that they
do that but they do, .

Bonacci had a

We are aware of ]

AIDS treatment for

would involve himselr with a minog

PB. Well a1 the meetings tiey would have,
they would lalk abow what they were Boing lo
pretty well orga-
nized they'd check out cverybody with this
Game 10 and auc-

great deal to say about
Alan Baer, The Observerattem pted unsuc.

humber of starjes
about Baer doing such things as paying for
people, and helping
another person get drug treatment, Many
ex-lovers of his remember acts of kindness
by him. Some also question whether he



gether kind of or were they just doing thair
own things? ‘

P.B. Most of the lime they were coing L._.c
own things. They did have uh some stale, .
mutua] inlerest in the state parks,

P.B. Yeah, 1 was there. (Unintelligible} drugs

and the parijes.

EM. Who brought them? Where’d they com
from? '
P.B. There was I don't. know who brought
then, they were either there when we got
there so_.they all Lived in a... most of the time
I don’t remember Alan Baer drinking too
much he was mainly drinking pop or some-
thing. Last time [ would stop in there, There
were no uh, 1 don™t remember seeing King
laking any drugs or anything, But I know that
he knew thal there were drugs around there,
Whether or not..

EM. He knew what?
P.B. He had to have known that there were
drugs around at his parties.
FM. Ok
P.B. And they were sometimes very obvious
smoking. And you'd walk inlo a room and he
would be snorting coke or doing some acid,
kind of hard not to.. :
EM. You said Alan Baer, you never saw him
drink, is that right?

“ PB. Yeah I never seen him drink.

"EM. Did you ever see him do any drugs?
'P.B. No. But it, you know, I don't know
whether he had any {ix down, you know, being
without drugs, hetriedathisapartment, one of |
his apartments at Twin Towers he always bad |
a refrigerator full of pop, he'd always have
diet pop in the refrigerator,

As Mikey :
Bonacci refers to Paul as he or him and all
the personalities together as we or us.
P.B. He (Alan Baer) started threatening his
family and then in *86 he staried receiving
threats out where he's living at be started

receiving threals that they would, by Walter |
| plates that say “city government™ on them,

Carlson and some of the other guysthat were
being investigated at the time. And even by
Baer mostly if we ever came if it came out
wilh anything that uh they would kill us, they
wouldstartkilling our friends. In which at first
it didn’t bother me see because we figured
tbey didn’t know where any of our friends -
were. "Till we staried secing notes on our
window of our trailer on our my room and
we'd read il and we'd sit there and tatk about
what my [riends Jook like and lhen we saw
(unintelligible) walking with them or some-
thing across the cornfields going Lo QuikShop
andwhichstarted scaring us andstuff andthey
knew their name and stuff and that started
scaring us becanse we figured weil we protedt
ourselves but we can’t protect our friends all
the time.

P.B. First time I met Alan Baer was on the
“run,

"

E.B. There'sastrip throvgh Omaha called *
run.

FM, The run?

F.B. Yeah, the run. The milk run.

F.M. The milk run?

P.B.Yeah, it’s now it runs by the Run, it goes
right in front of the correctional center in
Omaha or right behind it.

F.M. Like the Run bar?

P.B. Yeah. Used to be calied I think the Cave

EM. Ok. ’

P.B. Then there was the Max but jt’s (unintel-
ligible) called the Hollywood, so that was
samething else. The Diamond Bar is not on
the, isn’t where il's at now, cause now it's at a
part they used Lo call (unintelligible), but I
used to work there as a bartender. Across the
Street from the bus station now, which_is
probably one-way.

FM. So when was il that you met Alan Baer,
what year?

P.B.1979.ltwas same time I met Peter Citron. |
EM. How did you run into him, what were you
doing,

P.B. I was with (uninteiligible) and we were:
on the run.

EM. When you say on the run does that miean .

youran away from bome or what? _
P.B. No, I was, being on the run is beingit'sa
it’s like a area where prostitutes hang out.
Male prostitutes in Omaha hang out on the
run.

{ EM. So when you're on the run does that
» mean you, what do you do? What do you do

when you're on the run?

. PB. When you'reon it usually you sell your-
| self.

EM. Do you mecet people there that you
arranged onthe phone, do you just stand there
how does it happen?

P.B. Yeah. Most of the time you just mesl)
peoplethataredriving by andit’s like one way!
you cantellifit’s a cop or not if you look atthc‘
liccnse plates...The Omaha police they use

they’re delective cars, And when you seen a
car ihat had city detective — or po it's city
government — on it you never tried to get
picked up by that and the person, you ask him,
“are you a cop?”

EM. Yeah, :

P.B. And they have to tell you they're a cop.
FM. Amazing.

P.B. I remember {unintelligible) one time 1
broke this guy’s window in his car. And the
police arrived, and this one officer was going
lomakeareport about it. And Alan Baer came
out of the Club Max, ame out of it and told
the guy, he paid the guy money so the cop!
made no report. 1 didn't get in any trouble, he
Just paid for the window.

— Q/’)Q-

o

Bonacci also recalls that Daer would ¢
him money for “transportation,® 560,
though be lived only six blocks away fr

Baer’s apartment in Twin Towers,

EB. I heard from someone they had g
security there (atTwin Towers) it's like, if
bad good security there, I'd like to find it
like you walk in and if you act like you iy
where you're going, kind of go up there ane
up, once you get up there to the floor Yo
£010g o you've got Lo get oa the phone
call anyway, calj the apartment, they {ig
_youknow it’s really casy to getinto that d.
the glass built in around it.

FM. And you never had any trouble?
PB. No'I’d just go up there and call
number that we were lold 1o give lbelguy
EM. Were they somebody’s apartment?
P.B.Yeah, these were Alan Baer's apartme;
EM. Did he answer the phope? -
P.B. Yes, usually he’d answer the phone.
FM. Was he expecting you. '
PB. Yeah, he was expecting us, Whene:
we'd go up there be was always expect:
anyone. Sometimes where they'd try to get:
where they'd get some extra peopie, the:
have one person go into the apartment 2
tbey’d havetwo, they'd have one guywhoh
10 stand {unintelligible) in the fire escy;
you'd have ooe guy down there and you
bave one guy on the floor where the party w
at with the door open so that you could get
at the door so you'd have like ten, fifteen k:
80 up the fire escape. Well you didn't bave
pass the guard.

One of the three counts of perjury t
grand jury indicted Bonacci for was )
allegation of belng molested by someo;
named arry Andersen who he believes

_Harold Andersen of the World-Harol

Anderser declined to be interviewed fc
this article. ) _ .
P.B. Nobody has ever showed me a picture
Harold Andersea, to this day, and said this
Harold Andersen. I've beeq shown pictures
people that I said was Harold Andersen, 10, |
Roy Stevens, but he's the first one and that w
just a couple of moaths ago. But he’s nev
verified whether or not that it was. So T dos
"know whether or nol that it was the same g
but I know it was the guy that I know as Har
Andersen. Whether or not his real name
Harry Aodersen or not, I doo’t know,

P.B. And the other thing was about Haro
Andersen, saying & was Harold Andersen wt
wasthe ex-editor from the World-Herald, A
I'vealways maiatained aboul that was the fa
that I've noverbeen shown g picturc. And Iy
remembering what this guy 1old me aboi
saying that h*wasajournalist, a writer, and
ran a Jocal paper.




been shown a picture kentifying..” |
PB. Yes. I'm preuy sure, Ooe reason |
pretty sure is because [ doa't think that [dow. .
think if this guy didn't have anything to hide '
about or hide or didn’t have anything io worry
about him doing things they woulds't be
slandering himsclf so much, they wouldn’t be |
putting down so much with Alisha. Cause he
was innocent there shouldn't be need for him
to go through ali this stuff that be's done by
putting down everybody. And I think that the
thing is it would be hard if they did goto trial
to try to find any of my {riends to go against
me. I've had friends from 1984 that ’ve told
about this who'd gnfc their tcsufy to that fact
that [ have.,

FM. Would they name names?

P.B. [ don't think they’d be able to because |
oever really told any names then.

EM. Tell me about your encounters wilh
Harry Andersen.

P.B, That's the most uncomfortable person 1o
talk about because he used o, he was de-
raoged, tome. He'd always want tie you up or
tie me up or tiz me up with other kids | went
with. He had me, he had this gamewhere he'd
take a cigarette and he’d makc us bave sex
with each olber and lay it oo the fronts of our
chests or something, push it togetber with the
cigaretle siill lit. And he'd burn our genitals
apd..

F.M. You aod who else?

P.B. Other kids that went to these parties or
that were with him up there io the Red Lion
Inn.

F.M. They were parties?

P.B. At the Red Lion? No they were just, we
would, at the Red Lion you could go in cither
front way or the back way. You cati go by the
gift shop whenever you go in there, that's
where if you go in you go up the elevalor. And
you ga to whatever floor they tell you fo.
M. How would you know what room to go
lo?

P.B. Other kids would know.

Bopacci recalled ihat it was a different

room  every time, sometimes a different
hotel, Holiday Inn, Howard Johnson's.

F. M. Did be come after you got there or was -
he there waiting? '
P.B. He was usually there waiting, usually
alone. He had a camera somctimes, of a guy
taking pictures, i ) {
F.M. Do you know the person’s name?

PB. No.

F.M. Why did you do it? Did he pay you, were
you alraid, you know, what...

P.B.Hepaid, sometimes [ was afraid. Because i
if [ didn't do something [ was told to do by
Bacr or, any of the guys thal Lhey would get [
could get beat up or threatened.

FM “Whal made v think that Rarr wonld

(Noxis)

EM. How were they monnected?

P.H. Well [ saw Andersen at parties with Baer
allthe time. In 1983 [ got s0 upset at Harold
Andersen because in 1983 he was hanging
around a kid samed Andy, me and Andy were
like bro(hers, we were so close, you couidn’t
really separateus. Andy lived in South Omaha.
And Haroid Andersen was coming on to him,
and (uaintelligible) we totally ran Andersen
off that night. Toid him never to go around him
again.

EM. You who?

P.B. All the guys.

FM. You all ganged up on him.

P.H. (nods)

EM. What happcncd?

F.B. Harold Andersen got Andy in the bed- "’

room, they were having sex.
EM. Who clse was at that party?
PB. That I can remember? Alan Baer.

Barksdale or somcthing like that, he was from |

Boys' Town. John or something, Barkstel. He
used to pick me up from all over the place and
take me. A guy that looked like P.I. Morgan.
But sie isn't P.J. Morgan

Bonacci recalled that Harry Andersen
had a scar across his abdomen, mostly
herizontal but sloped a little. He then drew
a picture of it.

Bonaccd, asAlexandrew, recalled the boy
named Andy, referred to above,

FEM. Can we talk aboul a kid named Apdy?
Who are we talking to?

P.B._Alexandrew. He was kind of always dirty.
Used to hang around with Alan Baeg and Pete.
Citron a lot. Used to remind mc of Joey,
looked a lot alike, about the same size, had the
same facial features, but not exactly. He was
younger. In 83 he would have besn about 12
or 13. I used to hang around with him like he
was a little brother, like. when me and him

| were together.

P.B...most of the time he did it because bis

family was poor and necded the mooey. And

his mom even saw what was going on. Shc

lived in South Omaha acar some school,

EM. What did he Iook like?

P.B. Dirty blopde hair. Didn't really have

anything else aboul him, a cute little kid. He|
bad a lot of problems, though. He didn't like

his mom very well. He didn't like anybody

very well. lwas about the ficst person ever gat

10 him aad talked to him,

[ don't wani o see anybody hurt him. Now

he's hanging out by the run, Saw him in 89,
about a month before [ got arrested. t

Another count of perjury that Bonacci,
was charped with was saying that he hnd}
seen Alisha Owen and Robert Wadipan

Jot ~

—

P.B. Asfarassaymg[sawWadmanandAhsb.a
having sex, that night I remember that since
the personalities have been talling to each
other, ooe personality saw Alisha and Wadman
together and Lhe next thing that he saw was
Alisha having sex with somebody. And aciy
ally there was about an houror two in betwesn
that. And the person that was actually having
sex with her we believe was Tmy Boner. 50
when we talked to the grand jury we didn't
have the communication, we can now know
that there was two hours(amnesia is a com-
mon problem for people with multipie per.
sonalities) in between. Mikey went into
the bathroom, he's the one that said that be
saw them having sex, that he went into the
bathroom and thes that's when a kid by the
name of Andy went wilh him, be bad some
LSD and then he switched to Alexander and
Alexander came out, and they went back into
the bathroom then Mikey came out and he
thought he just went in and be looked back in
the bedroom and hesaw Alisha, or Lhis girl and
guy baving sex, apdhie saw Alishaand Wadman
when be went in the bathroom. So he figured
that they had to have been havmg sex, !bcy
were the same people.

EM. Do you think it was the same pcop]c?
P.B.Ihave no idea. Alexandrew came out and
saw Troy Boner with her 100,

EM. Arc you confident that Alisha was wnh
Wadman?

P.B. Yes.

- EM. Butnot so sure Lhatsbc had sex wzﬁl him,

is that accurate?
P.B. That's accutate.

The third count of perjury against
Bonacdwasforsaymghesaw“rndmauuse
cocaine.

P.13. They said I saw Wadman use drugs, oruse
cocaine. Which 1 remember talking lo the
grand jury and saying I saw him in a room
where people were taking drugs. That’s what
I said 10 (unintelligibic) to the police, to
everybody, And how that ever got to the grand
jury that I'saw him takedrugs 7 -

Bopsccl, like Alisha Owen, recalls parties
at Twin Towers and = person namcd Larry
the Kid. -

P.B. Also that mght Larry King was there, [
think Wadman came, buthe came in later, Just
about the time school started in 83, At the
Twin Towers. I'm trying 10 remember, the
peathouse or the apartment dow nstairs. Cause
he had four or five apartmeats downslau’s
EM. He who? -~ VT
P.B. Lamy. I thiok this was at one of tht
apariments. I don’t think this was at lhc pcnt-
house.

Therewere abunch of young peaple that were
there. Troy Boner was there, Danny King,
Larmry the Kid. '



P.B. A guy that liked to beat up all the ki~
liked to make pizza out of their faces. He

kind of big and he didn’t look like a kid to me,
FM. What did he look like?
P.B.(Unintelligible) black, big. Fat, he wasn’t
that tall.

F.M. What was he doing there?

P.B. He would mess around with some of the
guys that were there, I never had anything to
¢o with him cause I didn’t like him or Larry
King either. He worked at a hote!{unclear) for
Alan Baer. Alan Baeris the one who'dtell him
what to do and he'd do it.

I only went with him once and he drove &
Mercedes.

EM. What’s his rcal name?

P.B.1doa’t know. There's a guy in here now
named Dentley Buckner who has threatened |
me since ["'vebeen here, and there's a Little bit
of rescmblance berween the two of them
cause Bentley's realshont, but then again I've
grown a lot since that time.

F.M. So you don't think they’re the same
person, or do.

P.B. I'm not sure.

FEM. Why does Bentley Buckner threaten
you.

P.13. He worked for Alan Baer, or did work for
him. He was at those partics on and off white
he was not in prison. I've keard that he's been
conlacling Baer.

F.M. How does he do that?

P.B. Call him.

Bonacci wes committed to Nebraska Psy-
chiatric Institutein 1986. According to him
at the time, April 22, 1986, the police were
cnlled and interviewed him and he told of
his histery of abuse, naming the Omahans
wha had aliegediy abused him. The mother
ofa {riend had contacted his school, Notth-
west Iligh, and the school had called in
Diane Zipay, who was then working as a
student personnel assistant for OPS. Bonacd
saysthepoliceinterviewed him atthat time,
Lis mother told the Observer that at the
time Zipay and the doctors at NPItold her
that he had been repeatedly assaulted, but
not by & member of the [amily. The Ob-
server contacted the Police Department
about the incident but they could find po
record of it.

P.B. There was a rcport to the police in "85,
first time [ named peopie, Walter Carlson, Joe

Procipal and assistanl princ:pai had to leave §

for a few minules and they could talk to me

to go.

Bonacdi did notidentify Oarry Andersen
at Lhe time as [arold Andersen the pub-
lisher,

F.M.Sodidthe police have any reaseatolhiok
at the time it was the same person?
P.B. I doo't think 50.

By far themost chilling part of Bonacci's
story is about ritual satanic cuit abuse.
Although we make no pretense at under-

Burke, Harry Andersen, Peter Citron, Alan
Bacr, Larry King. They laughed.
FM.Doyoursmember who it was —whothe
police officers were?

P.B. [ wish [ could.

EM. When did they do this interview with
you?

standing the significance of this story, we
Include it here because it ls compelling =nd
because [t bears some resemblance to sto-
ries of satanic sbuse that we understand

. were told to the grand jury by a gicl whose

peme has not been In print but who was
referred 1o as “a young Omaha girl” The

alone. I was sent to NPI because the school
and the Omaba Police Department wanted me §

P.B. Sacrifice(1), and torturing this child. And
didn't want to, and we were me and Nicholas

~ercbotherying, and wedidn't like what they

were making us do.

F.M. Was the kid littler thag you?

P.B. Probably...cleven

F.M. How old were you?

P.B. [ don't remember.

F.M. Do you remember what year it was?

P.B. '84. And they had one guy that came 1n

and they were baving sex with him. :

FEM. Having sex with Lbe lilile kid.

P.B. They used us as rag dolls. Then they put

me shoved me and Nicholas in the cage. They

had the boy outside the cage and sbol him in

the head,

EM. Who shot him in the bead?

- F.B. The guy that (unintelligible). Then they

they took me oul into the other side. They
made us have scx before they took us away
from him, be was dead. They took Nicholas

grand jury report sald “she has suffered
moreabuseandneglect thananyoneshould
ever have fo endure.” ot

P.B. (As Mikey}:They used to say that they
would try 1o kill my family, and kiil me.
EM. Who?

P.B. Baoer, King, Andersen, all of them. The
only twowhodidn’tthreatenme were Carlson
and Burke. They only threatened me at theend
and they got arrested in '86.

EM. Why did you belicve that thcy were
serious?

P.B. Becausc they used to beal me up some-
times. And | saw them also hurt other kids.
EM. Did you believe that lhcy would kill |
somebody? . RS

P.B. They did. ST

FEM. Who did they kill? Sl

{P.B. I don't know. Thomas or somcihing hkc

off in the woods and they look me out and I
beard a shot.. {unintelligible} up in the airby

! where I was at and [ didn't ses Nicholas till

later oninthe dayand Fthought they had killed
him to0. He said (uninicliigiple) be lhoughl
they'd kilied me. (Unintelligible).

F.M. Who was Lbere Lhat you know Lhe pames
of.

P.B. Larry King and a guy named Hunler, the
guy that was {unintclligible).

. FM. Does Hunier have another pame? .

" that.
F.M. What did he look like?

"took me and Nicholas out inio the wooxds and

P.B.Kindof he had glasses on or some kindof

weird glass that he was wearing. | badn’t scen
tbem like that before. He was kind of tall,
while, greying bair, had a wmlc belt on and
(unintelligible)..

P.B. It was in Califormnia. They were, LQUY EM. Doyoukncwanythmgcl&caboulHumcr"

King were out around flying to Stockion,
(unintelligible) around we picked up Nicho- .
las who went oul with us and when we got
there | don't know where we landed at of
where we were at, they had me tied and
drugped up. They took us out loa place and all
1 can remember is that there was a Kern River
or something that went by, there was a bridge
that had the name on il. It was near there that
we would wait. And they had this little boy
that was in a cage when we gol there and they
told us me and Nicholas to puton these Tarzan
suits. First they told us we belter do what thcy
101d us,

They told us we'd betier do what lhcy wanled -
ior they'd killusioo, Sowe dideverylhing they -

told us to.
IFM What did lhcy tetl you to do?
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P.B.(negalive)

F-M. Do you know anything clsc about the

~ place where you were?
P.B. Kem River, it's near Bakersfield.
EM. What clsc do you remember about Bakers-
field?

P.B. There were some other people and Lﬁcy :

. were inle witcheralt and stuff that Zacharai
knew all about and said they were into witch-
craft and lhey used Lo sexually sbuse idds.

" (Zacheral is enother personality.)

That's what they did with the body, they gave

_ him 1o, they ook the body and were flying the

plane and flying low and when the:’ dropped

the body out they said “Lel the ()Mehr go

ahcad and take care of il."...

F.M. Ok, go on so what did they do that night.

P.B. They were having human sacrifice.

. EM.Anotherperson?. ., .. - .



. was four.

stuff and he was crying and s@eaming some- |
thing, and the priest picked him up and (unir
telligible)iady came up and just {gestures) cut
him up. )

FEM. Cuthim up his c:hcsl isthat where you're
pointing?

P.B.Yeahand the priest had blood all over and
Larry King just...

F.M. The priest heid him and the woman cut
him? :
‘P.B. (Nods) Larry King just came out.

F.M. That was at night.

P.H. (Nods)

FM. Was it some kind of ccrcmony?

P.B. Um hmm.

F.M. And what happeped then?

P.B.They were chanling, (unmlclhgjblc)hav-
Ing sex with the dead bodies. ‘
EM. There were two dead bodies?

P.B. Um hmm. They were caling the dcad
bodies, thirteen adults there.,

EM. 50 thirteen adults had to eat two dead
bodics; did they eat it all? :

P.B. No they'd keep the red parts and cat
cerlain things like eves apd the rest of the
bodics, like bones were always used for mak-
aﬁg tools and g}"OUud up. \umﬂlch_lgjbll:)
Larry King bad his r:lnvcr pick us up and take
us back.

F.M. What’s his drver’s name?
P.B. ] don’t know.

F.M. And he picked you up in this place near
the Kern River in Bakcmﬁc]d and took you
where.

P.B. Took us back to the hotel.
FM. Where?

P.B. Idon't know because when we got in the
car me and Nicholas fell asleep.

F.M. Have you beco (o other ccn:momcs
where they cat body parts? - o
EB. (Nods) '

F.M. How many do you think you’ve been ta.
P.B. Four or five. Zacharai’s been tu four ot
five. :
FM. How many has Mikey becn 107
P.B. None. )

FM. Has anybody else been to any? :
P.B. Lehai and Malachal have. A boy was
killed when Iwas three. Mark can tellus about -
it,

FM. Are you Mark?

P.B. Yes. We hung out with each other when I

.

Liviog, I remember my mom used 10 go 1o
work and I would try 1o chase her 1o work.
She’d be going on getting oo abusapd I'd ry
to follow her aqually. A couple up the street
gave him cookies, They were ox.

A weird puy lived close lo us would take me
home too, but-he (unintelligible) started Lo

- cutting the boy.
" .FEM. Was he an old guy?
. P.B. No, he was in his tweatics.

|
'EM. Intercourse? © - - 1

- year-old.

.PE Wenly ﬁvciotinﬂy ~ B

There was the triangle in Bellevue, in the

© harm me(7).

& human altar, which they have insome ol the -
cults like the Nocthwest cult, which is a
teenage gir] who is a virgin, That was one of
the aitars, they used her as an altar.

E.M. They used her as an altar. And what kind
of altar did this guy have?

PB. He Jusl had it was like a, made out of ‘
wood, oak. !
He had this liltle boy that was down there he ?
was prabably about two years old, and [ was i
only about four. He made me havesex wilh the |
boy.

PB. (Nods). And { was domg n, be started

FMSmlwas_]mlyouandmmandlhcltwo-

P.B. Um hmm, He staried cutting him, He kept
telling me that he was putting the boy's spirit
in me and (hen aflerwards be told me the boy
wasn't really burt that waslusi a game (unin-
telligibie). :

“That’s bow Alec was formed causc Alec is

ooly about two years old and be doesa’t talk |
or speak, he's a baby person. He kind of
represents the baby that was killed. -

He took the boy's skin off and put it on me and
that's why (unintelligibie} [ want to Lake five
or six showers I'm like washing my hands but
Icantgctlhcbloodo[tlalwayssccn, it’s
right there.

M. Counting everybody, how many satanic
rituals do you think you parUmpalc-d in?

B

' } Bouncel mentioned some places in Ne- |

. brasksa. ) ] _ :
- PB. The underground in Elkborm, it's like a .

scwer sysie,
Ope like Lhal in Bcllcvuc. Dumnds becn
there.

sewer sysiein, called a triang e because there
were three pricsts that ived there with the
sewersystem in the middle. One was the high
pricst, one was the next, and one was a pricst
in another group. One was with the Shadows.
They don't live there any more. It's been
turned into a Christian yard. Ope guy lived
across from the school yard, he could use that
to Jure kids into the cult, They like to get them |
when they're elementary Lhmughjumor hlgh '
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Lvsude kit > WHCOINCY [T most ntluencab e

ZM. You mentioned a human altar, how dic
you know about that?

P.B. Becauscthey’ve bad it. Larry didn't thint

: that the sacrifices of the animals or of the umr

~of they have it when it would be impregnat.
ing the giri for the sacrifice of her child wheg
it was born. It's kind of dooe o mock the
Christian religion, il's done oo the 22pd of
December, 21st or 22nd. The acorns are used
as part of the ritual lo impregnate her.
F.M. I don't understand.
P.B.ldon"tunderstand either, all ! know is that
there were acoms that were used thal were
placc up in her at the time to belp. .
EM. Did it have something to dowith making
her get pregnant?
P.B. Um hmm. [ kaow it’s weird, but every-
thing we do in the cult is weird.
F.M. Iid you see them impregnate a girl?
P.B. (Nods)
.M. More than once?
P.B. Just opc is all [ saw. And wesacrificed the
baby. They would cut the mother up and then
take the baby out alive and they sacrificed it.
And the third person in (he cult would have (o
eatihe eyebails which Malachai was third inat
time, but he was out of favor,
F.M. Where was this?
PB. At the triangle of the woods,
EM. Which is down io Bellevue?
E.B. Near Fontenclle Forest.
F.M. Where's the Lriangle?
P.B. There’s actually two triangles, {bcrc s
one with the sewer system and one in the
woods, -
F.M. Then did they eat the whole body?
P.B. They only cat certain parts of it. They eat
the flesh and there is what they call commuo-
jon in Christian and stuff. And it was just dooe,
they mixed urine and blood and (unintetli-
gible) drink it. The way they'd get it they’d
nave somebody they'd (uninlelligible) cut
you right here and then drain the blood out of
you (on his wrist).
They drew blood [rom him three or fuur
times. :



F.M. What year was (nat?
P.R. 1984,

EM. When was the last time you were in-

volved in a satanic ritual?

P.B. 1984.

F.M. Where was that.

P.B. Out in California when they took the kid
F.M. They shot in the bead.

F.M. And when was the first time?

P.B. 1979,

FM. But wasn't 197! was when Alec was
formed?

Bonacci recalls all but the 1971 memory as
being between 1979 and 1984.

EM. We really only know of onc Omaha
person lhal was ipvolved in satagic ritual that
you can pame, is that right?

P.B. (Another person pamed)Dr. Khage, same
as Lord Bevins. He's the one that was a priest
when [ first got involved. He's a proctologist.
He used to take care of kids if they were hurt.
If they would bleed he would stitch them up
and everything. I was athis office. It was near
Skateland at 84th and F. He could walk {from
Skateland.

o g

Bonacci Is Willing
To Submit To
Lie Detector Test

The Nebraska Observer is attemnpt-
ing to make arrzngements to havea lie
detector test administered to Paul
Bonacci. Bonacci's altorney has ex-
pressed an interest in lhis and says
Bonacci himself will cooperate fuily.

It may (ake some time to make ar-
rangements for this. Both DeCamp and
the Observer appreciale the special pro-
fessional challenge presented by ad-
ministering a polygraph to'a person
wilh multiple persooalities: each per-
son with a story io tell must be tested.
For that reason, # scems desirable {o
select the examincr with great care.
Addilionally, since Lhere are no longer
crirninal charges against Bogacci, the
cost of the exam must be addressed
somehow; il will not be bom by the
county prosecutor’s oflice.

Flight Inward From
What Is Intolerable

Bonacci's lliness:
Some Background

The Observer contacted Dr. Beverley Mead
the psychiatrist who first diagnosed Bon-
acci s multiple personalities. We were
seeking some undersianding of the condi-
tipn, in particular, the links betwesn the
disorder and early trauma, as well as the
reliability of the patient to remember
rruthfully details and events. We asked
Mead whether he believed the stories !
Bonacci tells about cult sexual abuse. "Ity
always important 1o mainiain a ceriain
level of skepticism, ™ he said. “Af the same
time, we should keep an open mind. ™ Mead
befieves that the ultimate literal truth of
such siories can be determined by carefu!
fact checking and follow-up on leads given
by Bonacci, and that this should be done.
Mead also referred us to several sources as
background on MPD. The most useful one
was a section on multiple personality
disorders from a chapter called "The
Dissociative Disorders,” in the Textbook
of Psychiatry (American Psychiatric Press,
1988). Below are excerpis.

Allhough the recognition of multiple per-
sonalily disorder (MPD) is not new, scientific
research into il is in its infancy. Since 1980,
however, the literatute pas expanded along
with the upsurge in recognition of the disor-
der. One faclor that has contributed to this
rising awareness is Lhe increased awareness of

child abuse and incest.

[—
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In two studies by Richard Kluft, M.D_, “97
, -reent and 98 perceat {of the MPDs in the
study) had experienced child abuse, usually
including physical, sexual (usuaily including
incest), and psychological mistreatment, and
concomitant neglect was nol uncommon.
Other etiologic factors may be object loss,
illness and pain, trauma other than intentional
abuse, exposure tooverwhelming stimuli such
as acciden!s or war, cultural dislocation, ete.”

The condition has its onset in childbood,
usually before the age of nine.

The pumber of personalities that each pa-
tient has varies, with half having 10 or fewer.
The average number is over 13, but this is
skewed by cases of remarkabie complexity.

_. The personalities’ awareness of one an-

other varies. Some are unaware of some orall
of the others’ existence, some may be aware
of some or all but bave no interaction with
them, and some may have definite relstion-

ships, as friends, protectors or belpers, or-

adversarics. Sometimes they arc awarc ofone
agother’s activitics in the sense of perceiving
them as a dream, without according them
reality, Not uncommonly, a personalily may
perceive the others’ voices as hallucinations,

and their affects, intentions, and mndmons as
passive influences.

Many children have transicnt dLssomanvc
symptomology, yet relatively few develop
distinct dissociative disorders. Those that
develop MPD have becn unable to heal their

hurts because they have not been protected,

against further iraumatization, not had suffi-
cient restorative experiences with significant
others, and may not be enabled to process
their burt in eavironments thatdeny thetrauma
bas occurred, double bind the victim, or dis-
courage the candid exploration of pamful
feelings and experiences. :

MPD cmerges in the context of thc cfforts

of an overwhelmed child, unable to cither,

fight or take flight, {o {lee ipwardly by aban-
doning sense of ownership of whal is intoler-
able and voacceptable. Despite widespread
fears of jatrogenesis and the documentation
that many -of the features of MPD can be
mimicked or induced by a number of inter-
ventions, there is no evidence that the full

clinical picture of this condition can be cre-

ated and sustained over lime.

b

Most reports of child abuseand incesthave ™

a basis in reality, except for custody disputes,

in which the adversarial system encourages

the use of aliegations as weapons. -
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Owen Trial Was A Far]|

Cry From Justice|

by Frances Mendenhall

Twe Observer reporters covered all but a
day and a half of Alisha Owen’ five-week
mrial. :

. The jury in the Alisha Owen perjury trial
handed down its verdict June 21. She was
found guilty on all cight counts. She is now
awaiting sentencing while court ordered psy-
chiatric testing is being administered.

Owen had lold ber story first on videolape

to Gary Caradori who was investigating for |

the Legisiature’s special commilice 1o inves-
tigate the child abuse allegations surrounding
the collapse of the Frankiin Credit Union, and
laler under oath to a Douglas County grand
jury. Caradori came 1o her at the Nebraska
Women's Center in York on Qctober 30, 1689
wiiere she was serving a sentence for wriling
bad checks. Caradori and his eighl-year-old
sonwere killed when his private plane crashed
Tuly 11, 1990. There bas as yet been ne report
from the FAAdetailing the cause of the crash.
The story she told detailed involvement
beginning in the summer of 1983 with people
allegedly connected with Larry King, the

head of the credit upjon, who allegedly had

abused her sexually themselves, bad forced
ber to have sex with others, and bad flown her
to Californiawhere she and cther minors were
exploiled sexually and invelved io wafficking
drugs and pornography. The grand jury ig-
nored the allegations about the trips to Cali-
fomiz and focused on Owen's aliegations
about prominent Omaha men.

Herperjury indictments were for her state-
menis that former police chief Robert Wadman
hiad had sex with her about twenty times over
a period ol a year and had fathered her child,
that she had scen former World-Herald pub-
lisher Harold Andersen fondle an cleven-
year-old boy, and Lhat she had been {orced to
have sex with Judge Ted Carlson.

It was the first time in recent memory that
anyone outside of organized crime had been
brought to trial for perjury. Also hard to
explain was the grand jury indiciment; such
indictments in theory are handed down or not
handed down for the crimes alleged—it is
unheard of to turn the process around and

i

indict the person bringing the allegations in
the event they are not believed, especially
when the charges include child sex abuse, The
likelihood of disbelief is chilling enough to
polential witnesses in sex abuse trials; they
should not also have to face perjury indict-
ments,

A Question of Molives

Although it became hard to keep straight
during the trial which oflen got sidetracked in
salacious testimony about Qwen’s sexual hjs-
tory, it must be remembered that the charges
against Owen were perjury. That means that
the prosecution was charged not with provin J°4
that what she said was preposierous, but with

provicg that she said something that she did
not herself believe to be true. In my opinion
they {ailed to prove this at all, much less 1o
prove it “beyond a reasonable doubt.”

It comes down to motives which prosecu-
tor Geraid Moran listed as three: 1) to get out
of prison, 2) to make money on a book or
movic, and 3) to be somebaody.

13 IfOwenbelievedihe testimony she gave
couid get her oul of prison she would have
given it before she was sent to prison. Meoran
never explained exactly bow it might have
worked that her {estimony would have taken
time off her current seitence, iet alone offered
any reason {0 believe that Owen was thinkGng
along those lines.

_ 2yTheprosecution’s premisc that she wanted
to get rich off of a book or movie was pure
speculation. Much more belicvable was pros-
ccution witness Mary Dvorak’s recollection
that the comments about 4 movie were made
in a joking way, to underscore bow bizarre the
whole situation was, “Mary, you know, this
would make a wonderful book or wonderful
movie...” And with that some cause for hope,

or at least Jaughter, owt of the situation: “We

could make a lot of money.” The warden at the
prison, Larry Wayne said thal ber comment
about making a movie was facetious, and had
many positive things Lo say about Owen (The
World-Heraid's description of his testimony
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left the reader with the impression that he was
confirming the prosecution’s point).

© Making money from lawsuits would not
have been possible: ane of the alleged perpe-
Iralors was already in jail (Larry “the kid™)
when Caradori spoke lo her; another
(Andersen) had never abused her personally;
and neither Wadman nor Carlson are wealthy,
Larry King was already in a prison for mental
patients. ) -

Owen Shunned Publicity

3)The prosecution’s claim that she did jt
“lobe somebody™ is ludicrous 1o anyone who
paidattentiontothe sequence of events; Alisha
QOwen never sought out anyooe to Lell the
story, not Caradori, not the FBI, not the grand
jury. In fact, the evidence is that she was
cocrced intotelling herstory to the FBIby the
agents and by her lawyer, Pamela Vuchetich,
Teslimony by Owen's parents detajled how
the FBI approached them in late January of |

- 1990 to iry to get them to persuade their .

daughierto talk. The Owens testified, and the *
prosecution never chalienged this, that the
FBIhadiold them if shedidn’t talk to lbem she
could be transferred to another facility ina '
state too far for them to visit oo weekends. |
Both warden Wayne and Mary Dvorak lesli-
fied that she was scared. Owen, in prison, '
should have beenread Mirandarightsand told
that she did not bave to make any statemeats, |
but this was never done.

COwen has shunned media aitealion from

the beginning, refusing to grant imcrvicws,!‘:
either before or after her preseat attomney;
Heory Rosenthal took the case in May, 1990,
Rosenthal told ber that if he were to take the

case, she must refuse all contact-with the |

media, But even from the beginning in late
1989, Owen wis avoiding the media. State
Patrol Officer Charles Phillips visiled Owen
on December 15, 1989, and insisted o takdng
astatement. He promised to keep it quiet, said

that the Stale Patrol does not make press

releases. But the next day Alisha beard on |

KFRX that there were three wimesses, Alisha



was afraid, called Caradori and asked who |
was talking.

Duning February and March of 1990, thery
was a lot of unwelcome publicity, Owen's
lawyer Pamela Vuchetich was talking to the
press. Doana Owen, Alisha’s mother, testified
that Alisha would phone home crying, want-
ing to know who was talking. Cwen's parents
testified that they called Vuchetich numerous
times asking her 10 stop. Owen recalied $600 |
and 3700 phone bills at that time. Neither she,
nor Alisha, nor Al were talking to the press.

¥Whom Did She Teli and
When Did She Tell 17

According to Caradori’s testimeny to the
grand jury, when heand his assistant Karen
Ormiston found Owen, be confronted herwith
the fact that she had extensive knowledge of
apuse. Shewassurprisedsince she hadn't ever
told anyone. Caradori said it was Owen who
brought up tbe names Lary King, Robert
Wadman, and Harold Andersen. Owen testi-
fied that she told them at that point Lhat she
“knew™them. It is unclear from what Carador
told the grand jury whether he believed when
he first visited Owen that she was herself a
victim of these particular men; what is clear is
that he belicved she was very knowledgeable
about others who were. Caradori gave her a
week before he came back o videotape the
interview.

According to the testimony of Warden
Larry Wayne, the pext day Owen lold the
prison psychiatrist her story of abuse an¢d Lhat
Caradori knew about it. Her concemn at that
poinl was safety. If Caradori knew her story,
lhen others probably did too, and those who
had abused her might iry to silence ber. The
psychiatrist, also concerned about safety, en-
couraged her to tell the warden so they could
take precautions to prolect her.

A week later Caradoriretumned. Owenthen
1old Caradori aboul Troy Boner and Danny
King, twoother young people whoshe alleged
had been with her on several trips 1o Califor-
nia and who had been caught vp in cenain
other aspects of the sex and drug lifestyle. A
few wecks later Camadori found Boner and
immedialely took him tothe Residence Inn in l
Lincoln to tape his statement. The prosecu-
Lion would argue that before they went 1o the

Residence Inn, they stopped at Caradori's
office and Boner talked to Owen on the phone
for twenty minutes jo order 1o be instructed in
whal to say. No evidence of this call, which
would bave been billed somewhere, was cver
produced. If Alisha had tatked to anyone, the
prison would have bad a guard standing near
ber the whalc time, but no ptison official was
ever produced to testify that it happened.|

Another time in the grand jury be was asked
wiether Alisha talked with Troy before ihe
tapes were made. He said “not that [ know of.
Before they went to the Residence Inn Troy
was never out of my sight.”

The idea that Owen’s story is a scam
becomes bard 1o explain in light of what
happened 2nd when it bappened. First there is
the guestion of bow it happened that the
stories told by the three had any common
details since Owen never bad an opportunity
tobe with or talk to Boner to scripl him. Boner
testified that he hadn*t seenber fora year prior
to making the tapes with Caradord. (This sub-
ject is dealt with in a longer article on page 4
of this Observer.)

Second, if we are to believe that the part
about Wadman isahoax, we then must believe
that Owen was extraordinarily lucky in choos-
ing a name out of the air for the child’s father,
a person lo whom the child then and now bears
a breathtaking resemblance. Owen had no |
time to think it over, and no photo file to
consult. Caradori dropped in without notice
and she gave him the name. She zlleges and
the prosecution did not dispute that she had
never before told anyone that Waclman fa-
thered her chiid.

Boner’s Recantation

The recantation by Bonerdeserves special
comment. The story that unfolded in the trial
porirayed Boner as a chronic liar, a substance
abuser, and a scam artist; the obvious conclu-
sion that should be drawn is that histestimony
is always suspect. Butanother part of the story
had to do with Boner under pressure. And he
was indeed under pressure from the FBI o
recant, as scveral witnesses and a telephone
recording of a call by him to Qwen revealed,
Boner, on March 9, 1990, phoned Owen in
prison while his attorney and the FBI listened
in and taped the conversation In the call, he
tried 1o gel her to admit that the stories were
madeup, but Owen didn't budge. "Just el thc
truth, Troy," ‘was all she would say.

Then in July, 1989, Caradoni was killed.
Boner again behaved as if pressured, perbaps
from the guill of having betrayed a man now
dead. Numerous witnesses reported Ihat ght
after Caradori’s death be expressed an inten-
tion to recant his recantation. Boner told
people that be had gone to the FBI, but they
laughed and refused to allow !:um 1o change
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s mind. Sandy Caradod also testified of a

afrontation with an FBI man Mickey Mot
that confirmed that Boner had actually gooe;
totchBIoEﬁcclodon,buth.adbecn
rebuffed.

According to Sandy Caradori’s testimony
from the potes she took the night of her
husband's death, Booer said, “I"m really sorry,
this shouldn't have happened. Gary was tell-
ing the truth. T've been pressured to change. |
shouldn’t have changed. You don’t under-
stand bow much pressure I'm under. I'm
really scared.” .

Is Booer to be believed under any circum-
stances? Perhaps not. But he shouldbe viewed
as least credible under pressure, 25 he was
when be recanted. And the testimony he gave
under the least amount of pressure bad tobe
that which he gave Caradori.

Who Was Vuchetich Helping?

Owen's original lawyer Pamela Vuchetich
played a strange role, appeating more to
collaborate with the FBI than to defend Owean.

As discussed above, she was during Febru-
ary and March of 1990 saying incredibly
indiscrete things to the press. At one point she
was quoicd by the Kansas City Star as sayingf
that the abuse victims were greater than 100in
number. Agent Culver of the FBI testified that
fortbe FBlinterviews between 2/12/90 and 4/
10/90 Vuchetich signed in with them and
discussed the victim with them while riding
oul and back with them. Vuchetich had in her
possessionmaterials given her by Dwen, docu-
ments such as personal calendars, address
books, letiers, notes oo meetings, lists, and a
special collection of documents called “ Alisha
Owen, ViP {very important papers}.” These !
papers were turned over to the FBI even
though the subpoena specifically excluded -
materials that were exempjed by Lbe lawyer-
clicat privilege. When Owen’s new attorney
Henry Roscothal was to trying to get peeded
materials from hcrhcwas mctwilh stoncwal]-
ing.

Oweanlestified dunng hcr pretrial hcarmgs
that ber Lawyer, Pamela Vuchchch, had asked .
hertomakealistof all the people she hadbeen
intimate with, and the list became part of the |




pretrial huﬁngs that this list was used
discover ways o discredit her 1o the gra.
Jjury. No discussion about the list was ever
prescated at the trial in the presence of the
Jury.

The Observer asked Pamela Vuchetich for
ap interview and she agreed, and made an
appointment. But she didn't keop the it and
has not returned messages lef at her father’s
office. Her own phone is “temporarily discon-
nected.” . :

Vuchetich told me ai the time L arranged for
the interviewthat Alisha was “precious”™ to
ber and that she would do nothing to hurt her.
10 I had been able to talk to her I would have
asked why, if she cared for Alisha did she
choose 1o represent Danpy King after be had
retracted his story; the “conflict of interest™
shediledat the time would suggest that Danny s
interests could not be represented without
hurting Alisha. I would also have asked her |
how it happened that Terry Clemmens, the last
minule prosecution witness bought in to add
to mud thrown, was her client.

Defense’s Weaknesses

There were two big weaknesses in Owen's
defense. The first was ber volunleering at her
presenlencing evaluation that she had met
Troy Bonerin 1988. It was a glaring incoosis-
lency in a story that she otherwise sustained |
for a year and a half with remarkable consis-
tency.

The second was their failure to bring forth
wilnesses who could back up herstories of the
parties at Twin Towers. Some of the people
she described may be around; for example,
the Obscrver bas viewed a videotape that
Caradori made of another Franklin related
person named [david Matsen who remem-
bered Sheila Calder, the woman who was
supposed to have let Wadipan and Owen into
the French Cafe. Matsen aiso recalled a black
mag pamed Larry who was serving as a buffer
between Larry King and the public. Matsen

cocountered this person during his employ-
ment at the credit union in late 1985 and early
1586 when be went Lo sec King at Lhe Twin
Towers. They sat around and tatked because
Larry King was going to be late. Larry was
black, people in the building such as the mail
cartier, office manager, the security guard
knew who be was, and be seemed 1o be
running interfercnce for King.This person
couldhavebeen Larry “the kid " referred loby
Owen. Another possible connection with Larry
“the kid” is Pau] Bonacci, (see Bonacci inter-
vicw, page 15). Larry "the kid" was known to
Owen as Larry King's enforcer. He was the
oneshe descrived as frighlening her and threat-
ening herinto doing things she might not have

* wiew, a problem ip that pcople were afraid to

WAOLRL. L WD Lally LD Bad WHRO ducpTcauy
arranged for ber sexual Haisons, drove ber to
the motels, and raped her three times.

Someone close to the grand jury told this |
reporter that anotber child witness involved
with King testified 1o the grand jury referring
to a similar character.

Matsen, as well as numerous others, recall
Odeli, Tony, and Rod Evans, black brothers
seen ut Lary King's parties and mentioned
(except for Red) by Owen.

There was, from the Observer’s point of

come forth. While gathcring information for |
these articles, I talked 1o three sources, one
who approached me and two whom I sought
out, who expressed fcar. Two of the three
changed their minds compictely afier first
apreeing 1o allow me to use their information
without their pames, the third allowed me 1o
use her information but refused to allow her

-name to be uscd. The two who complctcly_w

backed off cited fear that something might
happen to them as it bad “bappened” to
Caradori.

Urnanswered Questions

Professioinalssay thatAlishaOwen fiis the
profile of an abuse victim. She is bulemnic and
overweight and has had severe mood swings. Al
ooetime she was sujcidal. (Friendsand family
are quuick to point out that she is not suicidal
now, however, Neither was her brother Aaron
who was found dead with a suicide note in his
prison ccll last November.)

The grand jury said it and members of the

recent petit jury agreed that some of her story |
was probably true. Yet the prosecution made |

no attempt to explain who abused her, which
would have made the prosecution's story more
cohesive. Why? Perhaps they tricd (o find the
perpetralor but couldn’t find anyone except

‘Wadman 1o pin it on. Why bas the focus been -

punitive when, cven if she is lying, she so
obviously is herself a viclim?

Still unanswered, how extensive was sex |

abuse of minors in the secial circle of Larry
King and Alan Baer? Baer was never pros-
ecuted for abusing Troy Boner, but much
undisputed testimony in this trial indicated
that be did. What about the abuse of the Webb
girls, and other victims interviewed by the
grand jury? The prosecution's “proof” that
Twin Towers could not have been the scene of
the parties described by Owean because King

|

_ they can expect is to know that their friends

didn't have a lease there until 1987 was:

inadequate; we know people who saw Larry
King at Twin Towers in the early eighties on
a regular basis and believed that he lived
there. .

Whatabout therest of the evidence Caradori

uncovered 7There were many others besides|

Boner, King, and Owen.

- %o

U e Oy PIMILNCHL MED WEIt 10 Nappen,,
‘hat are the real chances it could ever be
~rought to light? Judging from what happened
in this case, such aflegations in Omaha woyld
likely result in an attempt to massively retali-
atc and discredit the alleged victims, without
cver addressing the source problems. If the
alleged viclims were like many sex abuse
victims, poor, friendless, without strong sup-|.
port, or even addicted, as Danny King and|
Troy Boner are, they must now have gotien
lhe message that they will be coerced intc
telling law enforcement officers what they
want {o hear quickly, with no attem pt made to
gel them the help they need. If the alleged
victims were strong persons who can support
their story and count ontheir families, the best

believe them. In such a climate the powerfui
will always make their own rules.

On the other hand, if false abuse aliega-
tions are made, the public deserves a better
response than what came of this trial, which
left completely unanswered the questions
about parts of the story that were true, and how
ihe system should respond fo young peopie
who have been damaged. State Sen. Loran
Schmit asks, “why didn't the grand jury charge
lsw enforcement agencics with the task of
finding the one$ who did it?” That surely was
the more important concern than the outburts
of vindication forthe pillars of the wmmunh?

displayed by our judicial sysiem. Itwasafa
cry from justice.
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“Evidence the Owen Jury

by Rita Hamilton

Didn't Get to See|

A possibly unporm.n!parl of the evidence in the Alisha Owen irial were the taped state-
ments of Troy Boner and Danny King. Although Bonerand King were later to recant their
stories, the possibility still remained in some minds that their original versions were
truthful, as Boner did later attempt to recant his recant and since there were some similari- |
ties in the three tapes that, it was argued, could not have been fabricated without the three
getting together to agree on details. The prosecution never adequately explained how they
coulid have gotten together: when investigator Caradori found her, Owen was in prison,
and except for Boner's testimony that he talked 10 her for 20 minutes before making his
iape, there was no evidence that phone communication ever happened—no documentation
of long distance charges and no prison personnel who witnessed Alisha’s end of the call.
The similarities in the three taped stories,then become important in the jury’s consideration
of whether the stories indeed were fabricated. Unfarmmrel); however, the jury was not
.allowed to make the judgment about the similarities since Judge Casc did not allow the
tapes of King and Boner 1o be submitted as evidence. - o
The Observer viewed all of the tapes and attempted to answer the question, “were there
impariant similarities that could not have showed up in the stories unless they were true?”
Although it has been necessary to edit for space, it is our intention to include a fair
sampling of the details from the tapes that would suggest either corroboration or contra-
diction. In truth, the stories were more dissimilar than similar because the majority of |
material narrated by all three covered completely different events. Alisha was charged -
with eight very specific counts of perjury. Neither Boner nor King talked about the exact -
subject matter of each count in its entirety but rather made statements that would either
add to or detract from the credibility of the overall story. It is interesting that the parts of
the tapes where there is the most corroboration are those that describe trips to other cilies,
a subject not included in the indictments and apparently of no concern to the grand jury.
What we have selected then is an annotated version of excerpts from the Boner and King
tapes. Bold highlighting indicates corroboration. IUn"dqr!ining indicates contradiction.
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Uwensays her Lustcontact wilh the peopic
and events in this story came in A st, 1983
when she wenl toa party at Twin'i. . ers with
a boy named Jeff Hubbell whom she had met
at Peony Park Sprite Night the week before.
She met Larry “the kid”, Lamry King, Alan
Baer, Harold Anderson and Rob Wadman that
night. They played the “501” game. This was
a party game where one person undid the
buttons of another person's “501” Levis with
their toes.

Troy Boner says his first involvement with

any iodividuals connected to homoscxual

activily occurted in August, 1983 when he
was introduced {0 Alan Baer by a mutual
friend named Rod Bier(spelling uncertain).
He says he did not meet Alisha until eariy
1984. He does not know what the “501" game
is. He was the [irst person to have sex with
Owen.

Owen talks of having a long term sexual.

relationship with Wadman. She taiks of being
taken to the Starlite Motel in Council Biuffs.
Danny King talks of having sexual experi-
cnces at the Starlite Motel. Troy tells of being
in the Starlite Motel while Wadman and
Owen are having sex in an adjeining room.

Hewasthere for the purpose of fixing Wadman |

up with another young girl when he was done
with Owen. Owen says that in the summer of
1986 Larmry "the kid" told her ‘you had better
be good because yout got some competition’.
Bonertalks of being at a party in a “big house
about K bjocks north of the Crossroads” and
seeing Wadman in & poolroom engaged in
sexual activities with Owen and 2 young boy,
Owen maintains she knew of no homosexual
involvement on the part of Wadmao._Booer

lalks of several instances of personal knowl.

edge of homosexual activity by Wadman.
Owen szid that she was picked up many
Wednesdays by either Wadman or Larrv “the
kid” and laken to various motels around town
for sexual purposes. If Wadman picked hecup
she would be taken to a motel and have scx
with him. If Lacry “the kid” picked her up she
would be taken to a motel o bave sex with
whatever man happened (o be there. Boner
says that both he and Larry King would fix

Owen up with various men for various |

Wednesday encounters.
Owen and Boner speak of a photogra-

pher named Rusty Nelson. Boner also says

he used the name”Russell Barry™.

" Both Bonerand Owen spokeofa'Swedish
blonde named Sheila Calder’, Bonercalled
her an *owner’ and Owen called her a *man-

ager’ of the French Cafe. Both sald Sheila
wag involved in organizing parﬁes and re-.

crumng kids for parties,

"Both Owen and Bouper speak of black -

brothers from Boys Town named Tooy and
Qdell. Trov also sneaks of Rodoey.

Boner maintains that he introduced Owen
o Rob Wadman in r Her, 1985. ;

Boner said that in ...¢ end of 1984 he was l
forced to have sex wilh Owen in a hotel room
in front of Wadman and Larry King. He first
said Owen was 14 and then corrected to 15 to
account for her recent birthday., Owen said

that at the: time of her first exnerience with
Wadmad he was aware that she had recently

been with Boaerbutshe didnot say that Boner i
had been forced or that anybody had watched. |
Boner said that he was with Owen aftershe
had been given an jnjection by Wadman that
made_her_very laid-back. Owen said that
Wadman had nothing to do with drugs,

Both Owen and Boner talk about being '
taken on trips later on (86 or 87) for the
purpose o[babysi(ting ortaking care of the
younger kids. . ;

Owen and Boner both talk of a trip to
California to buy cocaine. They purdmsed
$4000 worth of cocaine with money given to !

r

them by Alan Baer. Both Boner and Owen i
. say that Baer did not know that Owen went ]
l

on the trip with Boner. Boner says the trip
happened in May 1986 and that Owen carried l
the cocaine back to_Omaha. Owen says the
trip happened in_October 1987 and Boner
carried it back. . -

. Both talk of makmg a tnp to Cah!'orma
to pick up two porne films. Owen says for
Alan Baer, Boner says for Larry King. Boner
says they were very special tapes. He thought
some kid got killed at the end. :

Both mentiona drugdealer named Zeke -
or Zig.

Owen tells a story about a trip to Kansas
City during July 0{1984. She and Danny King
were {zken 1o a mote] with a waterfall, Two
men ¢came into the room. Alisha says she was
taken o a back bedroom by one man where
she was subjected to several hours of very
bizarre, brutal behavior. She was taken back
to the living room where Daony King was
sitting on the couch between two men. He
appeared (o have been hurt. The men left,
Larry and Larry “the kid” came back. They
capic back to Omaha very carly the next
merming. Danny says that he made atrip to
Kansas City with the same people to a hotel
with a waterfall, but he maintains it hap-
pened in the winter of 1986, They did not stay

ovemight. He did have to wear a halloweeq
mask _but said no ope was hurt, il

_1
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‘From the Tapes Common Threads in Three Stories

by Riwa Ham!!ton N

Owcn, Boner, and ng describe many
trips in their taped stories, Many othcm
have [ittle or nothing in common. There
was one rip in each of the three storics,
however, that had in our opinion a
significant number of overlapping
details. Below is our condensation of the
three-stories.

Boner's verslon

Can’t say I can even say what time
period it was, I was really enjoying cocaine
at the time. Lefl from Omzha from Sky
Harbor, it didn't bave a propelior. Alisha,
Danny, myself and two white kids, maybe
9yrs.old. | didn'ttalk to the kids, I sat in the
back, got high and tripped. Larry King was
therctoo, ‘Danny and Alisha were setup by
Lary King to do some f——, shit, look
man, I don’t know the details.” It was ai]
pre-armanged. We landed at Pasadena,

There was a big old white guy that took
- Danny and Alisha. It was a1l pre- arranged.,
. Danny and Alisha neither one wanted to be

lhere, they felinc know that. Me and Larry
dropped the kids off in two diffcrent ptaces,
The first one really cried when we 1ook bim
toihedoor. [ didn'teven ask what happened
10 those kids. I've wondered many limes.
That was my Iasl involvement with these
guys. We werd there for two days. We
picked Danny and Alisha up at the same

house where we dropped them of. Alisha
‘looked Llike 5——, il was obvious that she'd

been [—-— every where but hereye probably. ‘

Idon’t know if they had kept her locked up in
4 room of what. She smelled terrible.’ She
didn’t talk to me for a long time after that.
Danny wouldn’l tell me what happened. He
was extremely angry and wanted o kiil them.,

King's version

Tupe, Thursday or Friday, 1986. It was a
private plane from Omaha. Danny, Alisha,
Troy, Larry King and twe little kids that were
12 0r 12 yrs old but they looked a lot younger
than that. They sat like statues the whole Irip.
Nobody talked to them but the rest of us were
drinking and having fun. We landed at LAX.
Troy and Larry left with the two kids. They
didn't come back wilh us. There was an oider
while man there to pick up Alisha and Danny.
‘They stopped at McDonalds, then drove one
or onc and a half hours to a big fancy house
with tots of people there. Danny had sex with
one man about 28 yrold. The encounter lasted
aboutthree hours and he got about $500 worth
of cocaine for jt.

Next day when he saw Alisha she was a
mess. Looked like she had just ‘come out of
the jungle or something | figured she must
have been gangbanged or something’. We
both cried together for a long time. The two
kids never came back with us. [ think harm
came to them, [ really do.' He thinks it's
possible that he had more sexual experiences

\

than what he said but he was real loaded.

Owen's version

Spring break, March 1984, The flight
was in a private Cessna with a bathroom.
They flew from Omaha to Los Angeles
through Denver. Alisha, Troy, Danny,
Larry, Jeremy and litile kid 1 did not
know. one guy from the Freach Cafe, |

| was 15 Danny was {3, Troy was 17. The

Little boy that didn’t retern couldn't have
been more than 12. We made a stop in
Denver for about 1 hour. Larry King and
the guy from the French Cafe got off for
about 1 hour. We landed in a small airport
in Los Angeles and Larry King and the
boy got out. We went on to another air-
pert. Danny and I were taken to a motel.
Twobusiness type men came to the door,
one with snow while hair. Fach took a
Young person to a room. [ was forced to
perform oral sex, and was Lhreatened and
thrown and hit for about five hours, Then

they lefl At first Danny King wouldn't let -
me into the room with him. After awhile -
" ~he let me in, We cried and showered. We

were afraid the men would come back,
We spenit the night there and 1 the next
morning when Troy and the man from the
French Cafecame back. Troy apologized.
1 was very happy (o be with somecbody
lhat wouldn"t burt me. [ never saw the
little boy again. He seemed like a happy
chiid.
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Common Misconceptions'
About the Owen Trial

By Frances Mendenhall

1. Isntthe story over now? Two juries have
said it was a hoax, two of the three hoaxers
have recanted, and the third was found guilry
of perjury.

The story is f{ar from over.

If aretrialis not grantedihere will surcly be
an appeal for Alisha Owen. But this story goes
beyonc Alisha, Many people think she fatsely
accused Wadman, Andersen, and Carlson, but
that her basic story of young people being
used in a network that many limes took them
on planes to other cities was true. Many
people know of sex for pay that wenl on wilh
Alan Baer and the habits of Larry King to
travel with an cntourage that often included
voung people. Pressurcmustibekep: oninves-
tigative agencics to conlinue 1o bring light 1o
these events.

The recanting of the two, Troy Boner and
Danny King, must be kept in perspective,
Both young men arc addicted, onz 1o melha-
done, the other to cocaine. They are both
abused, lacking in family suppor, low-self
esteem, low credibility type people. Boner,
additienally is a manipulalive perscn whao
simpiy chapges his story a lot. Boner told |
many others how much pressure he was under, f
In retrospect it is really no surprise that thcy'
would yicld to the pressure.

‘The question for Boner and King is not
whether one shouid believe their arginal
lapes based on their reliability, but whether
the points of similarity in the tapes of Owea,

absence of an cpportunity for them torehearse
the “hoax.” (See pape 4.)

There is reason to believe that Boner and
King, in as much as their stories overlap wiih
lestimeny from others {such as Paul
Bonacci-—see [ront page), were doing their
best to telf Lhe truth at the time. The slores
have too much in common,

« Owen's six-year-old davghier
King and Boner could have happened in the .

2. But the jury must have taken all that into
account,

The jury was not aliowed 1o see King and
Boner's tapes becaiuse the judge believed they
were irelevanl. The Observer is printing se-
lections from the tapes that we believe are
relevant 50 you can judge for yourself,

Neither was the jury allowed to benefit
from he testimony of Special Prosecutor Sam
Van Pelt who some say kepl important infor-
mation from the grand jury. Paul Benacci,
who reporis experiences many of which re-
semble Alisha's, was not called as a witness.

Neither did the jury hear of the exiensive
dirty tricks the FBI and Alisha’s former attor-
ney Pamela Vuchetich vsed to get her testi-
mony. Charles L. Phillips of Stale Patrol
teslified that he look a subpoena to Vuchetich
and got the conlents of the “VIP" file, where
Alisha kept “very imporant papers,” and
gave Mr. Dougherty of the grand jury infor-
mation regarding the contenls of the file.

Phillips had run errands for the FBI before. ]

Armed wilh inside information the FBI, the
Grand Jury, and uitimately Lhe prosecution in
the recent trial were able to come up with

astonishing numbers of [rends and former |

friends who would portray Alisha as a grand
stander, a liar, and a tramp. Even with thal
advaniage, however, they were not able to
came up with a potential father for Amanda,

3. Hadn she been planning this all along
with Mike Casey?

There is absolulely no evidence that Casey
masterminded anything, Anyone who reads
the World-Herald, however, might think that.

The prosecution never made the case that
Casey was pulling Lhe strings. He was not

even catled as a witness, Yet, for rcasoos

unknowntoanyonewe havetalkedlo, Michael !
Casey's letters jo Alisha were included in the
exhibils. Ironically, Jobn C, Hurley, the juror
described by the World-Herald as the last

~ 3¢ -~

. holdoul (for conviction) made his decision)

bascd on letters from Michacl Casey. Accord--
ing to Hurley, quoted by the World-Herald

{we have not been successful in reaching

him), Casey wrote something like this to

Owen: “Maybe [ should have prepared you a

little better before I told Gary Caradori about

you.” Sources close to the trial and Cascy

himself in an interview with the Observer

deny thal letters he wrote to Owen said any-

thing like that. He also vehemently denies

ever promising ber any movie contracts. If
Hurley had the idea that Casey was so influ-
ential over Owen he got it outside the court-
room, which is one example among many of
widespread misinformation thal cause people
to questioned whether it was ever possibie for
COwen to get a fair trial in Omaba.

4, Didn' Caradori lead the wimesses?

Caradori lold the grand jury thal when
Owen would t1alk about sexual matters she
would break down a2nd he would shut the
camera off. There were also times when there
were distracting interruptions that came from
rooms pearby lhat caused him lo lurn the
camera off,

5.Wasn? the FBI just doing its job?

The FBI is capable of extraordinary dirty
tricks.

The evidence is that Owen was cocreed
into telling her story 1o the FBI by the agents
and by her lawyer, Pamela Vuchetich. Test-
mony by Owen'’s parenls detailed how the FBI
approached them in lale January of 199010 try
to get them Lo persuade their davghter to talk.
Owen, in prison, should have been read
Miranda rights and loid that she did pot bave
to make any slalements, bu! this was never
done. On March 9, 1990 the FBI gained the
cooperation of Troy Boner and placedacallto
Owen atlempting to set her up, Boner tried to
get her 1o say that the stories were made up.
Owen didn't do it, Ultimately, the grand jury
and the prosecuting atiorney for her trial were



able Lo come up with 2 seemingly unlimiued |
supply of witnesses who would testify as
her promiscuity. They did it with inside infor.
mation that they got through guestionabic
means.

6. I know a disturbed young person who is
a pathological liar 1t seems 1o me that Alisha
Owen is like her.

Palhological liars are able 1o keep a hoax
going and manipulate situations. But their
luck and credibility eventually run out and
they get exposed to those they have deceived.
Alisha Owen has consistently iold the samel
story since October 30, 1989, Her family and|
herattomey havestood behind her unshakably.
Atlorney Henry Rosenthal resigned from the
case afterthe trial. Ashe had required of Owen

throughout the previous year, he would make
no comment to the press, leaving some specu-
lation that he was disenchanted, Actually,
Rosenthal was worn out from a very trying
year in which his health had suffered.

IfOwen is a pathological liar, she has done
an exceptional job of gaining loyal support
from her family and others.

7. If ker story is true, why did Alisha keep
it a secret for so long?

The real question is, if her story isn't true,
why did she decide to tell it when she did.
Many abuse victims wail much tonger, some
pever tell at ail. ’

~Owen had told ne one about the abuse
when she [irst went to jail. She testified that
when Carador came 10 her in prison October
31, 1989, he introduced himself as an inves-
tigator for the legislalive committee and said
that her name kept coming when he investi-
gated Larry King. She testified that she was
laken off guard, and admitted that she knew
Larry King, Harold Andersen, and Robert
Wadman. She said she did not know whether
at that point Caradori had idéntified heras a
victim of the abuse. They agreed to meel ina
week.

“I was scared to death,” she leslified. She :
was having nightmares and went 1o see ihe |
prison psychiatrist, demanding confidential-
ity. The psychiairist toid her that the warden
would necdtoknow what she had atready lold
him, for her securly. According to her lesti-
mony, she realized while talking 1o the war-
den that she would be more at risk if she kept
quiet thao if she talked, “If I don't say any-
thing and Lhey know he's been here maybe I'll
getamidnight visitortomake sure Inevertell,
But il ] tell, won't they (law enforcement)
have to protect me?” she recalled asking the

8. How could her parents not know?

They did know about some things. Donna
Owen 1estified that in 1983 Ahsha would
come home and go straight to the bathroom to
change clothes. There was 2 bad odor. Mrs.
Owen talked to ber daughter about hygienc,

and also considered a2 medical problem. Tt
happened several times, and Alisha passed t

off as a resuli of her having not changed
clothes or showered after gym. She was later
to iestify that Wadman woulid not allow ber to
shower after they had sex. When Mrs. Owen
was about to take ber lo a doctor, Lhe problem
went away. After Alisha graduated she got
combative and had mood swings. It was not
normal; she went {rom nice to meap. Mrs.
Owen lestified that by then she bad been

watching Donahue and suspectedthatshe was

acling oul some abusc. She remembered that
it was enough of a concern to her that she
shared it with the other women in her prayer
group belore she confronted Alisha,

Donna Owen also recalls a very dificrent
version of the story told by prosccution wit-
ness Sleve Solberg about iheir first evening
together, The story Steve Solberg told for
example about bringing her home at 1:30 on
January 2, 1984 afier a wiid night of a pickup
date and sex. But accordiog lo Donpa Gwen,

: Alisha and her cousin Stephanie had been

warden, The warden said she was right, and
she deaided to tell the whole story.

together and had gone to Westroads. They
were supposed to take the bus and be home by
9:30. When they arrived home at 10:30-—Mrs.
Owen remembered she was watching the
news—Lthey were in trouble. Mrs. Owen tes-
tified that she toid them to get in the house,
called Stephanic’s mother and had her taken
home, and grounded Alisha.

Donna Owen told me that she allowed her
children 10 do things that had been safe when
she was a young person—stay overnight with
friends, babysit, aod go on outings. While it
was supposed to have bappened, she had no
idea of the sexual abuse her daughter would
later describe.

9. Several people who knew her in high
school say she was very promiscuous. How
can we believe her story now?

Owen’s mother acknowledges that she was
promiscuous, and so docs Alisha hersel, and
they're not lying about that.

In general the sexual history of a possible
sex crime victim has nothing to do with bet
credibility. According 1o many people io so-
cial service professions, victims of sex abuse
often later become promiscuous, although oo
one has provea a dired cause and cffect.
According to testimony undisputed by the
prosecution, Alisha was not promiscuous be-
fore the Llime she said she got involved in sex
and drug partics wilh people associated with

Larry King. . 21{

10. Why do so many credzblcpeoplc doubt

sha's story?

Altomey Marc Delman is one who decided
earty that Owen was lying. Deiman testified
that he never viewed Owen'’s tape, but that he
had viewed King's and Boner’s lapes and |
from them decided that the whole story was a
scam. It scems possible that he might have
drawn a different conclusion had bé actually| .
listened to what Owen was saying. Also testi-
fied that he has “a habit of calling the FEBI to
seewhat’s going on,” butthat he does not have
a working relatiopship with them. It is no
surprise that someone who networked in any
way with law enforcement people would hear
things that descredited Owen.

11, Owen said Wadman would pick her up
at Central High School on Wednesdays and
take her to a motel for sex. Thaty incredible
that someone as easily recognized as he is
would risk doing that?

Owen actually said that Wadman picked
herup only three times, all on Wednesdays,
only oace at abus stop near Central, the other
two times at what was then the McDonald’s
restaurant at the Galleria Mall. She would
stand in a place over Douglas street and watch
for him.

Therestofthetimes someone clsc, usually
Larry “the kid,” came for ber.

12. What will happen now?

As this is being written, a retrial has bccu
sought. More likcly would be an appez], with
new evidence brought in.

There are many people who know of the
parties that King held referred to by Owen.

, The prosccution’s “proof™ that Larry King

wasn't a {enant at Twin Towers until 1987 is |
laughable to anyone who knows residents of ©
the building or Old Market personalities.
-The prosecution aiso left the impression
with the jury that the characters desctibed by
Owen were products of faotasy, but many arc

R




knovwn around towd. One that ooitld surface in
the aext trial is Lamy “the kid.”

13. 30 you're saying the whole thing was
frue? Get real! :

Itis true that there are holes inOwen's case.
People who know Wadman and Anderseq
doubt that they would take the kind of risk
involved in an exploitive sexual relationship
with a minor. People wha know Alan Baer
doubt whether he would have anything to do
wilh drugs. It is, however, just as reasonabie
10 question what Owen had to gaio by lying
tnitially and then by sustaining that lic for
Over a year. Neither question really has a
satisfactory answer,

Missing Witnesses From the Owen Trial

Furthermore, Owen could have called it
wrong oo—or lied about—LCarlson. She failed
to identify him in some photos. O the other
hand, her description of his penis (3" erect)
was nol disptited by the prosecutions wilness,
his physician, who, under cross-cxamination,
admitted that the ¢xam was done without an
erection. One bit of evidence that the defense
tried to get in concerned a health problem of
Judge Carlson that homosexuals sometimes
have, a fistula. Prosecuting Attorney Moran
objected and the evidence was not allowed.

4. What about the biood 1est5?

See remark #5. ‘ .

It seems just as reasonable 1o ask about ber |
knowiedge of descriptive details about
Wadman, Owen mentioned a bunion, freck-
les, and uncircumcised penis. Although the !
prosecution had both Wadman and his physi- .
cian og the stand, none of those three descrip- I .
tioas were disputed. SR

Karen Ormiston, Gary Caradori’s assis-
tant who was with Carador] when he first
visited Alisha Owen and helped with the taped
iaterviews later. Onmiston told the Observer
that Caradori did not know that Owen would
claim tohave been abused at all, much iess by
prominent men, whea they first approached
ber October 30, 1989, She recalled that when
they told her they knew she bad impodaant
lnformation about abuse, “her eyes got big”
and she asked if they had any idea who they
were investigating. Later in that interview
Owen told them the names of King, Wadman,
and Andersen.

Michael Casey. Casey was a freelance
writer who made early contact with many of
the people lateridentified as victim -witnesses.
Although the grand jury blamed what they
calied a “arcfully crafted hoax” on Mike

Casey, the prosecutor in the Owen trial pever

tried to make this connection. Afier the ver-
dict was rendered, however, it was rovealed
that Casey's Jetters had been submitted as
evidenceand his “influence™ over Owen given
as arcason to conviat herby atieast one juror.

Casey is pow serving a prison seatence for
drunk drivicg in California. The Observer
asked Donna Owen why Casey was not calied
as a wilness. Owen szid it was because there

was a 100-mile limit on witnesses they couid
call since they bad rejected defense by the
public defender and instead sought a privale
attorney. .

Larvy King. King is now in a mental
facility associated with his imprisonment.
Kiagwas in Omaha forsentencing oa June 17,
and was ooly a few blocks away from the
location of the Owen trial.

Alan Baer. Bacr hadbeen subpoenaed, but
was never called. Aletter filed with the court
clerk to defense attorney Heary Roszathal 5/
24/91“inexchange for Mr. Bacr 's cooperatioin
in this regard you are relicviag him from any
further responsibilities under the subpecna.”
Bacer’s cooperation was to appear in the audi-
ence on lbe day that prosccution wilness
Darlenc Hobndorftestified. Rosesntbal asked
ber whether Baer was in the room and she
failed to identify bim. Neither King nor Baer
has ever given -testimony regarding the
Franklin sex abuse allegations.

Special Prosecutor Sam Van Pelt. Van Pelt |

‘conducted the county grand jury which in-
dicted Owen, B

Paul Bonaccl, who was indicted for saying
he had seen Owen and Wadman having sex
and for saying that Harold Andersen had
abused him.
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.2 Nebraska observer

Caradori Widow Questlons

Falrness of ‘48 Hours!

The national telecast that I witnessed has
caused an untimely and emotional upheaval
that our famjly absolutely does not need nor
should we have been subjected to, Like Mr. |
Wadman, my husband has been accused, slan-
dered and libelied but uniike Mr. Wadman, my
husband isn't alive to defend himself. Gary A,
Caradori and Andrew James Caradori, our 8|
vear old son, died in a fiery plane crash near
Aurora, [llinois on july 11, 1990. [, like Mrs.
Wadman also feel the disgust and emotional
stress of seeing 2 husband’s reputation and
“life long career” being torn apart. Unlike
Mrs. Wadman, I stand alone because my
husband is dead. How fontunate she is to be
able 10 have the opportunity to stand by her:
husband, to share a life, 1o rebuild. I cannor,

Your interview of Mr, Boner was also so
biased and unprofessional that | find it very
difficult v evendiscuss it. If your reporter had
done a thorough job of research, he would
have found how questionable Mr. Boner's
aliegations have become. I cannot and wiilnot

say if Mr. Boner is or is not telling the trulh |
regarding any or all zliegations regarding his |
past.1canand willsay that what Mr. Bonerhas -
said about my husband is false and stander-
ous. Your reponer did not take the time Lo do |
rescarch on my husband's credentials nor his
reputation. Your reporter failed to uncover the
questions raised regarding the grand jury’s |
demeanor, report and findings.

Further, no mention was made about the
convictions that have resulted from the legis-
Jlative investigation and my husband's work.
No mention was made ahout the propased
changes in the Social Services standards, |
child abuse ]aws or legislation. Why?

It appeared the whole case was surround-
ing Mr. Wadman. Nothing could be further
from the truth. In fact his name was only one
of many that had surfaced during this investi-
gation. Names that surfaced before my hus-
band was even on the case. For instaace, Mr.
Peter Citron, a lelevision-radio-newspaper
journalist has been convicted and is currently
setving a prison term for child molestation.
News accounts and investigation have shown
that Mr. Cilron was a kaown pcdophile for
yoarsand was leftunchecked, why? Icanonly |

conclude that his story wouldbe ™ old news” or |
possibly you chose not to report oo a fcllow
reporter. [ trust that you have more profes-
sional ethics than that.

Alan Baer, a wealthy Omahan has been
charged with a plea bargained-down count of
pandering. Interestingly enough, Mr. Boner

did say that his testimony regarding Mr. Baer -

wasn't false. On Your program he alleged that,
ali his “stories™ were 1ies7?7?
As you said in our telephone conversation,

your program only highlighted certain cases -

of accusations of child abuse and the damage
they can do. What you didn’t say inthe Omaha
segment was what damage it--THE ABUSE-
-¢an do, Nor did you address the damage that
Mr. Boner’s statements and recantations and
grand standing has done to countless people.

You did not talk to the head of the Franklin |/

Legislative Committee, Senator Loran Schmit
and find out the damage the case has done to
him. You did not speak to associates of my
husband, to meor to ourson. Youdid not speak
to one average Omaha citizen and get his or
her gut reaction to this whole mess. Maybe
you did some of these things...if you did they
weren't aired.

Your report did mention the trial ofAﬁshg
Qwen. You showed her in chains. Did you
interview hermother, her father, her attorney?

The jury has beea out in deliverations for 3
days. Indeed, they may come back and find

her guilty, but the mere fact that it bas taken

this long does Icnd some credibility to the
evidence, does it not? '

Further, I find the timing of the telecast 10
be highly questionable. The jury should have
been sequestered, at the least, from viewing
the program. They werc not. They were only
instructed not to walch the telecast! Even if
they did follow the judge's instructions, the
newsthat followed showed excerpts and gave
commentary that could influence their judge-
ment.

Mr. Glauber, I have tried to justify why my
husband would, accosding to Mr. Boner, prom-

ise milions for lies to Mr. Boner, while Miss

Owen has vehemently denied that my hus-
band ever promised her any money, fame ot
reward, In fact, in testimony, she has said that
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Gary said she could expect a lot of problems
and mental anguish, If she did lie, why in
God's name would she continue to hold fast to
her story when she knew that she could face
160 years of prisoa. She could have chosento
plea bargain or request some kind of immu-
nity, asdid Boner, and be cut of jail very soon.

Gary did make a promiseto the people who
spoke to him, to the people who testified to
him. He did promise 1o stand by any and all
persons he interviewed. He attempted o get .
cooperative investigation into the aliegations
and further, he strived (o investigate any and
ail claims. He promised to fight for the truth
until the day he died. ’

Gary did that.

Sincerely,

Sandra L. Caradori (Mrs. Gary A. Caradori)
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HAS DAPPENED TO OTHER VICTIMS?

Alisha Owen faces years in jail having been found quiky
of perjury. Her crime? Telling the Grand Jury who it was
thst sexnally abused her. Alisha hasbeen partrayed as will-
ingly breadcastmg her abuse stories to getmoney and atten-
ton. The truth is, she wanted it kept a secret and ondy
talked when her name was brought up as a victim by

‘ others several times. She fearcd now that same pecple
knew, she could be killed and believed it safer to tel] the warden. (She was in jail
for writing badchecks.) Never was there anty attempt to find out who did abuse har,
if it was not who she said, It has been beretofore imbeard of to indict the person
bringing the allegations. Alisha's original lawyer, Pameta Vuchetich appears to
have collaboraad with the FBI while she was supposedly defending Alitha, This
was denied as admissible evidence in Alisha's tial. Infact numerous important
points of evidence were denied. Itseemed all the prosecutor hadte dowas say "I
object” and the Judge, went along withit. Hopes for afarr trial were low from the

begmmning.
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WELL, THERE YOU HAVE 1T FOLKS. ALL THE EVIDENCE -

IS IN -HEH-HEHK- (EXCEPT FOR WHAT WAS SUCCESSFULLY
KEPT OUT ). SHE'S HAD ATRIAL BY A JURY OF HER
FPEERS (AND RBY THE MEDIA)., THE JUSTIGE SYSTEM
DOES WORK. AND LET THIS BE A LESSON TO YOoU
f.;:l‘—H—E'.R. VICTIMS oUT THERE . KEEP YOUR MOUTH
SHUT OR You cAN GO TO JAIL ToO ./

Paul Bonacci was avictim of abuse as achild and teenager.
When he told his story to the Grand Jury they refused to be-
lieve it and labeled him a liar "incapable of telling the ruth."
He was charged with perjury, The charges have been
dropped, though probabtly not in the imterest of justice, but
rather to further supress the truth by not allowing the facts to
come out in cowrt.

When interpationally renowned psychiatrist Dr. J, Densen
Gerber appeared before the Franklin Investigative committse
as anexpert witness she testified that she had found Pauj B. to

have mutiple personalities. She had interviewed him for four hours. She believed he
was telling the truth. She said, "Multiple personalities don't fie (urndess they have a
patholegiscal personalky). They tend to be more truth telling thaa the rest of the pop-
ulation, because when they get into something they don't like they switch to adifferent
personalxy. Paulis umirual becanse he has a'computer chip' personality with meticu-
lous attermionto detail. This personality keeps track of all the other personaliies. Be-
cause of this "computer chip” memory Paul hasbeen invalusbis in providing details
to belp locate missing children. He hasdedicatedhis life to helping prevent other chil-
dren from suffermg the same abuse he did. As avery young child he was sexunally
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abused by ababrysirter. At age six apriest sexunally abused him. His life became
apattern of abuse. He was flown nationally and intemationally to participate in
sex parties and forced at gunpoint to have sex with adead boy. Hz witnessad chil-
dren bemng killed during the making of "snuff films™ (a pornographic film in
which achild is killed). Inone instance apitch fork was pushedup aboy's rectum
tillhe died. The men watching lazghed. He was keptin place by mumerous
threats to himself or was told his friends or family would be hurt. When hetod
the Om sha police they laughed. Dr, Densen Gerber urged Nebraska, "Dont si-
lence him just becanse the truthis hard to hear. She said, "Tve never seen young
people amrested for tellmg their stories.”
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Gary Caradori. and
his 8 year old son
Andrew were killed
in a plane cash
July 11, 1990,
Most Nebraskans
believe foul play
was involved in the
accident,

Gary Caradori, special investigator hired
by [egislature to investigate child sexual
abuse and Franklin Credit Union failure:

YWHAT DID HE FIND OUT

THAT GOT HIM KILLED?

Why has the media gone ail out to discredit

him?

Don’'t fct his
death be in vain

The guilty don't want
the truth known, la-
beling this a hoax. Join
those who are exposing
the real liars, not pun-
ishing the victims.

First the Wor/dHer-
a/d. then <8 Hours
did smear campaigns
on Caradori. They
guestioned only the
alleged perpetrators
& none of the vitims
or peopte with ac-
cess to evidence Why?
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8 HOURS ! THE ULTIMATE IN RESPONSIELE JoURNALISM, 7

BUT I DO
ANT YOU TO BELIEVE
I'th TELLING THE
TRUTH THIS

TIME WHEN T .
SAY T LIED.

0BYIOUSLY You roLes i
Wikt BELIEVE THAT
GARY CARADORY,

ONE OF THE couNTRY's
TOP 5 INVESTIGATORS
WOULD RISK HIS
CAREER, (NJT o MeNTION
WIS LIFEY MO TELL e, &,
TOTAL UNKMOW TuaT T
COULD EXPECT To MAKE
HILLIONS BY WRITING
TABOOK. T GoT PAID,
ALRIGHT, YEAH, S50
FAR, SINCE T
RECANTED, THEYVE
\ LETME tLivVe S

Well, there vou have it folks He lied.
Nothing could be truer that that. No need
lo interview Loren Schmit, the legistative
commiltee or anvone with the facts. That
setiles it. and we know that you know if
the media says it, it must be true. Yours,
{cr truth in media

Some mythsdon'thurt. Seme do

PORNOGRAPHY
ALWAYS HAS A VICTIM

Studies show that porno-
graphy is almost alwaysan
influence in sex crimes, [f
pornography becomes an
addiction "soft porn” ieads
to "hard core porn” anda
desire to act out what
they've seen. You have
every righttoa porn-free

s

TRELEVE IN SANTA
CLalS, & POTOF GOLS
AT THE END oF THE
RAINROW, AND THAT
PORNOGRAPHY
DOESNT HURT ANYONE.

community. Our children
sould never have to be the
target of this "acting out.”
Let's make a stand to pro-
tect them. First Amend-
ment rights were not
established to protect
materials that incite
sexual assault of children.

d . Every Nebraskan should
A know thefacts, To find out

A what the media didnt tell you

read:

B The Mystery of the Carefully |
Crafted Hoax. Send $6.00
| (ppd)toP.O. Box 30165,
1 Lincoln, NE 68503.
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ISSUES INVOLVING POSSIBLE
MISCONDUCT AND CORRUPTION
BY NEBRASKA LAW ENFORCEMENT
AGENCIES BROUGHT TO THE
ATTENTION OF ATTORNEY
GENERAL DON STENBERG
MARCH 10, 1952
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Mr. Ted Gunderson wrote to Nebraska Attorney General
Don Stenberg on January 3, 1992, alerting him to possible
misconduct by various law enforcement agencies in the state
of Nebraska.

Mr. Stenberg responded January 28, 1992. These letters in
their entirety are included in this report.

Also included are copies of letters to the FBI, copies of
letters to the U.S. Attorney General, and their responses.



TED L. GUNDERSON AND A“SOCIATES « (nernatonal Secur’ “onsudlting and Inves

2710 Wilshire B, Suite 422 « Santa Monica. CA 904073 » 2, 354-5171

January 3, 1992

Honorable Don Stenberg
State Capitol, Room 2115
P.O. Box 98920

Lincoln, NE 68509-4906

Dear Mr. Stenberg:

I have been asked by the Nebraska Leadership Conference to work as a consultant
on the Franklin Credit Union investigation. During my review of the case I noted
the following: '

1.

(U8 ]

wn

Pornographic material has been seized as follows, with no known follow-up
investigation:

a) FBI raid on Franklin Credit Union November 4, 1988.
b) Omaha Police Department arrest of Peter Citron in February 1990.
c) Sarpy County Sheriff’s Office raid on residence of Mike Heavrin.

d) Omaha Police Department investigation of Walter Carlson and Joe
Burke.

During the summer of 1990 the FBI reviewed the Senate Franklin Credit
Committee investigation files without the permission or knowledge of Senator
Loran Schmit. It was later learned that a number of items are missing.

Alisha Owen’s first attorney, Pam Vuchetich, provided privileged attorney-
client information to the FBI. She also failed to file a timely appeal in Miss
Owern's conviction on bad check charges. Ms. Vuchetich has repaortedly been
romantically involved with an FBI agent.

The Nebraska Leadership Conference has developed information that the FBI

has not only leaked information to Omaha TV stations, but asked for and

received money for this.

Larry King and others were never subpoenaed to the Douglas County Grand
Jury. Although this was an apparent judgment decision, King and others
should have been subpoenaed.

Member, Society of Former Special Agents of the Federal Bureau of Investigation

Crs



Honorabie Don Stenberg
January 3, 1992

Page 2

10.

11,

12,

[ hope

Numerous individuals identified as perpetrators have never been interviewed
by law enforcement officers.

Instead of conducting follow-up interviews, law enforcement officers,
particularly the FBI, have attempted to discredit and harass the victims
(claims made by Alisha Owen, Pau! Bonacci and Troy Boner. Boner advises
that the FBI, U.S. Attorney’s Ron Lahners and Tom Thalkin threatened him
that "if he didn’t recant his testimony they’d bring him up on perjury charges
and send him to jail").

Paul Bonacci has new information about the Johnny Gosch kidnapping case
in Des Moines, Jowa, yet law enforcement officers refuse to interview him or
to consider further investigation of the matter. Parents of the victim advise
that based on their interview with Bonaccl they are confident he is telling the
truth.

In February 1990 Robert Fenner, General Counsel for the Nationai Credit
Unicn Association, was advised by the FBI niot to cooperate with the Franklin
Credit Committee’s investigator, Gary Caradorl.

On March 9, 1990 the FBI attempted to entrap Owen by taping-an arranged
phone call from Boner to her.

A deposition by former Omaha Chief of Police Robert Wadman disappeared
during the Owen trial.

Wadman lied_under oath claiming he was not carrymg a gun during the period

Owen savs she was involved with him,

you will look into the above matters.
Smcerely, /

Ted L. Gunderson

TLG:te

el

Mr. Ed Weaver
Mr. John Morrow
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STATE OF NEBRASKA
of the Attorneg General

2115 STATE CAPITOL BUILDING
LINCOLN, NEBRASKA §8509-8920
(402} 471-2682
FAX (402) 471-3297

January 28, 1992 L. STEVEMN GRASZ
DON STENBERG SAM GRIMMINGER

ATTORNEY GENEHAL DEPUTY ATTORNEYS GENERAL

Ted L. Gunderson

Tnternational Security Consulting
and Investigations

2210 Wilshire Blvd.

Suite 422

Santa Monica, CA 90403

Dear Mr. Gunderscn:

The Attorney General’'s Office received and reviewed your
letter of January 3, 1992, regarding your impressions as a.
consultant on the Franklin Credit Union investigation.

Many of the issues and allegations you raise have either been
addressed, ars rumor, ©Or are sSC vague and nebulas as to defy
resolution by diligent investigation.

Nevertheless, we desire to comment as follows:

1. We note the allegation that the FBI sold informatiocn
toc Omaha t.v. stations. Please provide all of the
informaticn and leads you have available on this
particular allegation. We will then review and follow up
as necessary;

2. Wwe also note the allegations regarding new
information on the Johnny Gosch kidnapping case. Please
provide gll details on this that are available to you.
We would particularly like to know when Mr. Bonacci
initially disclosed this new information and to whom and
whether there is any written record of the same in either
a statement.by Paul Bonaccl or a transcribed record of
his remarks or interview. It also would be helpful were
you to provide us with names, addresses and rank of any
1aw enforcement officials who refused to interview him or

to consider the information.

We are assuming, Mr. Gunderson, that in the preparation of
your letter of January 3, 1992, you have done more than simply
parrot unsubstantiated allegations made to you orally or which you
may have picked up in written material reviewed, and therefore,
have specific information to back up your concerns. Hence, the

above reguesis.

L. Jay Barte! David Edward Cygan sdarifyn B, Mulchinson Fredrick £ Neid John R. Thompsan

J. Kirk Brown Mark L. Ells Kimbarly A. Klein Paul N, Poladi¢ Barry Waid

David T, 8ydaiek James A, Eiworth Donald A, Kohtz Maria C. Pawai Tarri M. Weeks

Laurie Smilnh Camp Laura H. Essay Charies E. Lowe Kenneth VY. Payne Alfanza Whilaker

Elaine A. Chapman Lynne R Frilz Lisa . Mariin-Price Jan E. Rempe Malanie J. Whiltamere-Mantzios

Pobmcnn hi Man Oa-has Raven N Harnar Lynn A. Malsan James H, Spears Linda L. Willard



Ted L. Gunderson
January 28, 1992
Page =2-

We will keep certain other matters under advisement. In the
meantime though, you axe encouraged to send us any specific,
substantiating material available to you regqarding any cne or more
of the other items mentioned-i1l your orrespondence.

N

2-2883-3
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TED L. GUNDERSON AND ASSOCIATES « Intematonal Security Consulting and Investigations
2210 Wilshure Biv Suite 427 » Sana Monica, CA 90407 » 21378 171

March 10, 19§82

Honorable Don Stenberg
Attorney General

Office of the Attorney General
State of Nebraska

2115 State Capitel Bldg.
Lincoln, NE 68509-8520

Dear Mr. Stenberg, .

Thank you for your response to my letter., Your reference to my
"impressions" indicates to me that you do not place much importance on the
issues outlined by me. Regardless, I hope you will review the enclosed
report with fair minded prcfessional and responsible judgement.

There is a high level of frustration and animosity building among concerned
-citizens in Nebraska who are either victims or who have seen enough through
time to prove that there may be a consp;racy of sorts to cover up a serles
of indisputably disgraceful, scandalous crimes.

You may not want to address their concerns, but you must agree that they
deserve the attention such allegations require without being flippantly
disregarded.

It is because of their frustrations that I was hired as a consultant by the
Nebraska Leadership Conference. As you can see by my resume I am more than
qualified to investigate this matter. I expect your level of
professionalism predisposes your office to do the same.

Cordiallwy,

TLG/ lkh
Encl. (11)
CC: Senatocr Loran Schmit

Attorney John DeCamp
Governor Ben Nelson

Member, Society of Former Special Agents of the Federal Bureau of Investigation
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ALLEGATIONS

l. Pornographic material was seized with no known follow up investigation:
" a) FBI raid on Franklin Credit Union 11/4/88
b} O©Omaha Police Department arrest of Peter Citron in February 1990
¢} Sarpy County Sheriff’'s office raid residence of Mike Heavrin
d} Omaha Police Department investigation of Walter Carlson and Joe

Burke
DOCUMENTATION

Since writing you January 3, 1992 I have learned about a raid in the spring
of 1989 by the Douglae County Sheriff’s Office at the home of Bob Andresen
at Ralston, Nebraska.

The Omaha Police Department, Nebraska State Police and Douglas County
Sheriff‘s Office have pornographic pictures, taken during this raid, of Troy
Boner, Danny King and others (this information is from a reliable source).

Why wasn‘t this used to discredit Boner at the Alisha Owen trial? More
importantly, why is this being ignored?

LARRY KING
Immediately prior to the FBI Larry King raid, King removed pornographic
material from his home and cffice and placed it in the trunk of his
automobile. Regardless, the FBI did confiscate a porno movie containing

"local children®. Why haven’t efforts been made to identify the children?

PETER CITRON

Two counts of sexual assault on a child were filed against Citron on
February 23, 1990. He pleaded "no contest" in Douglas County District
Court. A vast quantity of pornographic material wae confiscated when he was
arrested. Since he plead no contest, none of it wae ever introduced into
evidence. What happened to the material? No one seems to know. In
addition to the pornographic material Citron had computer discs which
contained the names of all his victims with their addresses and dates they
were abused.

WALTER CARLSON AND JOE BURKE

Y
Wwalter Carlson and Joe Burke were amcng thirteen men arrested in Owmaha in
connection with a large pornography/pedophile case. Joe Burke had a library
of 2,000 videos and 10,000 photos which were confiscated. Convicted in
December of 1985, Carleon was parcled in February of 1989. What happened to
this material?

ALISHA OWEN

Alisha Owen was taped on video during a formal interview while she was
incarcerated. The purpose of the interview was to furnish detailed
information known to her concerning kiddie pornographic activity by Larry
King, Peter Citron, and othere. This interview was played on December 16,
1989 in the presence of Judge Deacon Jones, Harcld Le Grande, Nebraska State
Patrol, Dick Reth, Douglas County Sheriff‘e Office and Bill Howland,
Nebraska Attorney General’s Office,

- 3% -



TWIN TOWERS

one of the jurors in the Alisha Owen trial decided to check out the much
vaunted security system of the Twin Towers., The prosecution tried to prove
that it would have heen imposeible to gain entrance as easily as the kids
had said they did. So unannounced, the juror went to the Towers and found
no guard at the door. He opened the door, went in and proceeded unhindered
to the fourth fioor.

Coincidentally, Alan Baer had some problems with a security guard at the
Towers who complained to Baer about all the traffic Baer was getting. The
guard subsequently began videcotaping arrivals and departures at Baer‘s
apartment. The FBI picked up the tape the first part of March 1990 and it
was never seen again.

If you are interested, detailed documentation of the above informatjon and
the identity of the more than 80 victims in the Franklin investigation are
available through Senator Schmit’s office. A responsible agency should
review the above seized pornographic material and attempt to match the
pictures with the victims of the Franklin cass.

I am confident you have the contacts to document and confirm the above raids
and incidents relating to seized proncgraphic material.

ALLEGATION

2. Material was missing from Senator Schmit’s office after FBI agents
reviewed his records. Senator Schmit was not in his office at the time.

DOCUMENTATION
This can be documented by contacting Senator Schmit and his etaff.

ALLEGATION

3. Pam Vuchetich provided privileged attorney - client information to tha
FBI, failed to file a timely appeal for Alisha Owen and reportedly has been
romantically involved with an FBI agent.

DOCUMENTATION

On March 9, 1990 the FBI and Nebraska State Patrol searched Aligsha Owen‘s
cell. They were loocking for a red file "Alisha Owen VIP" {very important
papers) Prison officials asked that an inventory be made of all articles
taken. When the articles were returned several were missing and simply had
been scratched off the list. Apparently, through error the FBI returned
eight letters postmarked after March 9, 1990. (Did the FBI illegally
intercept this mail?) At the time of the raid Miss Owen told the
investigators that the red file had been given to her attorney Pam
Vuchetich for safe keeping. The investigators contacted Mra. Vuchetich the

next day and she voluntarily gave thém the file without the permission of
Miss Owern.

After Miss Owen dismigsed Mre. Vuchetich as her attorney, Mrs. Vuchetich

refused to return evidence to Miss Owen. Among this material was a
personal note from Jeff Hubbell to Miss Owen.
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Hubbell introduced Miss Owen to former Chief of Police Robert Wadman.
Hubbell testified at the trial that he didn't know Owen. Thidg note would
have refuted Hubbell’s testimony.

NEBRASEA STATE BAR

Mrs. Vuchetich was subsequently charged with two counts of viclating
attorney - client privileges and one count of not filing a timely appeal on
Misp Owen's behalf.

Two weeks later a FBI agent appeared before the bar association on her
behalf and the charges were dropped. The bar asseociation files have been
sealed.
MRS. VUCHETICH'S TINVOLVEMENT
WITH THE PRI

From December 1989 to April 1990 Mrs. Vuchetich spent more than 1,166
minutes (177 phone calls) talking to acmeone at the FBI office.

On April 25, 1990, Alisha’s parents were approached by Mrs. Vuchetich who
at that time was Miss Owen's attorney. Mrs. Vuchetich advised that the FBI
asked her to approach Miss Owen and have her claim that a journalist, Mike
Capey, had gone to Miss Owen and given her seven hours of testimony to
memorize. Miss Owen was to claim that thie case involved a scenario made
up by Casey to create material for a TV movie.

Vuchetich told them if Alisha would tell the ¥BI that this was true, then
they could help Alisha and the plot would be uncovered and everybody could
gos home. She refused.

¥rs. Vuchetich possible romantic involvement with an FBI agent is not
significant to these allegations.

Documentation for the above is available through the Nebraska Legislative
Committee and the Nebraska State Bar,

ALLEGATION

4. The Nebraska Leadership Conference developed information that the FBI
hae not only leaked information to Omaha TV etations, but asked for and
received money in exchange for information.

DOCUMENTATION

Michael McKnight of WOW-TV reportedly told Alisha Owen that he hought the
taped Caradori interviews of Owen, Troy Boner and Dan King from the FBI.

He apparently is the only reporter who has these tapes. They were
initially furnished to the FBI by the Franklin Senate Investigative
Committee. McKnight also repcrtedly told this to Donna Owen, Dan and
Stephanie Gruber and cther members of Concerned Parents Group. Their names
are available through the Grubers,

ALLEGATION

5. Larry King and others were never subpoenaed to the Douglas County Grand
Jury.
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DOCUMENTATION

This can be verified from a review of records. Others whe were not
subpoenaed before the Grand Jury include Peter Citron, Alice King, Jeff
Hubble, and Mike Casey, the person who, according to the Grand Jury, is
responegible for the carefully crafted hoax. How can the Grand Jury blame
this scenarioc on Casey and not have him testify? Is it because they didn’t
want his testimony on record? Alan Baer was subpoenaed but never appeared.

Most of the victims did not appear before the Grand Jury including Rod,
Tony and 0’Dell Evens who were known by the police to be close associates
cf Larry King. Wouldn‘t a Grand Jury normally be interested in the victims
of a crime, particulariy when their testimony would be pertinent to the
investigation? This information can be verified through court records.

ALLEGATION

6. Numerous individuals identified as perpetrators have never been
interviewed by law enforcement officers,

DOCUMENTATION

Larry the Kid was never interviewed. The Grand Jury decided that this
individual mentioned by numerous victim/witnegses was a fictitious
character. In fact he was the same individual identified by several
witnesses as "King's Horses" who was named as being in attendance at
satanic rituals on several occasions.

The official of the Fort Calhoun School system was never interviewed.

Other names can be obtained from a review of the Franklin Committee Files,
copies of which are in your possession.

ALLEGATION

7. Instead of conducting follow-up interviews, law enforcement officers,
particularly the FBI, have attempted to discredit and harass the victima.

DOCUMENTATION

These claims were made by Alisha Owen, Paul Bonacci and Troy Boner. Boner
advised that the FBI, U.S. Attorney’s Ron Lahners and Tom Thalkin
threatened him that "if he didn’t recant his testimony they’d bring him up
on perjury charges and send him to jail" (this is exactly what happened to
Miss Owen). Boner's taped interview is available for review. Lisa and
Tracy Webb were among the first victims to claim they were sexually
molested. Following interviews by the FBI and Nebraska State Patreol, Lisa
stated she was unwilling to testify. The allegatione made by the Webb
girls, as well as the 15-year old patient at Richard Young Hospital, would
ultimately be corroborated, even expanded upon, by numerocus children who
also claimed to be victims of King and others. A witness for the
prosecution at the Owen perjury trial, Steve Solburg admitted under cross
examination that when the FBI interviewed him he felt intimidated and that
all the Grand Jury’s questione asked of him were deeigned to discredit
Owern.
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,
el e e

Fhawnatta Moore, Dan King, Jemees Chrlstopher Devis ang XRike Holmes have
rayutadly bean lntimidaced by law enforcement offlicere.

The reposrty of feeling intinidated were comooen among victime/witnsases who
were Lntsrrogated by OPD, NAP, and PHI. Ao a result sose viotis/witneosess

cefused o Saoutlify.

&n Decwaber 14, reprassntatives of thy FaI and “he State Patrsl sestactad
the roster Care Review Board, and begen 2o guestion the shildren‘e
zeliabllity and credibllity evesn though one of tham had paseed four
prlygraph tests adminiztered by the Etats Patzrol.

Othar neowe o&n be obtsined from the Pranklin fenats Iavestigation
Conpititas.

8. Paul Boneeci has new informaticon about the Johnny Gosch kidnapping cass
in Des Malnes, Iows, yet law enforcement officers refuse to laterview him
s£ to gonslider furthar Llavestigstion of the metear. Parents wd the vigtim
sdvisa that bassd on thelr Lnterview with Bomasel they 2zs confident he Lis
telling the truth,

Docunentetion concernling this elong with transozipts of interviowe with M,

Sonacel wers furnished to you by Mr. John W. BeCamp wn B/7/%1. (dew
abtached letter.) .

This information was alse furnighed to the f€oilowieg individuals and
agensies:

Nabroska Depsrtosnt of Bosial Services

Dougles Coumty Atisrney

Omane Police Departmant

Habreiska Fostsr Care Review Roard

Hehrasks laegleisture Healeh and Helfars Soemitbtew
¥ebrashks Legislazure Judicliary Sowmmittoe

Douglas County Shoriff‘a offics

U.8. Attornsy for State of Nebraaska

Babraska Loadership Confarsnce '

Dz. Baverly Mesd, Creighten Oniversicy

Rr. Judienne Dsnsen-Gerber

Dr. LLlly Stroiler, Ismamusl Medionl Center
Judge Petriok Kallen/Douglas County Districe Court

in snswer O youxr gquestionu;

1. ¥r. Bonacol disclosed this informetion to privace iavestigeator Roy
Stephess oan 1/319/91.,

2. Eis trameczibed interview was furnished te you on 8/1/%1.
3. Thsre he® been no FRsponss Irom any of the agenclias, inoleding youre.
After the i(nformation weg teveioped by Mx. Stephent thers wie & delay

watil MNe. and Hreo. Gosch eouid travel from Des Molaer co Linooln and
dliesuss the mattmr with Bonscel,

4. The Gossive released the fellowing statement sftmyr thair intomviass
with Bonsccis

- Bonacoli‘s statements wers credible.

- He has lnformation &hout detelils of the FEES LhAt hava never basn
mads publla.,
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- Information developed by Mr. Stephens indicate a child sex ring of
four men planned and carried out the abduction of their son.

S. Bonacci claims he participated in the abductien of Johnny Gosch wha
wae taken for child pornography.

6. HNoreen Goech, Johnny Gosch’s mother, said that Bonaccl knows "some
incredible things about the case”.

7. Mra. Gosch stated "there were photos taken of Johnny prior to the
kidnapping. We know because a woman reported it to police. We‘re
convinced Bonacci saw those photoa. He accurately described the
location which is not far from our home. He described many things
about the photos which we have never talked about.”

Lt. Gerry Scott who is in charge of the investigation for the West Des
Moines police said the Gosch family has shared some of the information with
investigators. He said police have no plans for interviewing Bonacci. “We
are aware of what'’s going on. We're not going to re-invent the wheel.

This has been investigated in Nebraska. When things need investigating
here, they will be investigated."”

The above information appeared in the Lincoln Star in March 1891.

Bonacci claime that during hie 5th grade year at Carter Lake School, he met
a man named Emilio while at a park near Carter Lake. There was a 13 year
old boy name B--~- with him, who told Paul that Emilio kidnapped young boys
and scld them to men for use in kiddie porn, snuff films, or for personal
sexual uBe. "Emilio told me how much fun I could have going with him and
Be——-. " Emilioc teold Bonacci that he could get rich and then showed him a
bag with a lot of money in it.

Emilio was described as Mexican with a slight accent. He was about 579%,
190 pounds with a mustache and a beard. He had brown eyes, black, curly
short hair and a tattoo of a naked lady on his left arm. He had a scar
from a knife wound under the tattoo. Bonacci later went with Emilio to Des
Moines in September of 1982 when he was 15. Bonacci claime he was present
when Emilio abducted a l2-year-old paperboy, Johnny Gosch.

Paul Bonacci was later to see Emilioc in California while on a trip for
Larry King in 1584. Emilio tried to get him to go with him to help "snag"
kide sv they could be sold near Las Vegas for $5,000 to men who would use
them as sex slaves. He saw him once in *86 but not since then.

There has been no contact with Mr. Bonaccl concerning this matter by either
Iowa or Nebraska authorities,

The above can be confirmed from a review of information in your files
{see John DeCamp’'s letter aof 5/7/91) and an interview with Mr. and Mrse.
Gosch.

ALLEGATION

9. In February 1990 Robert Fenner, General Counsel for the National Credit
Union Association, was advised by the FBI not to cooperate with the
Franklin Credit Committee‘s investigator, Gary Caradori.

DOCUMENTATION
This information can be documented from the Senate Franklin Committee

files.
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ALLEGATION

10. ©n March 9, 1990 the FBIl attempted to entrap Owen by taping an
arranged phone call from Boner to her.

DOCUMENTATION

On March 9, the FBI arranged for Boner to phone Owen from their office to
try to entrap her while taping the conversation. The tape wae played in
court. Owen kept telling Boner to just "tell the truth" but the media
reporte made it sound like Boner was telling that to Owen,

Miss Owen claims the tape hae been altered.

This can be verified by examination of the tape by an expert. The tape is
available at the office of the Senate Legislative Committee.

ALLEGATION

11. A deposition by former Omaha Chief of Police Robert Wadman disappeared
during the Owen trial.
DOCUMENTATION

A deposition by Attorney Jerry Spence taken from Robert Wadman in a 1980
lawsuit had been introduced into evidence by the defense. It wae important
because it proved that Wadman had lied about not carrying a gun since 1973.
When the jury requested that evidence during their deliberations, a 40
minute search was made of the Evidence Room. The evidence had disappeared
and was not available.

School records for Dan King were introduced as evidence in the trial. The
recorde showed that King was enrolled in school at Grandview, Texas for 16
weeks during the fall of 1983, During this 16 week period he missed 8
weeks plus the holidays. Out of 16 weeks he was only in school for 5§
weeks. When the jury requested these records during deliberation it was
learned that they had disappeared.

This can be documented from a review of court records. If the reacords have

now reappeared the incidents c¢an be verified through the Franklin Senate
Investigative Committes.

ALLEGATION

12, Wadman lied under cath claiming he was not carrying a gun during the
period Owen sBays she was involved with him.

DOCUMENTATION

One of the counts on which Owen was indicted for perjury concerned Wadman
showing her a gun. Wadman testified that he had not carried a gun &ince
'73. Attorney Jerry Spence was taking a deposition from Wadman in 1980 in
connection with a Utah lawsuit. He asked Wadman if he were carrying a gun
to which Wadman replied "yes". Wadman lied to the Grand Jury!

This can be documented by reviewing court trangcripts and the Spence
deposition.
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MISCELLANEQUS

In addition to the above I have learned that the Legislative Committee gave
videotaped interviews of Troy Boner, Alisha Owen and Dan King to the FBI
and Webraska State Patrol.

The FBI synopsized the interviews in a 45 page document. The purpose of
the synopsis was to brief judges and the Attorney General’'s office. I have
been informed that there was information in the synopsis that was not in
the tape.

Troy Boner's tape, which had been in the control of the FBI, was played to
the Grand Jury. I have been informed that the tape was altered. Miss Owen
claime that everything Boner said that cocrroborated her statements were
deleted. 1In one inetance there was no break in the tape yet Boner’'s shirt
was different from the previous scena,

These tapes are available for review at the Senate Investigative office.

I have been informed that in the spring of 1984 Troy Boner, Larry King,
Larry the Kid, Dan King, a fat man from a French restaurant, a pilot named
David Hughes, Alisha Owen and a l0- to l3~-year-old boy wade a trip to Los
Angeles. The boy cried during the trip from Omaha to Los Angeles. The boy
did not make the return trip to Omaha.

Troy Boner and Danny King were never polygraphed as reported by the Lincoln
Star and the Omaha World-Herald. None of the kids were except Lisa Webb.
And she pasged. Paul Bonacci is willing to take cone. Miss Owen was
polygraphed and passed.

Karen Orminston, Gary Caradori‘s associate, toock a polygraph test. She
wanted to refute the charges that Caradori had scripted or led the

witnesses. She passed.

I trust you will give these matters the attention they cbviocusly deserve.
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e amp Legal Dervices, Fo.
leg  Public Relations - Lobbying
sxeculive Blda. - Suite 300
521 So. l4th
Lincoln, NE 68508

John Vi‘De(:anu) Phone: (402) 477.3974
Atlorney al Law Fax: (402} 477.4487

Nebraska Department of Social Services

Douglas County Attorney

Omaha Police Department

Nebraska Foster Care Review Board 7 MAY 1991
Nebraska State Attorney General

Nebraska Legislature Hesalth and Welfare Commitiee
Nebraska Legislature Judiclary Committee

Douglas County Sheriff’s office

U.S. Attorney for State of Nebraska

Nebraska Leadership Conference

Dr. Beverly Mead, Creighton University

Dr. Judienne Densen-Gerber

Dr. Lilly Stoller, Immanuel Medical Center

Judge Patrick Mullen/Douglas Co. Dist Cr:

Dear pecple:

Nebraska Revised statutes 28-711 impose specific duties,
with criminal penalty for those who fail to follow the
mandates of the law, upon all individuals having "reasonable
cause to believe that a child has been subjected to abuse or
neglect....”

I believe that under this law I have an obligation to provide
information I have received from an individual named Paul
Bonacci to the proper authorities for appropriate action.
Further, Mr. Beonaccl himself has, as he has in the past when
he first provided information to public officials, made it
clear to me that he also wants to comply with all terms of
the child abuse laws of the state of Nebraska. :

The information has come to me as a result of agreeing to act
as attorney for Mr. Bonaccl in conjunction with indictments
issued against him by the Douglas Countg Franklin Grand Jury
for allegedly lying to the Grand Jury about certain. aspects
of child abuse he had either witnessed or been a victim of.

Mr. Bonaccl has been diagnosed by at least two court
appointed psychiatrists as having multiple personality
syndrome or disassociative behavior syndrome, which is a form
of mental illness but which is not insanity. A third
legislatively ordered psychiatrist nationally recognized for
her specializing in multiple personality syndrome has also
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thoroughly examined th’ young man.

As I understand i1t from all of them, they have concluded that
the allment Mr. Bonacci suffers is a direct consequence of
very serious trauma caused by child abuse over a prolonged
period of time. Another characteristic the Court ordered
psychiatrist Mead of Omaha and Legislatively ordered
nationally recognized psychiatrist Dr. Densen-Gerber have
identified as a characteristic of this MPD syndrome 1s that
the individual characteristically tells the truth about the
abuse. At least the truth so far as they Know it or perceive
or understand it. The records of the third psychiatrist are
sealed by Judge Mullen, but I presume law enforcement or
proper investigative authorities would have the ability to
obtain these results which I am not at liberty to discuss
here as per Judge Mullen’s order.

Both of these highly competent psychiatrists mentioned have
repeatedly examined this young man and concluded that they
believe his complex tale of abuse is essentially accurate and
that this individual, Paul Bonacci, 1s accurately reporting
what he experilenced. :

However, each of them have also repeatedly emphasized the
fact that RBRECAUSE OF THE MULTIPLE PERSONALITY FACTOR the true
story of abuse and individuals involved in the abuse CAN ONLY
BE UNDERSTCOD IF ONE PILCES TOGETHER COR CREATES A COMPOSITE
OF THE STORIES TOLD BY THE VARIQUS PERSONALITIES.

Needless to say, this was not done at the time of the Grand
Jury investigation and the purpose of this letter is NOT TO
DEAL WITE MR. BONACCI'S CRIMINAL INDICTMENTS OR ANY GRAND
JURY MATTERS. I IFEZL COMPLETELY COMFORTABLE IN SAYING THAT
THESE MATTERS WILL BE HANDLED IN THE COURTS AND, HOPEFULLY,
DUE PROCESS WILL OCCUR AND JUSTICE WILL OCCUR.

It is the purpose of this letter, however, to now provide, as
per the above cited Nebraska law, information from Mr.
Beonaccl which has been obtained relative to child abuse of
the past--involving not only Mr. Bonacci but a host of
cthers-~which information IS THE COMPOSITE OF HIS STORY OF
CHILD ABUSE AS PRESENTED BY THE VARIOUS PERSONALITIES. This
is the first time this composite has been available and is
being provided to authoritilies immediately upon transcription.

Mr. Bonacci has agreed that he wants to comply with Nebraska
law and wants this information presented for investigation
and examination as required by law. Further, he wants it
made avallable so that the situation can be corrected so that
others do not experience what he has been a victim of.

For the protection of other individuals identified in the

Lranscripts provided with this letter, I have taken the
liberty of obliterating the names of certain individuals
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whose name, because of national abttention, would be
immediately recognizable and would put those individuals at
risk for their life.

However, there is no intent to keep this information from law

enforcement. Quite the contrary. There is every intent to
share this information along with a wealth of other
information received from #r. Bonacci. 1In the interest of

protecting others, however, we would provide this information
only under controlled circumstances to_authorltlesl
specifically conducting the investigations as requlred by

law.

Agaln, as stated, the purpcse of this letter and this

transcript of many hours of tapes which reflect the gradual

piecing together of the Bonacci abuse story via the different

gersonalitles is simply to comply with Nebraska Child Abuse
aws .

There 1s a second package of tapes which are being
transcribed at this time. The moment they are available, I
will provide them to the proper authorities for further
investigation,

Paul Bonacci has instructed me that he does not want to see
these abuses cccur to others. Towards that end, and of
course in compliance with MNebraska law, he feels this
information should go to the proper law enforcement
authorities and any other proper entities who can assist in
stopping child abuse activity. 1In accordance with those
‘instructions, I am making this information available to you
and will provide whatever other assistance o information you
reguest.

authorities in any
ams, polygraph exams
estigative
cy of Mr.

Finally, Mr. Bonacci would cooperate wi
way possible including further medical
or use of other scientific towls or ;
for determining and verifying fthe acdufa
stories.

John W. De Camp, Attor
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ALLEGATIONS AND DOCUMENTATION

CONCERNING POSSIBLE COVERUP

Copies of the above documents were forwarded early 1992 to:
« William Barr, U.S. Attorney General, Washington, D.C.

» Judge William Sessions, Director, F.B.1., Washington, D.C,
*» Ron Lahners, U.S. Attorney, Omaha, Nebraska

» Governor Ben Nelson, Lincoln, Nebraska

« F.B.I, Omaha, Nebraska

« F.BI, Los Angeles, California



TED L. GUNDERSON AND ASSOCIATES e International Security Consuiting and Investigatior«

2210 Wilshire Bivd. « Suite 422 » Santa Monica*CA 90403 310/854-517!

March 11, 1992

Judge William Sessions
Director of F.B.I.
F.B.I. Headquarters
Washington, D.C. 20535

Dear Judge Sessions:

The enclosed report contains information which indicates that
FBI personnel have been in violation of the Obstruction of
Justice Statute.

This report also contains information concerning the Johnny
Gosch kidnapping case in Des Moines, Iowa. There appears to
be an organized kidnapping ring operating in this country
within the jurisdiction of the FBI that is not receiving the
proper attention. I would appreciate your checking into this
matter.

Cordially,

TED L GUNDERSON & ASSOCIATES, INC.

Ted L. Gunderson
Private Investigator

TLG/sej
Encl. (1)

CC: FBI - OMAHA, NE
FBI ~ LOS ANGELES, CA
SENATOR SCHMIDT - NE
ATTORNEY JOHN DECAMP - NE
GOVERNOR BEN NELSON - NE

—
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TED L. GUNDERSON AND A, OCIATES e International Securi.. .onsulting and Investigations
2210 Wilshire Blvd. « Suite 422 » Santa Monica, CA 90403 « 213/854-5171

March 11, 1992

Mr. William Barr

U. S. Department of Justice
10th and Constitution Avenue NW
Washington, D.C. 20530

Dear Mr. Barr:

The enclosed report contains information which indicates that
FBI personnel have been in viclation of the Cbstruction of
Justice Statute.

This report also contains information concerning the Johnny
Gosch kidnapping case in Des Moines, Iowa. There appears to
be an organized kidnapping ring operating in this country
within the juridiction of the FBI that is not receiving the
proper attention. I would appreciate your checking into this
matter. '

Cordially,

&;Zji;L. GUNDERSON & ASSOCIATES, INC,

Ted L. Gunderson
Private Investigator

TLG/se]j
Encl. (1)

CC: FBI - QOmaha, NE
FBI - Los Angeles, CA
Senator Schmidt - NE
Attorney John DeCamp - NE
Govenor Ben Nelson -~ NE
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U.S. Department:  istice

Criminal Division

Office of the Assistant Attorney General Washington, D.C. 20530

APR 20 992

Mr. Ted L. Gunderscn

Ted L. Gunderson and Associates

International Security Consulting
and Investigations

2210 Wilshire Boulevard

Suite 422

Santa Monica, California 90403

Dear Mr. Gunderson:

The letter and enclosures that you recently sent to Attorney
General Barr have been referred to this office.

Your letter alleges that personnel of the Federal Bureau of
Investigation (FBI) have obstructed justice and states that you
have information concerning kidnapping within the jurisdiction of
the FBI.

-

Having reviewed your enclcsures, however, there is no evidence
of misconduct by FBI personnel that would justify your charge of
obstructicn of justice.

If you have any new evidence about kidnapping, please provide
it to your local office of the FBI.

Sincerely,

Robert S. Mueller, IIXI
Assistant Attorney General

, Jghn C. Keenby

[ puty Assistant A or"ney"General
“Criminal Division

o %Ucd( ™



TED L. GUNDERSON AND AS. JCIATES e |International Security _onsulting and Investigations
2210 Wilshire Blvd. « Suite 422 » Santa Monica, CA 90403 e 213/854-5171

May 26, 1992

Mr. Robert S. Mueller, III
Assistant Attorney General
U.S. Department of Justice
Criminal Division
Washington, DC 20530

Re:  Your letter dated April 20, 1992

Dear Mr. Mueller:
Thank you for reviewing the material I sent you March 11, 1992.

I did not state that FBI personnel were in violation of the Obstruction of
Justice statute. 1 only advised that there was an indication of this. I thought
you would want to at least check into the matter. I am sorry to learn you do
not feel it deserves further attention.

I have enciosed the book The Franklin Cover-up, by former Nebraska State
Senator John W. DeCamp. Your attention is directed to Chapter 14, "Cover-
up Phase 1II: The FBI," which makes additional allegations of FBI
misconduct and possible violations of the Obstruction of Justice statute.

Sincerely,
Ted L.. Gunderson

TLG:te
Encl.

Member, Society of Former Special Agents of the Federal Bureau of Investigation

- x -



TED L. GUNDERSON AND ASSOCIATES -«

Internationai Security Consulting and Investigations
2210 Wilshire Bivd. » Suite 422 « Santa Monica, CA 90403 « 310/854-517]

fApril &, L99E
Honorable Ron lLahnsrs
.S, Dept. O+ Juztice
F.C. Box 12378 0O7TE
Omabha, NE. HB101

llear M-, L

The ancloser

al=-TnTulabs
!

ahlners:

coantaing information which indicates that

the FEI perscnmal have been in viclation of the Obstruction of
Justice Sftatute.

This report also contains information concerning the Johnny
Gosch kidrnapping case in Des Moines, lowa. There appears to
be an organized kidnapping ring operating in this country
within the Jurisdiction of the FEI that is not receiving the

oroper attenticon.

matter.
Cordisliy,
TED L.

Ted L.

GUNMDERSON %

I would appreciate your checking into this

SES0CIAT

Cunderson

Frivate Investigatoar

TLG/dm

Ercl . (1)

ccs: FBI - Omaha, NE
FEI - Los Angeles, CA
U.5. Dept of Justice, Washington, [.C.
Governor Ben Nelson, NE
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March 23, 1892

Special Agent In Charge
215 North 17th Street
Omaha, NE 68102

Dear Sir:

On March 11, 1992, I wrote to William Barr U.S. Department of
Justice in an effort to draw his attention to the Obstructicn of
Justice Statute which I believe is being violated in the State of
Nebraska and what appears to be an organized kidnapping ring
operating within this nation.

On January 3, 1992 I wrote to Nebraska Attorney General Don
Stenberg alerting him to possible misconduct by various law
enforcement agencies in the State of Nebraska. Mr. Stenberg
responded on January 28, 1992 through one of his assistants and
the documents enclosed are in response to Mr. Stenberg’s letter.

I am sending copies to you because the evidence clearly shows
that there is a problem in Nebraska and a national problem that
must be cleaned up if the citizens of this country are to enjoy
justice and safety. As a leader in your community I felt sure
that you would want to be informed.

If you have questions or comments please contact me at your
earliest convenience.

Cordially,

TED L. GUNDERSON & ASSOCIATES, INC.

Ted L. Gunderson
Private Investigator



Documentation of Coverup by FBI
Chapter 14 of the book
The Franklin Coverup

by Former Nebraska State Senator John DeCamp

(For a copy of this book, send $9.70, check or
money order, to A.W.T. Inc.,, P.O. Box 85461,
Lincoln, NE 68501. The book contains numerous
references to President George Bush.)

— ¢ -



CHAPTER (4

CQVER-UP

PHASE 11l: THE FBI

In a deposition taken October 13, 1989, John Stevens Berry,
counsel for the Franklin committee, was grilling OPD Chief
Wadman about the lack of OPD follow-up on the child abuse
when it was first reported. In exasperation, Wadman replied:

The tough thing with this, Mr. Berry, is that we have the
FBI wha conducts an investigation and basically says the
same things that we have said. If the FBL, are they now
linked to this cover-up in some way? Should the Justice
Department be investigated as somehow or another assisting
in this “cover-up?”

Wadman said it, but in this case it's true. The Justice Depart-
ment, acting through the FBI and the U.S. Attorney’s Office
in Omaha, emerges from the record of the Franklin investiga-
tons not so much as a party to the cover-up, but as its coordina-
tor. Rigging grand juries, harrassment of witnesses, incitement
to perjury and tampering with evidence—federal personnel
were seenvto apply all of those tecfiniques in the Franklin case.

In a case full of reported trips across state lines for sexual
exploitation purposes, involving promuaent persons from the.
national political parties, where was the Federal Bureau of
Investigation? It was running interference, and worse.

Maybe Senator Schmit and I got the message in its purcét
, form, when we met with Omaha FBI head Nick O'Hara in hus
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office in early 1989. O’Hara, who kept Wadman's picture an

his desk, threatened, “You f--—- with Bob Wadman, you f---

with the FBL!"

There was a hint of trouble from the Bureau already in the
summer of 1988, as OPD Officer krt Carmean recollected in a
memo to Deputy Chief Charlie Parker, dated December 20,
1988. A fellow officer had just reminded Carmean of a meeting

‘back in July or August, where

Lt. [Bill] Goodrich spoke of the Larry King investigation
and stated that he (Goodrich) had been in contact with a
federal agency that was also investigating King. To the best
of Officer Berney's recoliection, Lt. Goodrich said that the
federal agency was concemed that our child pomography/
abuse investigation might hamper their investigation. Officer
Bemey told me that although he wase’t sure, it was either
directly stated or he (Berney) got the impression that we
were Lo either “siow down or back off” in our investigation
so as not to impede the federal case.

In 1988 and 1989, according to testimany to the Legisiature's
Franklin committee, the FBI claimed to be interested in Frank-
lin money issues, but not child abuse. Dennis Carison of the
Foster Care Review Board testified to the Franklin committee,
citing state Assistant Attorney General William Howland, that
U.S. Attorney Tom Thalken had said “that the federal authori-
ties were investigating Mr. King. . . . But he said basically

their investigation Wwas confined to the money issues, and they

were not specifically investigating allegations of child abuse.”

Howland's part-time investigator, Viahoulis, told the Frank-
lin committee that it was his impression the FBI had information
on private charter flights, something Gary Caradori would con-
firm in a dramatic way.

' Moreover, as advertised in a May 12, 1990 article in the
World-Herald, the FBI had been looking at Franklin since
1987, for over a year before it was closed! The FBI men coulc
hardly have been unaware of the Franklin ambiance, not
mention’ the bedroom in the new addition, and the evidenct
shows that they were not. It was reported in the Lincoln Journa
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in December 1988, as- summarized by Jerry Lowe for the
Franklin committee, that “an ex-employee who is not identified
said that when FCU shut down, FBI agents immediately began
asking questions regarding child pornography, drugs and the
lifestyle of Larry King.”

Caradori’s notes of March 14, 1990 record that on the day
of the federal agents’ raid, he was told by a member of the
accounting firm that was auditing Franklin, that

a large amount of pormographic material was taken out of
the credit union, including videos and photographs depicting
sexual acts. 1 was told that if Friedrichs* or any of the other
peopie working for the CPA firm that was contracted by the
government would say anything, that they would autormnati-
cally lose their jobs.

That evidence was never made available to the Franklin
committee, nor its existence publicly acknowledged by the
FBL. All warrants conceming the raid were sealed by U.S.
Magistrate Richard Kopf.

The Douglas County grand jury proclaimed on July 23,
1990, that the allegations and evidence of Franklin-linked child
abuse were a “carefully crafted hoax.” Its report implied that
the perpetrators were Alisha Owen, journalist Michael Casey,
and the late Gary Caradoeri. According to testimony of Alisha
Owen and her parents before the Franklin committee, the FBI
had this line already in March of 1990, before the grand jury
even started sitting. .o

Alisha testified to the Franklin committee on June 11, 1990,
before promulgation of the grand jury report, that her former
lawyer Pam Vuchetich had come to see her in the spring,

giving a proposal from the FBI that if 1 recanted my story then
nothing would happentome, I could possibly get out of prison
and no charges woulld ever be brought against me. Such as, if
I recanted my story, they wouldn't charge me with perjury,
they wouldn’t charge me with lying, they would just drop the

COVER-UP PHASE [t} THE FB! [ ]

whole thing, they would write letters to the judge asking for
my sentence reduction so I could get out of prison. And if—
and in this deal [ would heve to say that Gary Caradori xod
Mike Casey came to me, they set this whole thing up. they told
me what to say, we got scripts, we were promised monetary
values. And | would be taken care of. :

On June 21, 1990, Donna and Alvin Owen told the Franklin
commities about that incident.

Donna OWEN: My concern is that Pam came to us and said
that the FBI wanted Alisha to say this, to drop it.

SENATOR LYNCH: You testified that your husband was there?
ALvIN OWEN: Sitting in the living room, I remember.

SENATOR LyNCH: You heard her say that? . . . Did she tell
you who in the FBI made that deal, made that offer to her?

DoNna OWEN: Mickey Mott. . ..

SeNATOR LYNCH: Was Mickey Mott—was there anybody
clse with this Mickey Mott?

DoNna OWEN: He works closely with Rick Culver and John
Pankonon. .

SENaTOR LYNCH: Okay. Well, for the record, do you re-
member the date at which time she toid you about the FBI
deal when your husband was present?

Donna OWEN: This would have been on Tuesday, I believe.
If Tuesday is Aprit 25, then it would have been Tuesday,
April 25, 1990. It would have all—that was brought up then,
but it was also brought up earlier, in March. Because at that
time. I called Senator Labedz and [ said, do you realize that
this is what is happening and I want to tell yoo this because
[ think when all is said and done it’s not going to just be this
man Mike Casey, they are going to say that Gary Caradori
was in on it and that members of the legisiative committes
were in on it. And she was very concemned and she immedi-
ately went to get Senator Schmit and [ tafked with him about
it also. And that would have been in March.

SENATOR SciwmrT: | recall that,

i85
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In order for the FBI to claim that all of the Franklin commit-
. tee’s evidence was a hoax, they had to break one or more of
the witnesses Caradori had taped. Troy Boner and Danny King
recanted; what'happened with Troy shows the hand of the FBI.

On the evening of July 11, 1990, the day her husband crashed
to his death, Sandie Caradori received several phone calls from
Troy Boner. She wrote up her notes on the calls:

186

1 need to preface this writing by explaining that in the course
of the Frankiin Credit Union investigation, many calls were
received at our home from Troy Boner. [ was familiar with
the individual's voice and can be 100% assured that [ did,
in fact, receive the teiephone calls from him,

In the zarly evening of Wednesday, July | 1, 1990, several
telephone calls were received at our home by an individual
identifying himself as “Troy." Different individuals an-
swered the telephone and took the message from him. [ was
either talking to other visitors at our home or in no shape to
come to the telephons. In any event, if necessary [ can
supply names of the parties who can attest to the fact that a
"Troy" called for me during that evening.

Later in the evening, Troy again called and | was able to
go the telephone. It should be noted that | did not initate
the call, nor did | know what, if anything, he wanted 1o
speak to me about,

The foliowing is & synopsis of the conversation:

sc: This is Sandie Caradori. . .
say?

. Troy, what do you want to

ra: First, you have to be careful.
sc: Troy, that is the least of my worries. How are you?
18 | ami 36 sorry. | am so sorry. He shouldn’t have died.

sc: What are you saying Troy? What are you trying to tell
me.

TB: Gary wasn't lying. He didn’t tell me what to say. What
I told him was the truth. (He spoke rapidiy as if fighting

COVER-UP PHASE {II: THE FBI |

back tears.) They made me take it back. They threatened
me.

sc: Troy, you should tell someonpe. . . . Do you want me to
call Senator Schmit? You need to come out with the truth
once and for all. Troy, what has happened?

TB: You don’t understand, they threatzned me. They made
me take it back. ] was 50 scared.

(At this point [ felt 1 needed someone else to hear this so
1 asked Troy to tell what he had'just told me to our son,
Sean.)

sC: Troy, I want you to talk to Sean, Gary's 16—year old son.
Please tell him, alrigit?

TB: Yeah, sure.
SeaN: Yeah, man what do you want?

1. along with the ten to L5 other people in our kitchen/
family room ‘heard Sean's portion of the conversation as
follows: .

SEAN: Okay buddy, you need to do it for my Dad, man.
Okay . .. Okay . ..

1 got back on the teiephone and told him I would try to
contact Senator Schmit or Karen [Ormiston). He said he’d
be at {phone number] but only for 2 short time. He said he
was going to be “on the move” or something to that effect.
He further stated, “I'll go to anyone who'lf listen. I'll go
without my lawyer. ['m gonna come ¢iean.”

He then asked if [ would taik with his mother. She wanted
to talk. 1 said, “Of course.”

'i'rcy s mother’s voice was fam:ha:. She had called our
house several times for Gary. . . . Troy's mother related the
following:

Mgrs. Bonek: Mrs. Caradori, I am so sorry. I'm so sorry.
This is such a tragedy. I knew something happened to Troy.
He got so scared just before he changed his story. They were
threatening him. [ knew he shouldn’t have backed away
from the truth.

Troy then got back on the telephone and | rcpcatcdly
asked that he would promise me that he wouid come through
for me, for Gary, and for A.J. He said, I promise . . .

187

- 351 7



| THE FRANKLIN COVER-UP

COYER-UP PHASE ili: THE FBI ¢

tomorrow. . . . To anyone who will listen . . . the FBI, the
news—anyone.” :

The next day I did not hear anything on the television or
the radio and I really felt that Troy had probably backed
away. That evening he called me again. He said, “Sandie,
1 tried, I tried. [ went to Mickey Mottand . . . . . . . . (FBI
agents). They laughed at me. They said they spent too much
time and money on this case now for me to change my story.
[ aiso went to Frank Brown [Channel 7 TV} but he said he
didn’t want to take a statemnent because of my Grand Jury

testimony.”

The next day, Sandie Caradori arrived at the offices of her
husband’s firm for the first time since his death, to find two
FBI agents already there, with a subpoena for all of Caracorp’s
records. Mrs. Caradori recalled:

[ was extremely upset because the timing certainly left much
to be desired. I opened the closed door and noted two FBI
agents, Karen Ormiston, and our security director, Joe Heb-
enstreit. They were all seated in the office. I said, “I don't
think I need to introduce myself. What are you doing here?
I can’t believe this.”

The smaller individual stammered 2 bit and looked at
Karen and said, “Who . . . who is this?” “She’s Gary's
widow.” He then halfway stood up and extended his hand
as if to shake mine and expressed his/their sympathy. The
whole ordeal was extremely unprofessional. He then looked
over his shoulder at the other agent, gave him a smirk, and
shook his head. He identified himself as Mickey Mott. . . .
I then asked them directly whether Troy Boner had tried to
speak with them on the previous day. Mr. Mott said, “I can't
confirm or deny that.” 1 indicated that | did deserve an
answer. Mr. Mott then said, “Yeah, he came to the office but
we can’t waste our time with him. He has lost all credibility.”

State Senators Loran Schmit of Bellwood and Bemic
‘Labedz of Omaha said Troy Boner toid blatant lies when h
said he did not come to Schmit’s office last week and whey
he said he didn’t recant what he told a Douglas County granc
jury. . . . Schmit said at least eight people were in his office
last week when Boner, in c3sence, recanted his recantatior
and said that what he had originally told Caradori was the
truth,

Six of the eight appeared at & press conference Thursday
including four——Schmit, Sen. Labedz, Caradori associate
R.J. Nebe and Jody Gittins, an attomey who works ir
Schmit’s office—who said they heard Boner’s comments
directly. . . . The six at the press conference Thursday said
Boner was in Schmit's office both July 16 and July 17, the
day of Caradori's funeral, o '

Under pressure, Boner reasserted that what he told Gary
Caradort was not true. His new lawyer, Marc Delman, insisted
that his client sad lied to Caradori. A specialist in child abuse
cases when he worked in the Douglas County Attorney’s Of-
fice, Delman was now better known for defending pornogra-
phers. Since Boner was penniless, many people in Omaha
wondered if Alan Baer or another patron had given him the
money to hire Delman. '

On Sept. 25, 1990, a federal grand jury returned findings
almost identical to those of the Douglas County Jjury:

There is no credible evidence for us to beiieve that funds or
individuals connected with the Franklin Comumunity Federa}
Credit Union were involved in the sexual exploitation of
minors, the interstate transportation of minors, the interstate
tranwportation of minors for sexual purposes or the traffick-
ing in controlled substances.

All of the big shots named in the Caradori investigation were

Troy Boner did attempt to come clean. He went not only to Cleared:

the FBI office, but to Senator Schmit's—and then pretended
he had not. The World-Herald reported July 27, 1990:

There is no credible evidence for us 10 believe that any
~ prominent individuals in the Omaha community were in-

ey

D o '



| THE FRANKLIN COYER-UP

volved in any ring of organized activity to sexually exploit
minors, transport minors in interstate commerce for sexual
purposes, or to traffic in controlied substances.

Alisha Owen was indicted again, on eight counts of perjury.

The FBI, as Boner said, had threatened Boner into recanting
his videotaped statement, which enabled the Douglas jury o
return its “carefully crafted hoax” verdict, and set the pattern
for the federal grand jury. Federal officials in charge of the
latter, in particular Assistant U.S. Attorney Thomas Thalken,
attefnpted to terrorize Alisha Owen inte recanting as well.

In testimony to the Franklin committee on Jure 21, 1990,
Owen told about her experience with the federal grand jury. in
an exchange with committee counsel.

Berry: Now, I do not want 10 know what guestions wert

asked and what answers you gave. But you told me earlier,

that vour life hasn’t been casy and the worst three days of
your life were in front of the county grand jury. Was the
federal grand jury 2 more pleasant experience or—

OweN: Well, now 1 have to clarify that statement. No
longer—the worst three days of my life were not in front of
the county grand jury but they were in front of the federal
grand jury. . . .

Imagine if you werc woken up at 5:00 in the morning,
told to tzke a shower and get dressed. You were not told
where you were going. | mean, if sombody came 10 your
home at 5:00, did not tell you where you were going, they
had the authority to drag you out of bed. After you got
dressed you were then taken outside your home and wrapped
in chains and driven two hours. to another city, all—you
were still not toid where you are going and what is actually
happening. Officially you are not told.

Then oncegou get to this other city, you're put into an
actual cage. | mean, I have seen kennels look nicer than
where I was held. And five minutes before 9:00, you are
given a subpocna telling you that you have to testify at 9:00
in front of a'grand jury. Now, that—I mean that in itself is
suspect. Okay. Especially if you are the witness. I might be
able to understand it if you are the perpetrator. . . . -

I am in a room and it's a cage, okay, it's—it really is a
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cage like a zoo cage. The whole front is just a cage. And
there is & hallway and there is—there is an open door so0 |
can hear what's going on in the hallway because it's just &
cage, there is no sound barrier. I heard Mr. Thalken repeat-
edly and repeatedly in a very disrespectful—svhat 1 consider
dis—I wouldn't talk to anybody like that, disrespectful tone,
saying things repeatedly, over and over, if she gets up there
and she doesn't tell the truth I'm going to charge her with
perjury. Over and over and over and over agaiz. { have not
heard the word perjury so many times in my entire life than
that day. . . . He was saying this to my attorney, saying I'm
going to put her on the stand and if she doesn’t, you know,
if she doesn't tell the truth I'm going to charge her with

pequry. _ ‘
Alisha's attorney Henry Rosenthal confirmed her account:

Well, I don't know Tom Thalken. .". . He came at me like
a little grizzly bear. . . . And he had a finger about two
inches from my nose and kept yelling about perjury. And |
didn't even know what he was talking about. Over and over
about this 2nd that and this and that. I said, let me tell you,
if you think you have got any evidence of perjury when she's
done, please charge her, just please do that. And that's—
every time there was a recess, yelling about perjury. . . .
This was before the evidence even started.

Long before Thalken's behavior in dealing with Owen, his
name had surfaced in Gary Carador’s investigation, 25 an
alleged pedophile who frequented adult book stores in Council
Bluffs, lowa. Moreover, a confidential informant told Cara-
dor, that Thalken was key to the cover-up in progress. [n a
February 22, 1990 report, Caradori transcribed an interview
with this confidential informant.

GC: Are the federal people still putting me down, have you
heard? | mean they want me off this case.

c1: Well, they don’t want anybody to get toa close o it. . . .
This thing is way bigger than Nebraska. . . . You get one
of thase dominoes to falf I think it could reach to the White
‘House and back so fast. That's why it’s just aimost hopeless.

1¥k
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GC: What have you heard that they’re doing [sic] to do to try
to squash this case? ‘

cl: Well, their ace in the hole is the assistant prosecutor.
GC: Thalken.
ct: Yeah. And the term was a year ago, finger in the dike,

Rosentha! was Alisha’s second lawyer. He succeeded Pa-
mela Vuchetich, who had conveyed to Alisha the FBI's offer
of a deal, from Vuchetich’s friend Mickey Mott. In her Franklin
committee testimony of June 11, 1990, Owen reported another
incident involving Vuchetich and the FBI, which appeared to
be an attempt lo craft some evidence of the “carefully crafted

.

hoax™:

They had Troy call me in the beginning of March. He called
me in the afternoon and | got on the phone. . . . Pam had
told me that Troy had recanted his statement about Danny.
She never told me he recanted his statement about me. And
you know, maybe | was naive, maybe I was just dumb, but
I naver once thought he could do that because, | mean, | had
all this evidence, you know, and | mean, I'm the onc that—
you know, that told them about Troy and others. It never
dawned on me that he would ever do that, recant about
Danny. ’
So we—1! got on the phone and I—one of the first things
I asked him was, why are you doing this to Danny, he's one
of your best friends, how could you do this, what are you
doing? And he said, something, Alisha, ['m scared. And his
voice—the FBI has this tape ~His voice 15 just really scared.
- And 1 know Troy sieeps until 4:00 or 5:00 at night, so [
started to think oh, my God, he’s in Omabha for a week, it's
3:00, 2:30 in the aftemoon, somebody must be at his house
making him dp this. And I thought this must be a taped
phone conversation. [ was—I was literally scared. [ thought

either they sat down a lot of money in front of him or else.

somebody has got a gun to his head making him say this. [
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mean, 1 never thought—it never dawned on me the FBI
would be 5o, you know, devious as o try and do something
like that. '

So | asked him, why are you doing this? And he—and
he said, Alisha, I'm scared, I don't know what to do, tell
me what to do. And then he asked me, quote, unquote, do
you think we'rc going to get any money? And I—I stopped
for a second and 1 said, I don't give a damn about any
money, vou know, just tell the truth. That's what I said,
quote, unguote. Excuse my French. But | just—just tell the
truth. He said, what should T do? And 1 said, just tell the
truth.

And be kept trying to make these leading statcments,
Alisha, what should I do? And that’s when I realized at that
point in time that whoever was listening was probably law
enforcement, trying to do entrapping statements. . . . And
after I got off the phone, [ tried to get ahold of Pam. Well,
Pam is sitting down in the FBI's office with them making
that call. Tnied to get hold of Pam, Pam is not around. So
I was upset enough and 1 was worried enough that possibly
somebody was sitting there with a gun that [ called Gary.
And [ thought, okay, if anybody is going to be able to do
anything or know anything, Gary will know or he'll be able
to find out.

| called Gary. And Gary said, Alisha, Troy is sitting
down at the FBI's office right now. So okay, I knew that
the FBI was the one that prompted him to that call. . . . So
Gary told me that it was the FBI. And Gary said to me at
that time, Alisha, maybe you should start wondenng why
your attorney is spending so much time with the FBL

Against Alisha Owen’s specific instructions, she reported,
Vuchetich turned over to the FBI a file that Alisha maintained
on acquaintances from her past. Vuchetich had suggested she
assembie this information. In it were the names of some peopie,
like former boyfriends, who could be expected to be bitter
toward her.

Alisha Owen told the Franklin committes, that the FBI also
directly advised her to tell a lie—to say that she had licd on the
videotapes. :
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SENATOR SCHMIT: In other words, they advised you to say
that you had lied on the tapes?

AnisHa OwenN: Uh-huh.
SENATOR LABEDZ: The FB1?

OwEN: The FBI had advised me that [ should say that not
everything on the tapes is true, just a blanket statement, and
say not everything on the tapes is true, and that | should
forget all about the tapes because they can come back to hurt
me. :

ScHMIT: | want to interrupt there because that is almost an
identical statement that we heard in the press made by Troy,
that not everything on the tapes was true.

Owen: That's what they told me 10 say. . . . And there were
times when they tried to get me to say thal Gary Caradori
was withholding cvidence from them, there were times when
they—they basically really rammed Gary into the ground.

Caradon wrote in his daily notes of April 20, 1990:

At approximately 1415, this writer received a telephone call
from Alisha Owen. She talked about the FB[ hinting to her
that if she changed her story that they would insure that they
would “go after™ this writer and Mike Casey for “fabricating”
an investigation. She informed me that she had not fabnicated
any part of any story and that she was sticking to the story
she toid me, and that she wished me weil. For my own
protection, | tape recorded the telephone conversation which
lasted approximately 30 minutes.

According to an associate of Caradori, Franklin commuittee
counsel John Stevens Berry alerted Caradori that he should get
a lawyer, since he would likefy-bé indicted.

Alisha was not the only witness.the FBI was reported to have

harrassed or told to lie. At a Franklin committee session on:

June 22, 1990, Senator Labedz related her discussion with
former Franklin employee Noe! Seltzer:
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One of the most important things that I thought he told me
was the fact that when they first went into the investigation
of Larry King, he was talked to by the FBI and he told them
mostly everything that he told me about the sexual sbuse
and so forth. And then he said he was told by the FBI, we're
going to advise you it's best for you that you keep your
mouth shut. And I said, say that again, and he repeated it
50 | couid write it down,

Gary Caradori interviewed a victim-witness named Terry
Muller*. In his daily report of April 20, 1990, Carador. wrote:

Further this writer received a telephone call from Sue Tomp-
kins*, sister of Terry Muller. Briefly, Sue told this writer
that the FBl and a meniber of the State Patro] were harrassing
her brother and trying to get him to talk about things that he
just didn't know about. She stated that her brother is ex-
tremely scared. He wants to tell the truth, however, he
felt extremely uncomfortable with the FBI and State Patrol
investigators. She stated that a Phillips and FBI Agemt
Coulter were very harsh with her brother.

On May 4, 1990, Caradori added:

Foliowing this meeting, this writer placed a telephone call
to Sue Tompkins, who is the sister of Terry Muller. She
advised me that Terry had retained an attorney to protect
him from the FBIL. | told her that I wished him well and
hoped that everything worked out for him.

Caradori’s investigative notes for February 19, 1990 record
his talk with Joarue Gregory, a Depantment of Social Services
social worker who screened families applying for foster care
licenses:

Approximately 2.5 years ago she was inspecting the home
of Jarrett and ‘Barbara Webb for 2 renewal of their license.
She felt the environment was not right and wrote a ietter to
DS3 in Lincoln. She received no response. After a couple of
months, she wrote a letter to the Omaha Police Department
regarding this same situation with the Webbs, She was then
contacted by the FBI. In the meantime she had tried to do
some research on her own, but evidently fles were missing.
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To this writer's knowledge, & ietter was not written 1o the
FBI. The FBI informed Joanie Gregory that it would proba-
bly be in her best interests if she “forgot this information.”

Carador recorded in his notes for December 1, 1989: ‘

At approximately 4:00 PM Senator Schmit arrived at [com-
mittee counsel] Steve Berry’s office, during which time
he advised me that within the last 48 hours the FBI were
scrutinizing several of his businesses such as his gambling
machine§ in southeastern Nebraska and other related
maters.

On his own bitter experience with the Bureau, Caradori
commented to the Frankiin committee, on June 22, 1990.

Caraporl: [ think the [Douglas Co.] grand jury is being
misfed information.

SEN. LyncH: By who, can you tell?

CaraDOR); | think they are being misled by the influence of
the State Patro! investigator and various people in the FBI.

Berry: Do vou think the FBI and the State Patrol are deliber-
at=ly misleading :he grand jury?

Caraporr: | do, but | can’t—you know, [ have nothing to
base it on. You know, the people . . . in law enforcement
say, we checked every lead you got, every lead that you
have and it's nothing. And it’s like, you know, all the work
that you have done is not worth a damn. . . . {T]he most
frustrating thing in this whole case, and no sense dwelling
on it, has been that you produce 2 work product, not every
lzad is going to be in gold but you produce a work product
and then one of the aspects of your investigation is the State
Patrol and right away it goes to them, goes to the FBI and—
and then they just tear you apart. And yeah, it's been reaily
frustrating. . . . '

SEN. LywcH: So the impression that we talked about being
left with the grand jury wasn’t an impression that this com-
mittee or witmesses that we had or any staff in addition to
you, our counse}, misled us with information, but the fact
that information we devetoped that we shared with the FBI
and the poiice department was in fact used by them to—
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CAraporr: Work against ug. -
Sen. Lyner: Discredit us.

Caraponi Igommcordmduyk—[dxdntwamwgwc
thern our data. . :

Berxy: Mr. Creager and !, and following our advice the
chairman and the committee members, have instructed you
that everything you have must be tumed over to both the
grand juries, federal and county, you feel thm sometimes
your investigative effort has been sabotaged, is that—is that
the source of your frustration?

Carapori: That's right.

The legislative investigator found that the FBI interfered
with material even before he got to it. One afternoon in late
1989, Caradori and Karen Ormiston spent several hours at YNR
Airlines in Sioux City, lowa, photocopying flight manifests of
Larry King's charter flights. At other airlines, staffers had
already confirmed to Caradori, that King took underage boys
and girls with him on charter flights, At YNR, children’s names
were listed for the flights—proof that King was transporting
children around the country as the Webb girls, Alisha Owen,
Paul Bonacci, and others had charged.

The owner of YNR made a phone call, and prevented Cara-
dori from leaving with the records, some of which had yellow
FBI tabs attached to them. Since the Franklin commitiee had
only limited, in-state subpoena power, Caradori requested the
NCUA to subpoena the records, turn them over to him, and
fiot mention this to the FBI. NCUA general counsel Robert
Fenner agreed.

Caradori never got the records, but someone else apparently
did. Caradori told a friend, that he saw some of the FBI stickers
from YNR, in a notebopk carried by FBI agent Mickey Mott.
The FBI maintained that there was no proof whatsoever that
King had transported children; the Douglas County grand jury
{amented, that it was a pity charter companies did not keep
fiight manifests, so no trips couid be verified.

In a September 25, 1990 letter to Senator Schmit, Ormiston
summed up the FBI's activities:

-
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There must be some kind of provision which allows the State
of Nebraska 1o retain its information so that there is not a
probable cover-up when this stuff is turned over to the federal
level. It is my sincere hope that the federal agencies cannot
just walk all over the state agencies, especially since we
have given them everything we have yet we have been
allowed 10 see nothing that they have. This in itself has not
only prolonged the investigation, but it has also been 2 major
factor in that the FBI does seem to get to our leads since
they do have a lot of manpower. [ do feel that the leads
turned over to the FBI have effectively been stonewalied as
it pertains to this investigation.

The FBI's eagerness to discredit the victim-witnesses may
be based on more than just an institutiona! commitment to
protect former Omaha FBI chief Nick O'Hara's friend Chief
Wadman, or Assistant U.S. Attorney Thalken, or higher-ups
in Washington. A look at life inside the Bureau, inctuding its
Omaha branch, shows why.

In August 1990, black FBI agent Donald Rochon settled his
suit against the FBI for racial discrimination. A highly decor-
ated veteran of the Los Angeles Police Department, Rochon
joined the FBI in the early 1980s. According to the settiernent,
Rochan, who worked in the Omaha FBI office in 1983 and
1984, will receive more than $1 million over his lifetime, and
have his $500,000 in legal expenses paid.

In his suit, Rochon charged Omaha FBI personne! with
sexual perversion. Some of the details are recorded in 2 “Motion
of the [U.S.] Attorney General for Summary Judgment as to
Plaintiff’s [Rochon] ‘Chicago Claims,” ™ filed on September
13, 1989 in Washington, D.C. After his Omaha assignment,
Rochon had moved to Chicage, where the harassment con-
tinued,

Subhead Il of that motion, “The Sexual Deviance Complaint
and Investigation,” reads in part:

In response to his telephonic complaint, a signed swom
statement was taken from Rochon on July 3, 1984, In his
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statement, Rochon described a series of acts or events whicH
be alleged were evidence of sexual deviance by SA [Special
Agent] Dillon and other SAs assigned to the Omaha office.
Specifically, Rochon alleged that be had “personally ob-
served” Dillon “French kissing” SA Agent Terry 1. Bohle,
a male, at a8 going-away party for SA Bohle, and that he
likewise had “personally witnessed™ Dillon “exposing him-
self in the Omaha office during a regular work day (o numer-
ous Omaha employees, both male and female.” In addition,
Rochon said that he had heard reports that Dillon had allowed
Bohle to urinate intd his mouth and to “wrinate into & beer
bottle, [from] which he subsequently drank;” and that Dillon
had been observed “picking out the deodorant block in [the]
men’s urinal and placing this block in his mouth.”™ Rochon
further alleged that Dillon appeared preoccupied with homo-
sexual sex, kept homosexual pomography at his desk, and
had frequently spoken in the office of homosexual acts.

Another agent backed up Rochon’s account of Dilfon's
allowing Bohle to urinate into his mouth. In an official re-
sponse, Dillon protested that SA Bohle only “accidentally” did
urinate on him on one occasion. He added that he, Dilion, had
not exposed his penis in the office, as Rochon charged, but
merely his buttocks. The Bureau defended Dillon’s possession
of pormographic homosexual literature, as necessary for his
investigation of homosexual prostitution, But Rochon's claims’
of discrimination and harassment were so well substantiated,
that the FBI chose to setile.

In October 1983, the FBI announced it had investigated a
male prostitution ring in Omaha. Apparently one of the agents
on the case was none other than SA Dillon. U.S. Attormey Ron
Lahners commented privately at the time, “This thing is so big
and involves so many prominent peopie around this state.” The
investigation was expected to bring high-level indictments, but
never did. One Nebraskz insider said recently, “There is no
doubt that the pedophile networks investigated in 1983 over-
lapped those of Larry King; in fact King himself was probably
looked at at that time.”

Special agent Dillon, who was investigating homosexual
prostitution in those years, was “real close to some priests at
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Boys Town,” according to a law enforcement source who knew
Dillon then. Years later, Caradon received allegations that
some priests associated with Boys Town, in particular Father
Pat Henry and Father Fiala, were pedophiles; Father Henry was
sent to Bolivia when child abuse scandals surfaced at Boys
Town in the mid-1980s.

Donald Rochon was a successful agent, part of whose re-
sponsibility while in Omaba was to find missing children. He
once was commended for finding a kidnapped girl within one
day of beginning work on the case. Inevitabiy, as a black agent,
he would have developed ties in the black community in north
Omaha, where Larry King’s pedophilia was notorious. Many
“of the boys King used as prostitutes were black, and were
recruited from Boys Town, where the alleged pervert SA Dillon
seemed to have friends. Would it have been just a matter of
time until Rochon found himself investigating SA Dillon, and
others in Dillon’s clique? One thing was established for certain
by Rochon's court documents: Dillon was the ringleader of the
harassment operation which drove Rochon from Omaha, and
most of the rest of the Omaha FBI office covered up for Dillon.
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U.S. Department of _stice

Washingion, D.C. 20530

Juo o gy

Mr. Ted L. Gunderson

Ted L. Gunderson and Assoclates

International Security Ccnsulting
and Investigations

2210 Wilshire Boulevard

Suite 422

Santa Monica, California 90403

Dear Mr. Gunderson:

The letter and book that you recently sent to Assistant
Attorney General Mueller have been referred to this office.

The Public Integrity Section is responsible for prosecuting
public officials who are shown to have violated federal criminal
law. The Section can initiate an investigation only in those
instances where it receives specific and sufficient information
that federal criminal laws have been viclated by public officials
or certain other persons.

Based upon the information that you have provided, there is
not sufficient evidence indicating that such a viclation of federal
criminal law has been committed.

Thank you for bringing this matter ts ocur attenticn.
Sincerely,

Qtv;bitk.uwvvi k:;»fb\

William A. Keefer

Deputy Chief

Public Integrity Section
Criminal Division
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U.S. Department of Justice

Federal Bureau of Investigation

Washington, D. C. 20535

July 13, 1992

Mr. Ted L. Gunderson

Ted L. Gunderson and Associates, Inc.
Suite 422

2210 Wilshire Blvd.

Santa Monica, California 90403

Dear Mr. Gunderson:

This letter will acknowledge receipt of your March 14,
1992, letter to Director William S. Sessions, which has been
forwarded to the Office of Professional Responsibility (OPR)}, FBI
Headguarters (FBIHQ), Washington, D. C.

As you are aware, OPR has the responsibility of
investigating all allegations of serious misconduct or
criminality on the part of FBI employees.

_ OPR has reviewed your letter of March 14, 1992, as well
as the enclosed information and has determined your allegations
lack specificity. Should you have information relative to the
specific, verifiable acts of serious misconduct or criminal
behavior on the part of FBI employees, I would encourage you to
provide this information so that it may be reviewed by OPR.

Thank you for your interest in providing this
information for review.

Sinc ly yours,

lbert C. Toohey
Assistant Director
Inspection Division
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STEPS MUST BE TAKEN!

Government bureaucrats and politicians have refused to
recognize a satanic cult problem exists in the United States
today. The FBI has the responsibility to protect the internal
security of America and must take a leading roll in coordinating

and investigating this movement.

The satanists claim they are a religion. This may be true, but it
does not give them immunity from investigation for kidnapping,
murders and other crimes. Write your national and local
politicians, write the bureaucrats, write your local and state law

enforcement agencies and, most of all, write to the FBI:

-Mr. William Sessions
Director

FBI

J. Edgar Hoover Building
Washington, DC 20535

THE SATANIC CULT DRUG NETWORK MUST BE STOPPED!
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AFFIDAVIT BY TROY BONNER - NEBRASKA



ATFIDAVIT AFFIDAVIT AFFIDAVIT AFFIDAVIT ATFIDAVIT AFFIDAVIT

Troy Boner, being first duly sworn, does depose and say of his own knowledge

and experience as follows:

EXHIBIT

REASONS TOR THLS AFFIDAVIT: _ﬁ___'

T am making this affidavit freely and voluntarily and for the protection of

myself and my family now and in.the future; second, because it is right to doj
and finally, because I want to undo some of the damage and injury I have caused
and to help force legitimate and>honest investigtions of such matters as my
brother's death, Gary Caradori's death and ALL CIRCUMSTANCES SURROUNDING MY
ALLEGATIONS HEREIN, PARTICULARLY TIE ALLEGATIONS TUAT I LIED TO THE GRAND JURY
AND AT THE ALISIA OWEN TRIAL BUT THAT SUCH LIES WERE CAUSED BY OTHERS INCLUDING
PARTICULARLY THE F.B.I.” I, and my mother and family,‘are exhausted from living
in fear of death or injury as a result of my personal involvement in the Franklin
matters which ended up in my testifying at the Grand Jury hearings as well as
at the Alisha Owen Trial. I lied at the Grand Juvy hearings and I lied at the
Alisha Owen trial. I lied when I “recanted" my original testimony to Gary
Caradori. I lied because I truly believed and still do believe that it was a
situation where I must either '"...lie or die," and at the insistence primarily
of the Federal Bureau of Investigation officials who were dealing with me at

that time, specifically Mr. Mott and Mr. Culver.

The purpose of this affidavit, very simply, is to prowide John De Camp the
information he requires to file an action seeking protection for me and for my
family from various individuals and the F.B.I. so that my true story can be
told without fear of death or injury to myself ov my family and so ﬁhat cthers
in a similar situation to myself can also come forwa?d safely and tell their

- ..
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slories which 1 believe will prove veury clearly that what I am saying in this
affidavit is true. I am also certain now that only by telling the Lruth as
openly and publicly as I can will 1 ever stand a chance of providing protection
for myself and my family for the future. I have asked john De Camp tc do
whatever is necessary Lo seek Witness Prolection, including Federal Witness
protection if possible, for myself and my wmother and my pregnant [iancee and
child-to-be. Yes, I know full well the very great risk I run by taking Lhis
action but I and my mpthet and family can not go on the way we ave and I can
sof live with myself unless I take this action.

T will he as brief as possible in this affidavit but T will aiso Lry to answer

the questions that have to be answered in the situation I am in.

Wiy JOHN DI CAME IS MY ALTORNEY FOR THIS UNDERTAKING:

I know some of the people I am accusing in this affidavit, and the legal action
accompanying it, will immediately claim that John De Camp somehow contacted m#

and convinced me to take this action far his purposes. So he has told me.

The exact opposite is Lrue. Never have 1 spoken with John De Gamp prior Lo

this and he has never contacted me directly or indirectly. I had a friend of
mine contacl John De Gamp several weeks ago and bring him to a meebing with me
and my family ab a secrel localion. AL Lhe time, John De Camp did not even

Lpow he was coming Lo meel me O my family. le thought he was being brought
meel a girl who needed representation on some matter. I searched him hefore

our meeting began. We both agreed--with my entire family present--that anything
said at the meeling could not and would not bLe recorded ov ever used againsl me
41 to hurt me by John De Camp if T did not want to go ahead with thisg action.

tie agreed. T proceeded, aleng with my mother, to detail for Jolin De Camp the

fact that I had lied; why I had no choice but to lie; and many other facts.
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then asked John De Camp whether he would represent me in helping te correct
matters. I told him I went to him not because I liked him or knew him but
pecause I felt he was the only honest one in this entive wess who could and
would do something about my situation and Qho would not back down when the
going got tough and who would "stick by mé thru thick and thin if I (Troy) was
telling the truth absolutely.” He promised to do this sc long as I teld the
truth and would agree to comply with any lie detector or other truth test he OR
ANY LEGITIMATE INVESTIGATIVE OFFICIALS might ask for no matter what and so long
as 1 and my family were doing tbis action not for money damages but for our
safety and to get the truth told and myself and my mother and other kids
protected. John DeCamp also told me that he could not and would not represent
me and my family in this effort if he, De Camp, believed that I was lying ot if
he believed he had any conflict of interest between myself and any other clients
of his, specifically Alisha Owen and Paul Bonacci. After reseavching and
investigating what I, Troy DBoner, had told him, De Cawmp said he would represent
me and my family on a Pro Bono basis seeking only such compensation for
representation as a Court might provide him. He also agreed to assist in any
way he could personally in helping procure a secure and safe environment for me
and my fiancee and child-to-be and to procure such other assistance for us as
was possible thru social apgencies or other groups or government agencies able
to assist me and my family. He specifically refused in advance to provide any
personal financial assistance in any way saying that he feit that would raise
questions as to the correctness of his work on this case., I have included this
information in this affidavit at his, De Camp's, request, to answer in advance

questions he said others would ask.

MY ORIGINAL STORY TO GARY CARADORI:

What I told Gary Caradori in the original taped intevviews Gary had with me was

the truth. It is still the truth. Trom aboul age 14 Lo 17 I was seriously
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involved in sexual and drug and related activities with a wide range of
individuals but primarily and specifically Alan Baer, Larry King, Robert Wadman,
Peter Citron, Eugene Mahoney, and others of prominence and wealth whom I will
identify for any legitimate investigative officials who seriously wish to
correct the problems and stop the conduct fhese individuals are and were engaped

in rather than cover up that conduct.

It has been rvepeatedly publicly statedlthat my story and the stories told by
Alisha Owen, Paul Bonacci, ARD A LARGE NUMBER OF OTIIER YOUNG PEOPLE NOT PREVIOUSLY
IDENTIFILD WHO WERE SIMPLY INTIMIDATED FROM TALKING OR WHO WERE RIDICULED, were

a "Carvefully Crafted loax." The stories were not a hoax. The only carefully
crafted thing that occurred was in fact the cover-up of the facts and the
subsequent conviction of Alisha Owen and the original Grand Jury Investigation.

In short, there was a cavefully crafted cover-up by the very people who were
supposed to be exposing the conduct of these pecple rather than covering it up.
And, YES, I WAS A VERY, VERY CRITICAL ELEMENT IN THAT COVER-UP BUT THAT
PARTICIPATION BY ME WAS DONE BECAUSE OF THREAT AND PROMISE MADE TO ME PRIMARILY

FROM THE F.B.I., AND MR. MARK DELMAN, THE ATTORNEY ARRANGED FOR ME BY OTHERS.

I repeat. The original story I told on taped interview to Gary Caradori was in
fact substantially the truth and substantially accurate. I say substantially
because I am sure on some points I exaggerated and on some points I did not
remember exactly the date or place or btime of this or that event or particular
person or perscns involved. But, specifically, the material and substantive
facts aboul: the (1) Parties that took place at Twin Towers; (2) the use of

myself and other children as DRUG COURIERS FOR ALAN BAER AND LARRY KING; (3)

the involvement of Alisha Owen at the parties and as a drug courier also and

her involvement with former Omaha Police Chief Robert Wadmani (4) my velationship

with Alan DBaer sexually and oltherwise as well as the invelvement of a number of
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other children with him; (5) Wadman's presence and participation at these
parties in question ; {(6) my delivering Alisha Owen personally to Bob Wadman on
seﬁeral occasions; (7) my involvement sexually as a bay with Eugene Mahoney,
the former Game and Parks man; (8) Peter Citron's presence and involvement in
the parties and related sexual activities and filmings, WERE ALL TRUE, CORRECT
AND ACCURATE ON THE MATERIAL FACTS. And, contrary to what the F.B.I. and others
tried to get me to say and what I did say and in saying did lie about under
pressure and threat and proﬁise from the ¥.B.I. and others, GARY CARADORI. DI
NOT INTIMIDATE, THREATEN, COACH, MAKE UP ‘THINGS OR IN ANY WAY IMPROPERLY OR
FALSELY PORTRAY THE INFORMATION i PROVIDED HIM. HE SIMPLY ASKED ME TO TELL THE
TRUTH, NO MATTER WHAT IT WAS, AND THAT IS ESSENTIALLY WHAT I DID WITH HIM. e
told me that was the law; that I had to report these things about Child Abuse
under the state laws. But that was the only pressure of any kind he applied.
And I know now it is the state law and all 1 want to do is comply with that law
without fear of me or my family being hurt or ktilled for having complied with

that law.

MY CONTACT WITH THE F.B.I. AND WY I LIED AFTER THA'T CONTACT:

hfter telling my story to Gary Caradori, I was assured that it was most important
that EVERYTHING 1 KNEW BE KEPT ABSOLUTELY SECRET. That I should talk to no-one
or reveal what I had provided Caradori or the Legislative Committee. Everybody,
including Caradori and the Committee and the Feds told me this. I KNOW NOW

THAT THIS WAS THE STUPIDEST THING I COULD DO AND THAT MY FOLLOWING THEIR VERY
INSTRUCTIONS TC CONCEAL THINGS IN FACT MADE ME AND MY FAMILY SUBJECT TO AND

VICT1 S OF LATER THREATS AND INTIMIDATION. That is one of the main reasons

that T have definitely determined that I will now conceal nothing from any
legitimate investigative source--including the press. I am certain that had

the press really known what was happening and all the facts th#t they would

have done a far better investigation than others and would not have allowed the

—



cover-up to occur. I will explain later why I now believe this to be the case.

In my first contact with the F.B.I. the ¥.B.I. officials, particularly Mickey
Mott and Mr. Culver, made it clear to me that {1) They were ONLY interested in
DISPROVING everything I had told them; that (2Z) they were taking the position
that "...we know you are lying and we are only trying to figure out why and who
is your leader who is having you lie; and that (3) "if you will tell us you afe
1;&ing then we will let you off the hook but if you insist on sticking with the
story you told Caradori then WE wiil stick you in prison for a long, long time.
What you told on your tapes to Caraderi can land you in prison for twenty years
each on a lot of different chavges of perjury. If you insist on sticking with.
your story, YOU WILL GO DOWN."

When the T.B.I. dealt with me, they made it clear that they had the power tc
put me in prison--whether my story to Caradori was true or not--and the power
to put Caradori and cthers in prison including Alisha for providing the
information we did to Caraderi. And they made it clear that was what they

£

intended to do unless I "recanted" my original story to Caradori and the

Legislative Committee.

The F.B.1. in conjunction with my new attorney, Marc Delman, who was arranged
for me by others including particularly Frank Brown of the Television Station

in Omaha, made it crystal clear to me that my only hope of staying out of prison
was in "recanting' my original sﬁory to Gary Caradori even though my story to
Caradori was and is the truth.

To make a long story short, I was put into the following situation by the F.B.I.
and my attorney, Marc Delman, and I am confident in my own mind that they knew
exactly what they were doing although I still do not understand all the reasons
why they wanted me to lie or who they were doing this for: I HAD TO LIE TO

STAY OUT OF PRISON AND I HAD TO SAY THAT THE TRUTII WAS A LIE AND THAT THE LIES

THEY WANTED ME TO TRELL WERE THE TRUTII. So. when I went before the Grand Jurv.
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at the insistence and instruction of Marc Delman-and the F.B.I1., I told the
Grand Jury what the F.B.1. and Delman wauled me to tell the Grand Jury which is
that the story to Gary Caradori was a "hoax." DBut, as stated, the exact opposite

is true.

Some time after my testimony to the Graﬁd Jury, Gary Caradori was killed. I
have no proof but 1 du‘believe'he was deliberately killed. But, someone else
will have to determine this because I acknowledge I have no information to
prove or disprové this. Immediateiy after Gary Caradori was killed, and BECAUSE
I DID BELLEVE HE HAD BEEN KILLED AS PART OF A COVER-UP AND AS A RESULT O MY
LIES TO THE GRAND JURY, 1T immediately called his home (from the Red Lion liotel)
at which time I spoke to his wife Sandy and told her I had in fact lied to Lhe
Grand Jury and that I was going to help straighten it out now. GShe suggested I
go to Senator Schmit and provide him that information. This I immediately did
and told Senator Schmit personally in his office that I had lied to the Grand
Jury and that what I told Gary Caradori was the truth and that I only lied out
of fear that the F.B.I. and others, particularly my attorney Marc Delman, would
hurt me or my family and particularly because they promised me they would put
me in jail if I did not say what the FBI and Delman wanted me to say which I,

and I am sure they also knew WAS A LIE.

T also met Senator Berniece Labedz at the Caradori funeral and agreed I would
meet her and Senator Schmit for lunch immediately following the funeral at

which time we would geo over my alleged 'recantation' and I would provide her
and the Committee all the facts. AL the funeral, however, the F.B.I. agents,

particularly Mickey Mott made it clear to me thru their actions that they knew

what I was up to and gave ma tha clear i.mprtassinn that I was 1in Ygroat danger'
if I went ahead and met with the Legislative Committee and tried to tell them
the truth. So, immediately following the funeral, I told my mother, who was

with me, that we were not going to Lhe meeting with tle Senators and I was
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going to stick with my lies to the Grand Jury because of what [ feared the
F.B.I. or others associated with them or whom they were protecting would do to

me or the members of my family.

Later, Senator Labedz called me and asked why I did not show up at the meeting.
At first I pretended like I did not know what she was talking about because by
this time I was really scared especially because of Caradori's death. Then she
said she knew 1 was scared. So I was honest and I remember I flat told her I
was ''scared" and could not do anythiﬁg now. She said she felt gorry for me and

that she understood.

Then, Marc Delman and Mickey Mott saw Senator Sclmit say on T.V. that I had
been in his, Schmit's office, and that my "recantation” had been false. They
both called me. Even thoupgh Marc Delman knew I had been at Schmit's office and
that what Schmit was saying was the truth, he, Delman, asked me whether the
conversation had been taped or whether there was any other record of my having
been in Schmit's office to talk te Schmit. I told Delman there was no tape ot
any other record I had been with Schmit & that I had not signed anything. 3o,
acting on Deliman's instructions I publicly lied and denied any meeting or
discussion with Senator Schmit and Delman publicly did the same and suggested
Senator Schmit was lying. Delman then instructed me to deny that I was in
Schmit's office and to simply imply that Schmit was lying about all these
things. Delman's exact words to me were, "It's your word against his...as.long
as there are noltapes.” Mickey Mott the F.B.I. man alsc met again with me and
again made it clear that if I told the truth--in other words, if I recanted my
recantation--that I was in big trouble and would go to prison and for the first
time Mickey Mott said something I interpreted then and now to have been a direct

and personal threat that later came to pass.

When T told Mickev Matt and Culver the F.RB.I. neonle one time when I was feeline
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a bit cocky about their threats to me that Alan Baer and others ""eould not

afford" to do anything to hurt me now because too much publicity was focused on

me and that they could not afford the risk of doing .anything

-

to me, Mett right

away told me that they probably would not do anything dirvectly to me, that

instead "they will do something to a family member." And, of course that is

what happened shortly thereafter after I had met with Schmit and talked to

Sandy Caradori and when the T.B.I. and Delman and Baer and others thought T

might break away from them, the F.B.I. and Delman, and tell the truth and

confirm that I had lied when I testified to the Grand Jury.

I am completely certain in my own mind, which T believe a decent and honest

investigation will show, that my brother Shawn was killed as a message to me o

stick with my lies and not.to back down because they were afraid I might back

down and tell the truth at the Alisha Owen trial. After Shawn got killed, I

had no doubt at all that they really were.as dangerous as I had originally

feared; that they would do anything and kill anybody to keep

the truth contained

and to keep me lying for them; and I complied with every request they wanted me

to do or say with respect to the whole so called Franklin thing.

Before the Alisha Owen trial I was carefully rehearsed by the F.B.I. as to what

I would say and what questions would be asked and then after
with the F.B.I. I was taken over te Mr. Moran the prosecutor
Rehearsal again. I do not know whether Mr. Moran knew [ was
the F.B.I. had to know because they were the ones who forced

the first place and threatened me with prison if I did not.

rehearsing everything
to go thru the

lying but for sure

me to "recant'' in

Additionally, the

F.B.1. themselves had actual pictures of me and other prominent individuals in

their possession including particularly Alan Baer (1983 picture of he and me in

very pornographic sexual acts) as well as checks fiom Alan Baer to me. So,

they had to absolutely know I had a relationship with him and that they were

—
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forcing me to lie when I denied such velationships. Additionally, the F.B.1.
had seized photos and tapes involving among others myself and a Mr. ANDREASEN
aﬁd LARRY KING. These were video tapes of a party. . And I know from having
seen tapes at Peter Citron's house that the F.B.I. had access to tapes which
clearly documented much of the conduct ana the personalities I and otler kids
had identified as having cccurred but which later I lied about befare the Grand
Jury and again at the Alisha Owen trial when I claimed--again to satisfy the
F.B.I.--that thé events never occurred. I do nol know whaf the F.B.I. ever did
with these piétures of me and Baer, for example, BUT I KNOW THEY HAD THIM
BECAUSE I SAW THEM. So, they, the F.B.I. had to know the real truth all along
and had to know what they were doing when they forced me to LIE. I am also
sure that there are other pictures which would prove the things we kids told
Caradari. Why do I say this? Because, the one thing I remember above all else
is that these people like Daer, Mahoney, Citron, Andreasen, King, always loved
to have pictures of themselves and others, particularly the kids, in weird

sexual poses.

MY CREDIBILITY AND THE CREDIBILITY OF TilE OTIIER KIDS:

I know the first thing that the F.B.I. and Marc Delman and others invoived in
these TFranklin and related matters will say when I submit my affidavit is
something like: '"You can't believe these kids and you can't believe Troy Boner
now. If he lied once, he will lie again. He's a drug addict. He's a sex
pervert. Who you going to believe, these kids with their wild stories or
respectable people like Alan Baer or the F.B.I. or Akttorney Marc Delman.
Besides, these kids were as gullty or more guilty than anybody else. They were
using the drugs and they were sellinpg their bodies and they were getting paid
well for it and they did it all voiuntarily.” Or something like this is what

they will say. I have heavd it before. But, let me give the other side of

that story.
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Yes, we kids, from early age, sold our bodies. We became drug addicts. We got
lots and lots of money from these people. But today we are ruined because of
that. And we were turned into sex perverts and drug. addicts by these people.
In my particular case, just like a lot of other young boys, I was directly
turned into a true drug addict by Alan Baér."He was the one who first taught
‘me to mainline and who first directly injected heroin directly into my veins--
same as he did to a lot of other boys. le was the one who made me a prisoner
of drug addiction to wherve he_cou}d completely control me and use me to deliver
drugs or deliver sex or anything else. Sure, he paid me well, but he also
destroyed me in the process. It was Alan Baer who first injected me with a
"speed ball", for example. A speed ball is a heroin/cocaine mix that zips you
up immediately but brings you down mellow. And it was Marc Delman, my attorney
arranged for me by others who claimed I owed him more than $500,000.00 for work
he did protecting me, when what he really was doing was having me lie Lo protect

others.

But to those who really want the truth it really is all there for you to find
out if you will only check on the things that are available. And the truth is
the truth whether it is told by us street kids whom you may not want to believe
or the richest and most powerful people in Omaha who you think you have to

believe. Same with a lie.

So, here are some things that any honest investigator can check out to see who

is lying and who is telling the truth.

I. Marc Delman wrote my script for the program 48 hours wherein I claimed that
the entire story of myself and the other kids was a "hoax.'" He promised me ten

or fifteen thousand for this. I pgot virtually ﬁothing. 48 hours .old me that

they had "'paid my attorney.'" There should be records on this. I think Marc
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gat about $10,500.00 for dolng bthat. And as everyone knows, the 48 hours
program was played on television just before the Allsha Owen juvy began thelr
deliberations. Mare Delman also elaimed thatt T had not met wlth Senaltor Sclwmit
to tell Lhe truth and T followed his l:xs't;rx:ci;jor\s in denylng it also. This
sure can be checked out. There were people who saw me with Schmit.

Same with my contacl with Senator Labedz.

II. I saw the plcture the F.B.I. had of me and Alan Baer. Some olficial suve

ought to be able to get this picture to prove who is lying--me av the T!T.

ITI. Lots of kids, other than myself and Alisha and the ones who Lried Lo come
forward and tell the truth, know about Alan Raer, Lavry King and the major drug
dealing activity they and other prominenl people were involved in. Buk, as
long as they ave scared for thelr lives because of whal happened to Alisha and
me, they are not geing Lo say anything, If an henest prosecutor would step in
and offer lmwunity amd protection to these kids, wany of them young men and
women now, I am sure Lhe enbire nelwork of drug dealing, use of kids for sex,

and related things could be proven and corroborated to everybody's satisfaction.

IV. DBut, maybe the most important thing that any honesl investigator should do
is to ask ne, Troyiﬂoner, or any of Lhe other kids such as A4lisha owr Paul
Bonacci, to take polygraph, lie déﬁector, tests SIDE BY SIDE ON TIHE SAME
QUESTIONS WITH THE PROPLE WE ARE ACCUSING OF TIESE TIINGS. Exawple, ask Alan
Baer ifF he shot mainline drugs into me and Lf he 1s a majov drug dealer and if
he had sex with.me. Ask Eugene HMahoney 1f he met we al the book store in
Council Bluffs and used to regularly pay me bto have sex with him as a boy? Ask

,__.E Al
*-l:o‘ take a polygraph test on whether he 1s a bipg-time drug

dealev.” Aslk the F,.B,T. guys to take a polygraph test on whether they threatened



me with jail if 1 did not say the things they wanted me to say which things

were a lie. Ask Marc Delman about the 48 hours thing and the Schmit meeting.

Obviously, either us kids are lying or the rich prominent pEOple'are lying.

And just because they are rich and prominént does not mean they are telling the
truth or because we .are thought of as scum and kids who were éuppasedly all
willingly invoived in the drug trafficking and sexual activity does not mean we
are lying. And like i; or not, if we avre not worth protegting then other young
kids now and in the future will not be worth protecting either; and the prominent
and respectable citizens‘who took us as children and made us a part of this

drug dealing and sex abuse activity will continue without fear to do the same.

Maybe to your children next time.

I promised my mother and myself after my lying at Alisha Owen's trial caused
her to get convicted that if I ever got the chance to straighten things out I
would come forward and do it and set the record straight. I owe it to my

brother Shawn.

A couple months age I met investigators from a British Television Broadcasting
Company. They convinced me that they honestly wanted to tell the true story no

matter what that story was.

I believed after talking with them that my and my family's safety lies in
telling everything particularly to press sources outside Nebraska and not
controlled by Nebraskans. I have done this in many hours of tapes with them.
They have checked on many of the mattarg I told them about--not dealt with in
this affidavit--and have satisfied themselves that I am telling the truth about
my lying to the Grand Jury and to convict Alisha Owen and the reasons why I had
to lie, just as I have explained in this affidavit. The reason I mention this

is simply to establish that eliminating me or any member of my family will de
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nothing to suppress the information or keep me from veporting it because I have
already done so in many hours of tapes which have been taken outside this

country but which will be made available to Federal Authorities and legitimate

investigators here and in Washinpgten, D.C.

But right now, I need protection for myself and my family so that I can tell
the truth totally and without fear of being punished or jailed for doing it.
That is the purposerof this affidavit. To help Mr. De Camp in filing the preper
papers to seek that.protection.‘ Mf. De Camp has discussed with me the fact
that someone may attempt to file perjury charges against me for taking this
action at this time. I understand that. I want to repeat one final thing: I
told the truth to Gary Caradori. I tried to tell the truth to the F.B.I. and
HMarc Delman but they did not want to hear the truth and the only thing they
wanted was to have me say the truth was in fact a hoax; and they scared me with
threats of jail and other things into lying to the Grand Jury and then later
into lying for them at the Alisha Owen Trial. I want to tell the truth without
fear and to help other kids who are and were in the same situation as I am and

was. That is the reason I am doing this.

STATE OF NEBRASKA

COUNTY OF DOUGLAS

BEFORE ME A NOTARY- PUBLIC ON THIS%&Zday of October, 1993, PERSONALLY APPEARED
TROY BONER,. TO ME PERSONALLY XNCWN, WHO EXECUTED THE ABOVE AFFIDAVIT, AFFIRMED
THE TRUTHFULNESS OF THE STATEMENTS MADE THEREIN, AFFIRMED THAT HE WAS VOLUNTARILY

AND WILLINGLY SIGNING THE AFFIDAVIT AND DOING IT FOR THE PURPOSES STATED THEREIN.
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GERGEAL KOTARY. a
DATED AND SIGNED THIS=)/DAY OF OCIOBER 1993 by NOTARY PUBLI(I f SR ROTARY St o s
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TED L. GUNDERSON AND ASf YIATES e intermnational Security  1sulting and [nvestigations
2210 Wilshire Bivd, « Suite 422 « Santa Monica, CA 90403 & 213/5.4-5171

November 12, 1993

Senior Resident Agent
Edward Freyer

F.B.I. Office

Santa Rosa, California

HAND DELIVERED
To: Agent Freyver:

I enclose documents for your information and file and request that you make
them available for investigative purposes.

An autographed copy of my enclosed book 1s provided for you personally.
The enclosed resume provides persomnal information for your use and file.

Out of courtesy te you, the Senior Resindent Agent in the Santa Rosa office,
I want you to know that I have volunteered my services to the Polly Klaas Committee.
While my time has been offerred free of charge, I did ask them to pay for my travel
expenses incurred in my endeavors on their behalf,

I am in contact with five confidential sources,.all of whom are cooperating
with me-and have been active in the past in a national child kidnapping ring.
They have made trips in this connection to the bay area and may have Information
that will help us on this case.

’

Thank you for your attention Iin this regard. Of course, feel free to contact
me at any time on this matter.

Sincerely,

Ted L. Gundersqn

TLG:fe
encl: Booklet, Mystery of the Carefully Crafted Hoax
2 Volume Book, Corruption: The Satanic Cult Drug Network and Missing Children
Suspect report regarding Dave Hoff
McMartin Pre-school Tunnel Report(Preliminary)
3 Affidavits from Troy Boner, Lani Hicks, and Paul Bonmacci
Symptoms Checklist of ritual abuse in children
Kerry Richardsom Report '
October 1993 copy of Napa Sentinel
(documenfs described above are also enclosed)

Member. Society of Former Special Agents of the Federal Bureau of Investigatior:-
' 311



29 November, 1993
Reference: My letter, 12 November, 1993
Mr. Kelby Jones
Polly Klaas Committee
1050 Petaluma Blvd. North
Petaluma, CA 94952
Dear Mr. Jones:

1 have developed information concerning a location in
Nevada where children kidnapped by a national child Kidnap ring,
mentioned in referenced leiter, have been auctioned off.

| have been told that some of the children were sold for as
much as $50,000 each. Some were placed in airplanes with no
markings on them, and others were placed in campers for
transportation out of the location.

My source told me that the last time he was there he saw
a man in a police uniform overseeing the operation. There were
between twenty five (25) to thirty (30) campers at the site.

Sincerely,

Ted L. bunderson
TLG: j

cc: FBI, Santa Rosa

L om The ~RI g “the @0\1(@ klam Cov . Trea
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By DAVID VAN BIEMA - —tromretirtan,
- . » THE, LITTLE ~ GIAL
EMERGENCY FLYER —=3 255
: ,,.mdl _“'hEe girbage,
Iil.lmsr?.@ﬁi":? which is why her
e mother doesn't be-
lieve the story of her
death. Andrea Par-

last July on her way
home from the corner
store with some candy. Claude Davis, a
roadworker living across the street from
the Parsons home, tlaimed that he saw her
being forced into a car by four Hispanic
men. Then last month he changed kis sto-
ry: Andrea had been helping him look for
aluminum cans in a Dumpster. She fell, hit
her bead and died, he said. Yet no body has
turned up, and Andrea’s mother Linda
doesit believe Davis: “Andrea would rath-
er be grounder than take out the trash”
Linda and the local authorities think some-

ROBéiNG

A spate of murder-kidnappings raises alarm amo

sons of Port Salerno. |
Florida, disappeared

body made away with}her daughter—and
with her lfe's joy. “It’s like we're stuck ina
vacuum, with no begijmning and no end-
ing,” she says. 1, .

If that state of limbp seems grimly fa-
miliar, it is because &5'winter falls, the
country seems seized-py a’'spate of child
abductions. The 781 '1-'-investigating;nine.

| cases_of kidnapping insshichobomicida i

Los Angeles suburb of Van Nuys raped a
gir] and fondled about 20 other schoolchil-
dren. In St. Louis, Missouri, two young
girls fell prey to a kidnapper-killer, and po-
lice have just arrested a suspect in the
would-be abduction of a third, The second
girl, Cassidy Senter, 10, was the object of a
massive helicopter-and-roadblock search:
Her body was found in an alley, her head
beaten, several fingers missing, her pants
pulled down. i

The public reaction has been outrage.
In'St. Louis eallers ;swamped radio talk

shows demanding the death penalty and,

Known or suspected. A Stalker haunting i

ng parents. What can be done?

HEARTBREAK: In Missouri friends helped
Rhonda Senter to the gravesite of ber 10-
year-old daughter Cassidy

in one case, disembowelment for the killer.
At the Adam Walsh Center, a missing-chil-
dren. orgapization in West Palm Beach,
Florida?calls for advice are up 50%. Its di-
rector, Nancy McBride, echoes a.popular
ssentiment: “Don’tlet your children go any-
whereaiuiic, T siesdyidhreaddny down,
and you can’t expect kids to watch them-
selves anymore.”

Social scientists, however, advise
against hysteria. “While this kind of inci-
dent is every parent’s worst nightmare, iike
most nightmares it’s not likely to happen,’
says Steven Nagler of the Yale Child Stud-
ies Center. Adds Ernie Allen, president of
the National Center for Missing and Ex-
ploited Children (NCMEG): “There are go-
ing to be outrageous acts thateven the most
cautious of families will not be able to pre-
vent” The specialists stress two things:

there is little protection against kidnapper-

TIME, DECEMBER 27,1993
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WATCH AND BEWARE: Police lectured grade schoolers outside 5t. Louis; in California,

Richard Allen Davis arrived at his arraignment with an ex-con's swagger

murderers, but fortunately .ﬂlglle are few of
them. The vast majority {several hundred

Davis’ psyche than in his rap sheet. First
booked at age 12 for stealing checks, he es-

thousand_a_year) of child snatchings are . eaped charees in the shoteun death of a

perpetrated by family members in custody
disputes. According to the well-respected
1990 Justice Department report National
Incidence Studies on Missing, Abducted
and Thrown-Away Children in America,
far fewer—3,200 to 4,600 minors'a year—
are seized by strangers. Most victims are
teenagers; contrary to mediz coverage, a
disproportionate number are black or His-
panic. Only 300 of the abductions are clas-
sic kidnappings involving overnight captiv-
ity, transport of more than 50 miles, and

ranson: or murder, The number of kidnap-
murders has fluctuated between an

2 year for at least 17 years. Allen esti-

ates that 1093 will be on the low end.

LLEN’S GROUF, FOUNDED IN THE
early 'B0s, culls data from 30 fed-

eral agencies, 44 ‘state-level miss—

ing-children clearinghouses and

more than 60 private organizations.
When a minor is confirmed missing,
NCMEG transmits a photo and a biography
to 17,000 law-enforcement groups. “The
reality is that most missing kids are going lo
be recovered,” says Allen.

F8I experts hope to complete a psycho-
Jogical profile of the typical snatch-and-
slay perpetrator next yeaxr. In the one re-
cent case where the murderer was caught,
however—the killing of 12-year-old Polly
Klazs of Petaluma, California, by Richard
Allen Davis, 39— there was less interest in

~girlfriend seven years later but served a to-
tal of eight years for a burglary and two as-
saults on other women, one involving kid-
napping. Free again in 19857 he abducted a
female acquaintance and forced her at
knifepoint to withdraw $6,000 from the
bank. He got 16 years for that, but thanks to
California’s rules mandating easly release
for good behavior, Davis served only half;
emerging just in time, if his confession is to
be believed, to relax at a bucolic, vine-dec-
orated “transitional living” facility in San
Mateo County before arriving in Polly
X}aas" bedroom with his knife.

The details of his second parole, which
became widely kdown after Davis was
charged with Klaas murder two weeks ago,
have helped fuel the petition campaign fora

- Out” The Califormiz initiative, whose lan-
guage is similar to a bill recently adopted in
Washington State, triples the sentence of a
violent felon convicted for the third time, ef-
fectively jailing him for a minimum of £3
years. Says its coordinator, Chuck Cavalier:
“We had tremendous support before the
Klaas case, but [since Davis was captured]

biew out the voice-mail systerns” (Not ev-
erybody is signing up, however. State as-
semblyman John Burton notes, “1 domt
think it's a good idea to load up the wagon
with criminals that are felons ... but who
are not grave threats to individual safety.”)

measure tied “Three Strikes and YouTe |

our 800 number has got so many calls we

Kenneth Lanning, special supervi:
ry agent at the 81 Academy’s Behavic
al Science Unit in Quantico, Virgin

stresses that parents should not obsess -

urcer-kidnappers. Concentrating 1

ard on “stranger-danger;” he says, '
like putting a lightning rod on your hor
and canceling your homeowner's inst
ance. You're prepared for one territ
but highly unlikely event and unp
pared for a host of things that are |
more likely” Although Lanning unds
stands the horror that a Klaas case gene
ates, he points out that family violen
exacts a much higher toll. “In_the b

months that you put all this epergy a:
these resources into o i 's he
ahducted,” ne says, “200 ki re

dered by their mother or father”

~ Neither Allen nor Lanning is hinti
that parents should abandon the commc
sense tules of parental vigilance. For t
especially worried, New York State cle.
inghouse on missing children mana;
James Stanco suggests knowing exac!
rather than approximately, what your ¢f
dren are wearing in the event you must
scribe them, and introducing a family pa
word to prevent their walking away wit
bogus refative. But, cautions James I
dean of Northeastern University's Colle
of Criminal Justice, “we should not m:
them panicky and make them lose th
¢hildhood. You don't want them to thi
that everyone they meet isa potential ser
Kdller” —Reported by Greg Auna
Miami, Sharon E. Epperson/New York, Staci
Kramer/St.Louis, Elaine Lalferty/Petaitma :
Kristen Lipperi-Martin/Washington
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Dear TIME Reader,

Thank you for writing to TIME.
The sheer volume of our editorial
mail makes it difficult to reply per-
sonally to every reader, but we can
assure you that your comments were
circulated among several editors for

their information and consideration.

They were also reviewed for possible
publication, but we regret to say we
were not able to use them. We hope,
however, that you will continue to
write to TIME whenever the news
or our reporting of it particularly
interests you.

Mﬂwﬂm,

Mr. Ted L. Gundersocn
Suite 422

2210 Wilshire Boulevard
Santa Monica, CA 90403

Time & Life Building{Rgfefeller C“““"‘”ilmﬂmmipimmlmi[luuﬁu;ﬁxilmlr“nlximﬁw“uuinuJEL‘MRJ&"I o
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TED L. GUNDERSON
2210 Wilshire Boulevard
Suite 422
Santa Monica, CA 90403
(310) 364-2280

PROFESSIONAL EXPERIENCE

1979-Present

1981-1982

1884

4/79-8/79

12/51-3/79

PUBLICATIONS
EDUCATION

AWARDS

TED L. GUNDERSON & ASSOCIATES, Santa Monica, Califernia
Founder, owner and operator of this international security consulting and

Investigations firm established in 1979. Investigator for F. Lee Bailey, Esq.

Mr. Bailey describes Ted Gunderson as a person “whose investigative skilis
are unsurpassed by anyone { know or have known.*

CALIFORNIA NARCOTICS AUTHORITY
Consultant appointed by Governor Jerry Brown

LOS ANGFELES OLYMPIC COMMITTEE
Consuitant

PAN AMERICAN GAMES, San Juan, Puerto Rico
Security Coordinator. Special Appointee of U.S. Attorney General Griffin B. Bell

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1977-79:  Senior Special Agent-in-Charge, Los Angeles, California
1973-77:  Special Agent-in-Charge, Memphis, Tennessee and Dallas, Texas

- 1973: Chief Inspector

1965-73:  Assistant Special Agent in Charge, New Haven, Connecticut and
Philadelphia, Pennsylvania -

1950-65:  Special Agent Supervisor, FBI Headquarters, Washington, BC

1951-60:  Special Agent

At the time of his retirement, Ted L. Gunderson had over 700 persons under
his command and operated a $22 million budget. '

How fo Locate Anyone Anywhere Without Leaving Home. E. P. Dutton, 1989
Bachelor of Science Degree, University of Nebraska

Distinguished Alumnus Award from the University of Nebraska in Recognition
of Distinguished and Devoted Service to His Country, 1979

Alumni Highest Effort Award in the Field of Law Enforcement from the Sigma
Alpha Epsilon social fraternity, 1977

Law Enforcement Officer of the Year Award from the AFL-CIO Metal Trades
Council, Los Angeles, Caiifornia, 1977 e T T T
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MISSING: %
100,000 Children a Year

The f[gures are estimates. But the [ew koown facts are
appalling: thousands are murdered unnually, the number
ol mussing children is rising and no one i1s keeping uan
accurate count

it -

Condemsed frone Riwanis Macazine
Gany Tursak

souT 3130 aM. \on January 7,
Alg&), Katheleen Maneil
drove her daughter Marian

Batson to school in Inverness, Fla.
“See you tonight,” Rathcleen catled

about 25 miles from the school. She
had joined the swelling ranks of
children simply fabeled aussing,
Sheila and Kathenine Lyon, ages
13 and 11, journeyed o 3 suburban

. 3 4 . 5

: b Jason Masued Tomassl, W, Va., Mbsing - TOIGIF9 Agrer 1) 2 David Narcus Tomasi,
HE W Va Missiag: TUI6179 Apez 21 3. Renre Duwn Wild, Pa., Miusing: 853/78 dge 0 8
ik 4, Matthew Lawrepce LW{?:, Colu., Misstng: JHTIST Ager 6, 5. Adnun Van Tibon, R.1.,
! {i,m'ng: J27I8L Age: 7 ‘ :

as the petite, bluc-eyed 16-year-old
stepped from the car. .
But she did not see Marian tha
night. Or the next. Or the next.
No onec remembers secing Mar-
ian after she left her mother's car,

. The day after her disappearance,

- her purse was found in a trash can
i ‘

Q1087 AY QAT TUABAL AlwaNiE MAGATINE (FERNUART 821, 101 £ EAIE 81 . CHCAGO. ILL 3041

., shopping center on March 25, 1975,

and were never seen again. 'n early
Qcrober 198c, two-ycar-old Brandy
Barlow vanished {rom her front
‘yard, The list goes on. '
Probably the most publicized
missing-child case of late has been
that of six-year-old Ewn Patz. On

.-
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May 21, 1979, Eran waiked alone
for the first ume to his Manhattan
schoot-bus stop and has aot been
seen since. Methodical searches
with bloodhounds, helicopters, psy-
chics, and phalanxes of police have
failed to turn up any clues,

These are not 1soiated cases. Ev-
eryone close to the missing-child

- problem agrees that it is a large

one——and growing. Statistics, how-
ever, are tough to come by. Bound-
aries between runaways, parental
kidnap victims and children stolen
by strangers tend to blur.

The best estimates are that about
a million American youngsters
leave home each year, with go per-
cent returniny in two weeks, Ap-
proximately 100,000 children are
thus unaccounted for. Add another

6

Yet no single U.S: ageacy con-
cerns irself exclusively with missing
children on a national scale. Auto-
mobiles, handguns and silverware
can be registered, traced and recov-
ered more easily than children,
“Our priorities are mixed up,” says
Ken Wooden, director of the Na-
tional Coatition for Children’s Jus-
rice. “1f someone steals 2 car, he can
be traced and caught because we
have a computer system for tracing
stolen cars. But children apparently
aren’t that important to us.”

Each missing-child case has s
own poignant drama and irony. I
July 1976, 12-year-old Dee Scofield
disappeared while running an er-
rand at a Florida shopping center.
Two days later, a classmarte report-
edly saw Dee looking out a van

. .

. 7 8
6. Tamara Farrow Buck. Minn,, Mising: 214181 Age: 5; 7. Jamie Marte Dake, Mo,
Missing: 222181 Age: 57 8. Ryan Nicole Burion, Texas, Missing: 9/6/81 Age: 3,
9. Kristie Michelle Momis, Ala., Missing: 5/13/181 Age: 57 10. Rebecca Ruth Chipps, N.J..
Missing: 911178 Age: 4;

25,000 to 100,000 stolen by diverced
or separated parents, and the rotal
becomes  significant. “Kids who
just disappear present a big prob-
lem that people had better start
opening their eyes to,” says Det.

. 7 Syt. Dick Ruffino of the Bergen
‘County, New Jersey, Sheriff’s Office.

window, desperately forming the
word “help” over and over wich her
lips. Dee Scofield has never been
found. )

On October 18, 1§8i, Jimmy

Rogers, 14, left his Hanson, Mass,

home for a friend’s house. He may
have hitched a ride. He has not
6:



READER'S DIGEST

been seen or heard from since.

“Child  snatching, kidoapping
and the ugly things that happen o
these kids are so horrendous that
people refuse to deal with them,”
explains Stan Patz, facher of miss-
ing Eran. “Trying to handle cases
like ourson alocallevel is a tremen-
dous impediment. We need a cen-
tralized, national clearinghouse
with intormation about which chil-
dren are mussing and how they can
be idencified.”

But most cases fall to local police,
against whom some parents of miss-
ing chaldren raise a litany of com-
plaints. Because so many children
do run away from home, police
label most missing kids runaways.
And unless the child is very young
or evidence of foul play exists, police

ir ST 13
11, Shamnen E. Zelber, N.Y., Missing: 1111182 Age: 11, 12,
Missing: 10/22/181 Age: 10; 13. Tamely Ly Hall, Wi,
14. Tg} Narbonne, Mass., Missing: 3/31181 Age: 9 15, Etun f

Age: 8;

\
commonly will notact on a missing-

. <hild report for 24 hours. The rea-
son: sheer work volume. A surfeit of
violent crimes—most with injured
victims and plenty of evidence—
takes priority over the “maybe”
crime of a missing youngster.

The hcart-rcnding tragedy, of

62

July

course, occurs when the child is nog
a runaway and could possibly have
been helped if immediate action
had been taken.

Oa the maorning after Chrisunas,
1974, 13-year-old Janna Hanson
went to a friend’s house. A short
ame later, Doreen Hanson drove
by o pick up her daughter; Janna
wasn't there, Doreen imimeditely
went 10 the police, but they
wouldn't search for 24 hours.

When police did finally begin an
Investiganon, it was oo jate. Jan-
na’s body was found afrer several
menths, and evidence indicared she
had been murdered on Decemnber 26,

Parents also complain bircerly
about the #BI's refusal to help find
mussing children. The FIt becomes
involved in a missing-child case

14

v

only when there's proof of a kid-
napping—such as a ransom note—

- or evidence that the child was raken

across state lines.

- “The frst-time disappearance of
a minor should be prima facie evi-
dence that a kidnapping has taken
place,” savs John Clinkscales, whose

: 5
Michelle Lee Ogleshy, Culif
Missing: 11112180 Age: 9
arz, NY,, M issing: 5185179
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son Kyle disappeared six years ago.
“The FBI could then become imme-
diately involved, and there mightbe
a chance of finding some of these
children. We need help.”

And answers. Parents always ask
the inevitable: Why? Why would
someone steal @ child? Why my child?
There are many answers, yet na
answers.

A million couples a year divorce
in the United States, and many of
these cases result in child snatch-
ings. For love, hate, spite or re-

venge, one parent steals a child
from the other.

In December 1974, Gloria Yer-
kovich said good-by to her four-
year-ald foanna as the girl left to
spend the weekend with her fa-
ther, She didn't want to go, but

16. Sabrina Raynell Drake, Okla., Missing: 8/15;‘80 Age: 6;
17, Tommy (Landau Perlstein, N Y., Missing:
18, Maran Wavie Batson, Fla.
19. fames W. Rogers, Mass., Musmg {08181 Age: I4.

a court order had-said she must,
Joanna never returned. The sep-
. aratian that was to last a weekend
has stretched to 7% years,
Despicable as parental kidnap-
ping is, these children may be more
fortunate than others. At least
there’s a chance they wil go two

Mu.-.mg 17180 Age: 16;

MISSING: 100.600 CHILODREN 4 YEAR

school, grow up and lead a more or
less norm'll life.

When a stranger steals a child,
anything can happen. Parents of
mussing children hope that their
child will end upina |ovmg, caring
farmuily, perhaps through black-
market adoption. The cruel truth is
that a missing child stands a fair
chance of being murdered. Each
year an esumated 2500 children in
the United Stares disappear and
later are found murdered.

While the abduction and murdcr
of a child is a senseless, psychotie
act, many children are used for
much more calculated reasons. Says
Ken Wooden, “Kids are constantly
betng sought for the lucrative child-
prostitution business. Most police
deparuments and public officials
aren't doing
anyt h ing
abour it

If  fear
about what
may be hap-
pening to a
missing ch1id
is the parents’
primary emo-
tion, frus-
tration is the
second. Of-
ten, little more 1s done once local
police exhaust all leads. Teleprint--

12/26i81 Agt 9,

ed missing-child reports from one’ ~

city do nat carry a high priority in

another. Verbal descriptions alone
are often useless,

Out of desperation, parents turn

to posung fliers and driving by

63
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parks and other areas frequented
by children. “Its a totally helpiess
feeling,” says Stan Puarz. “There’s
just nothing more we can do."

In the past few years, however,
various groups have been formed—
usuaily by parents or relatives of
missing  children—to  advise and
comfort distraught parents. One
such organization is Child Find, Inc,,
Box 277, New Paltz, N.Y. 125061 It
maintains a wl-free number (8oo-
131-5005) to be used by children
searching for their parents or parents
arying to identify missing children.
Another arganization is SEARCH,
which publishes The National Run-
arvayiMissing Persons Keport, 3 mag-
azine contmning photos, descrip-
tions and personal data that can help
idendify the missing. The report is
distributed about every three months
to 22.000 agencies and individuals in
law enforcement, security, medicine
and social service. SEARCH's address
is 560 Sylvan Ave, Englewood
Cliffs, N. ]. o7632. (All correspon-
dence should include a stamped, self-
addressed envelope.) Phope: 201-

567-4040.

But such cfforts are not likely fo
solve the problem overnight. At
present, hope is a parenC’s most
sustaining weapon.

For some tamilies, that hope
dows not cease even after a child’s
body is found. Says Doreen Han-
son: "After our daughter's remains
were discovered, we sull kept
searching, at least in our minds. For
weeks after, [ would see a girl on
the sueet who resembled my
daughter and 1 would hope in my
heart that it was Janna.

“No one on the outside can un-
derstand the trauma taking place in
a family that has a child missing,
The frustration, the not knowing,
the agony arc beyond explanation.”

SV A

If you have information regarding
children Nos. 117, contact Child
Find, Inc. (8oo0-431-5005); No. 18,
contact Dee Scoficld Awareness Pro-
gram, [nc. (8i3-839-5025 or 8i3-
681-4357); No. 19, Hanson, Mass.,
Poiice Dept. (617-294-8081).

‘|

For information on reprints
< of this article, see page 199

AR
WA

The following organizations are also interested

for Children’s Justice, 1214 Everg
Scofield Awareness Program, Inc.,
33611; Family and Friends of M

in the missing-child problem:

Find Me Inc, PO. Box 1612, LaGrange, Ga. 30i41; National Cuoaliticn

JRES———

reen Rel., Yardley, Pa. 19o67; Dee
3418 Bay Court Ave., Tumpa, Fla.
issing Persons and Vielent Crime

b4

Victims, P.O. Box 21444. Seattle, Wash. o811

T



GEFICLAL USE OMLY

- T SEPLR. e NT OF THE TREASURY ;
: GRTID §TATES CL3TOMS sERVTI C-3
e
HERERRA! = racis
- - ~ -
REPORT OF INVESTIGATION 1 OF 3

ATE001 170 PR M Brerial Agend =2 maTden )

PR LR L

. N

TIRLETATUS

Iagerwn Ropdel

i Ginp, Frasing Cpan & Clew D teors & P { Clossny Repsn
[

l 1riyial Bepoit

JEFOAT DATE

221287

PSSR
RELATED CASE F1L € WU ERS

UGEVELCFED LEASS 10
None .

oo AR
TYPE OF 2EFCAT

T CRTE AS3IGRED 1 CLALE g, PROGA LM CCOE W REPORT wQ
021287 II 700 one
.
Capeah YiprizEny Prmgiy La o ] [ Bhogasl Somece °
Ferguniong D Repoes o Ihserverw : .} Dpepmaniaton | i Source (ol

Topet
[ESTSYE N ]
Forazioragl

Aempayy foe -

& ez itare
Conguitat

Reoort

By cund

Dﬂmw assistance
tm 1rmezsl

LE

to [:]Svtw-mma Barrse

LYY

This office was contacted by the
who reguested assistance in

February S5, 1987,

Tzllshassee Police Department on
attempting to identify

two adult males and six minor children, all taken into custody the

previous day.
child abuse,

This agent contacted 55

The men, arrested and charged with multiple counts of
were being very evasive with police in the guestions
zing asked of them pursuant the children and their condition.

/A,-Eob Hzrrcld, RAC/Reston, Virginia;'and

regquested telephone numbers and names of police persons in area

police departments in an attempt to

follow-up on two leads which

were a Virginia license number and that the children had commented
sbout living in a Washington, D.C., commune .

Subsegquently,

+his office received a telephone call from the Washington,

D.C. Metropolitan Police Department inquiring about the men and childzren.

This office put the MPD and the TFD in contact with each other.
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SETAILS OF INVESTIGATION:

Oon Thursday, February 5, 1987, this office was contacted via telephorne,
by sergeant, JoAnn Van¥ETER of the Tallzhassee Police Department,
Juvenile Division. Sgt. VanMETER reguested assistance in identifying
two adult males and six minor children zges 7 years-to 2 years.

The adult males were tentatively identified by TPD as Michael HOULIHAW
and Douglas AMMERMAN, both cf washington, D.C., who were arrested the
previous day on charges of child azbuse. ' : .
The police had received an anonymous telephecne call relative two well-
dressed white men wearing suits and ties in Myers Park, {Tzllahassee),
apparently watching six dirty and unkempt children in the playground
areas. HOULIHAN and RMMERMAN were near a 1980 Blue Dodge van bearing
Virginia license number XHW-557, the inside of which was later described
as foul-smelling £illed with maps, bocks, letters, with a mattress
cituated to the rear of the van which appeared as if it were used as a
bed, and the overall appearance of the van gave the impression that all

eight persons were living in it.

The children were covered with insect bites, were very dirty, most of
se children were not wearing underwear and all the children had not

veen bathed in many days.

The men were arrested and charged with multiple counts of child abuse

and lc@ges in the Leon County Jail. Once in custody the men were somewhat
evasive in their answers to the police regarding the children and

stated only that they both were the children's teachers and that all were
enroute to Mexico to establish a school for brilliant children.

The children tentatively were identified as Mary HOULIHAN, white female,

age 7; Max LIVINGSTON, white male, age 6; Benjamin FRANKLIN, white male,

age 4; HoneyBee EVANS, white female, age 3; B.B., white male, age Z; and

John Paul HOULIHAN, white male, age 2. The children initially indicated
that they lived in tents in a commune in the Washington, D.L., area

and were going to Mexico to go to a school for smart kids.

This office contacted the Office of the RAC/DC and spoke with S§S/A, Bob
Yarrold. This agent reguested telephone numbers and names of police
persons in area departments that might be aware 'of said activities
described by the children and to follow-up on the leads which were the
Virginia license number and a check on the men's names with local law’
enforcement.
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A short time later this office was contacted by Detective, Jim Brzdley
of the Washington, D.C., Metropolitan Police Department. Bradley
indicated that the cese here in Tzllahassee zppeared to be strongly
related to a case he was currently working in the Washington, D.C. area.

e stated that the actions of the two men in cusitody in Tallahassee
relative the children just might give his case enocugh probable cause
for search warrants to search premises occupied by 2a cult group called
the FINDERS.

This agent directed Bradley to telephone TPD and-discugs with ﬁolice
directly any activities forthcoming relative the instant case. T

At this time it was determined that there was no Lustoms violations
found to exist and therefore, this case is being closed pending receipt
of additional information.

ACTION TO BE TAKEN BY LESD/TECS: Create a permanent DRR/TECS record.

IDENTIFYING DATAXTECS-FEN QUERIES:

AMMERMAN, Douglas Edward _ SUBSTANTIATED NCIC: Negative
“F-238 attached) -0 L : S - TECS: T
- : U CMIR: Y
CCTR - T

. FBA : Negatiﬁe
';'PAIRS}VNegative

HOWELL, James Michael . " . SUBSTANTIATED " NCIC: Negative

(CF-23B attached) - TECS: "
) ‘ - ] (CMIR: "
CTR : Negative
FBA : 2 '

PAIRS: Negative

"FINDERS" ALLEGED ) NCIC: NEGATIVE

(CF-23B attached) : TECS: NEGATIVE
CMIR: "

CTR. : "

FEA - "

PAIRS: "



HEMD TO FILE
TOo ; Resident 2gant in Charge : _ Data: 02/07/87
From : Special Agent@?éé
Subjectf Custcoms coeoperation/intzrest

in
Tallahassee/Washington HPD child abuse invesEigation,

On Thursday, 2/5/87, the duty agent, $5/A Bob Harrold, receivead
a call from S55/A Walter Krietlow, USCS, Tallahaszsee, FPlorida.
SS&/A Kriztlow was seexing assitance 1In contacking an
appropriate local police agency to coordinate & child abuse
investigaticn in with the Tallahassee Police Deparftment, SS/x -
Xrietlow further reguested assistance in checking some names,
addresses and a vehicle through the Customs Child Pofnogréphy
Unit daza base, and stated there was Scme suspicion of the
subjects being involved in supplying children {or the
production of child pornography. Further, he was informed by
the Tallahassee Police Deparctment that the children may have
been encoute to Mexico from the Washingiton, D.C., ares. The
possibility of Customs interest in the investigation due to
possible violations of the Child Protection Act of 1884, and
the allegsd nexus with the U.S./Hexican Border were discussed
and agreed upon.. S5S/A Rrietlow related the following - = .
hackground information, $5/A Rrietlow was ¢ontacted by the
Tallauassme Police Department for assistance in identifying six
children and two adults taken into custody in the Tallahassee
area. WU.S. Customs was contact 24 because the police officers
involved suspected the adult; of being involved in child
pornography and knew the Customs Service to have a network of
child pornography investigators, and of the existance of the
Child Pornography and Protection Unit. 55/x Krietlow stated
the two aduls were well dressed white males. They had custoedy
of six white children [boys and glrls), ages three to six
years. The children were cbsetrved to Dbe poorly dressed,
bruised . dirty, and behaving like animals inm _a public park in
Tallahassee, The police were notified by a concerned.citizen
and 21l eight persons were taken into custody. The subjects
"were living out of a wnite 1579 Dodge van, Virginia license no,
XHW 557. Upon being taken into custody, the adult white males
refused to cocoperats, one of whom produced a “"business® card
with a name on one s5ide and a statement on the other.  The
statement indicated that the bhearer knew his constitutional
rights to remain silent and that he intended to do so. Upon
interviewing the children, the police officers found that they
could not adeguately ‘identify.themselves or thelr custodians,
Further, they stated they were enroute to Hexico to sttend a
school for "smart kids.* §S/A Krietlow was further advised the
cnildren werze unaware of the function and pucrpose of
telephones, televisions and tollets, and that the children had
stated they were not alleowed to lxve indoors and were only
given food as a revard. ' -



After receiving the regues:t fronm Tallahassee, SS5/A Sarrold
cortacted me while I wes con official business. at Customs
Eeadguarters, He reguested that I conduct computer checks on
“he Ccustoms Child Pornography Unit data base The checks were
to ne conducted on the names, addresses, and a vehlcle provided
by $S/A Rrietlcw. After conducting the computer checks, I made
direct contackt with SS/A Krietlow to inform him that all the
checks were negative, At that time I was informed by SS/X
Krietlow that the Tallahassee police had discovered large
gquantities of records, to include ceomputer discs and a 0.5,
passport in the van. From some of these records the police had
obtained tentative identification of the two adults, and
partial identification of tne children. Purthemore, the two
Washington, D.C. addresses had been discovered through these
documents, one of which was verified through the vehicle
registration, I advised §S/A Krietlow I was leaving .
Keadquarters and he would be receiving a.response to the
remainder of his reguest from SS/A Harrold. 1 then left as
stated and proceeded to conduct other business in the District.

A short time later, at approximately 11:30 a.m,, S5/A Farrold
contacted me by radio, and advised me that a Detective Jim
Bradley of the Washington, D.C. Metropolitan Police Department
(KPD) was interested in the information provided by SS/A
Krietlow, was in contact with Tallahassee, and would very
probably be conducting search warrants in the area later in the
day. BHe also informed -me that U.S. Customs was invited to
participate due - to the contipuing possibility of violations of
law enforced by the Customs Service. As I was already in
Wwashington, I terminated my other business and proceeded ko
s1ake contact with Detective Bradley, Intelligence Division, MPD.

Upon contacting Detective Bradley, I learned that he had
initiated an investigation on the two addresses provided by the
mallahassee Police Dept. during December of 1986. An informant
had given him information regarding a cult, %nown as the
*pinders® woperating various businesses out Of a warehouse
Jocated at 1307 4th St., R.E., and were supposed to be housing
children at 3918/3920 W St., N.W. The information was specific
in describing "blood rituals® and sexual orgies involving
children, and an as yet unsolved murder in which the Finders
may be involved. With the information provided by the
informant, Detective Bradley was able to match some of the
children in Tallahassee with names of children known alleged to
be in the custody of the Finders. Purthermore, Bradley was
able to match the tentative ID of the adults with known members
of the Pinders. I stood by while Bradley consulted with AUSA
Barry Benner and obtained. search warrants for the two

premises. 1 advised acting RAC S5/A Tim Holloran of my
intention to accompany MPD on the execution of the warrants,
received his permission, and was joined by SS/A Earrold. SS/A
Harrold accompanied the team Wwhich went to 1307 4th St, and I
went to 3918/20 W St. S :

»

buring the execution of the warrant at 3918/20 W St., I was

FAE 7



able to observe and access the entire building., I saw large

grantities 0f children’s clothing and toys. The clothing
consisting of dizpers and clothes in the toddler te pre-school
range, Ho children were found on the premises, "~ There were

several subjects on the premises. Only one was deemed to be
connected with the Pinders. The rest were renting living space
from this individual. BEe was 1dcdentified as Stuart HMiles
SILYERSTONE, DOB/061541, U.S. Passport Ne. 010958991, !
SILYERSTONE was located in a room egquipped with several
computers, printers, and numerous documents. Cursory
examination of the documents revealed detailed instructions for
obtaining children for unspecified purposes, <The instructions
included the impregnation of female members of the community
known as Finders, purchasing children, trading, and

kidnapping. There Were telex messages using MCI account.
numbers between a computer terminal believed to be located in.
the same room, ané others located across the country and in ‘
foreign lecations. One such telex specifically ordered-the
purchase of two children in Hong Xong to be arranged through a
ccntact in the Chinese Embassy there., Another telex expressed
an interest in "bank secrecy® situvations. Other documents
identified interests in high-tech transfers to the United
Kingdom, numerous properties under the control of the Pinders,
a keen interest in terrorism, explosives, and the evasion of
law enforcement, Also found in the "computer room®" was a
detailed summary of the events surrounding the arrest and
taking into custody of the two adults and six children in
Tallahassee, Florida on.the previous night. There were also a
set of instructions which appeared to be broadcast via a
computer netwWork which advised participants to move “the
children” and keep them moving through different jurisdictions,
and instructions on how to avoid police attention.

One of the residents was identified as a Chinese National. Dpue
to the telex discovered referencing the Chinese Embassy in Hong
Rong, he was fully identified for future reference:
WANG/Gengxin, DOB/0352747, POB/Tianjin, People's Republic of
China Passport No. 324999, entered the U.S. on January 22,

1987, admitted until December 31, 1387. He is in the U.SI as a
graduate student in the Anatomy Department of Georgetown
University. Bis Visa was issued on November 10, 19886, in .
London, England, number 0Q0143.

During the course of the evening, 1 contacted Sector 4 to
initiate a TECS check on SILVERSTONE, and initiate an archives
check on him for the last four years. I also contacted SS/A
Holloran to keep him advised of the proceedings and asked for
and received permission to contact 35/A John Sullivan ¢of the
CPPU to qQuery some names through the CPPU data base. SS/A
HEolloran told me he would call Scoutheast Regicn Headguarters to
keep them posted on the proceedings as well, I later contacted
SS/A Sullivan for the stated purpose, and in the discussion
that followed, I gave him some background on the purpose of the
reguest. I advised him that the information was not Ffor
dissemination at Headguarters, that Region was being notified,

iy



and that Region would probably contact Headguarters later 1f
Jeemed necessary. S§5/A Sullivan assured me that the
information would go no further until cfficial notificaticn was
made by Region. No positive matches were obtained from the
CrrU data base. I was later ijoined at the W Street acddress by
SS/A Harrold., S5/ Aarrold advised me that there were
extremely large quantities of decuments and computer equipment
at the warehouse, and that MpPD was posting officers inside the
building there and sealing the building until morning, in which
a second warrant for that premises would be obtained and
executed,. $S/A HBarrold also advised me that the news medla had
been notified and had been waiting for the execution of the
warrant at the 4th Street address.. Detective Bradley later
stated that the ¥PD Public Information Officer had been
contacted by a Tallahassee reporter. When it became apparent
the PIO had no information on the search warrants, the reporter
contacted local media representatives and a check of public * -,
records containing the affidavits for the search warrants '
disclosed the locations and purpose of the warrants. TDetective
Bradley surmised that someone on the Tallahassee Police
Department was the original source of information for the
press, 1 advised SS/A Holloran of the involvement of Lthe
press, and he stated that he would, in turn, relay the
information to Region. SS/A Harrold and I assisted in the
transport of rhe evidencé seized pursuant to the warrant® and
cleared MPD after the press left the area, :

on Friday, 2/6/87, 1 met Detective Bradley at the warehouse oh
ith Street, N.E. I duly advised .mYy acting group supervisor,
ss/A Don Bludworth., I was -again granted unlimited access to
the premises. I was able to observe numerous documents wnich
described explicit sexual conduct between the members of the
community known as finders. I also saw a large collection of
photographs of unidentified persons. some of the photographs -
were nudes, believed to be of members of Pinders. There were
numerous photos of children, some nude, at least one of which
was a photo of a child "on display* and appearing to accent the
child's genitals. I was only able to examine a very small
amount of the photos at this time, BHBowever, one of the
officers presented me with a photo album for my review.- The
album centained a series of phetos of adults and children
dressed in white sheets participating in a "blood ritual.* The
ritual centered around the execution of at least two goats,

The photos portrayed the execution, disembowelment, skinning
and dismemberment of the goats at the hands of the children.
rhis inciuded the removal of the testes of a male goat, the
discovery of a female goat's "womb® and the *baby goats® inside
the womb, and the presentation of a goats head to one of the
children. ' '

Further inspection of the premises disclosed numerous files
relating to activities of the organization in different parts
of the worladg. rLocations I observed are as follows: London,
Germany, the Bahamas, Japan, Yong FKong, Halagysia, Aafrica, Costa
Rica, and "Burope.® There wWas also a file identified as

of



tpalestinian.® Other filles weroe2 identified by member name or
*project® name. The projects appearing to be operated for
commercial purposzss uncer front names for the rinders. There
was one file entitled *Penktagaon Break-In," and others whnich
referred to members operating in foreign countries. MNct
observed by me but related by an MED officer, were intellicgence

files on private families not related to the Finders. The
process undsctaken appears to have bDeen a systmatic response Lo
local newspaper advertisements for babysitters, tutors, stc. A
member of the Findecs would respond and gather as much ‘
information as pessible about the habits, identity, occupation,
etc., of the family. The use to which this information was to
be put Is still unxnown. Thera was also a large amount of data
collected on various child care organizations.

The warehouse contained a large liprary, two kitchens, a sauna,
hot-tub, and a "vidso room.’ The video room seemad to De set
up as an indoctrinatinn center. It also appeared that the - .
organization had the capability to produce iis own videos," '
There were what appeared to be training areas for chnildcen and
what appeared to be an altar seb up in 2 residential area of
tha warzhouse. Many Jjars of uriane and faces ware located in
Lthwis arz2a, ‘

nould also mention that both premises wWeare egquipped with
gllite dish antennas.’ : .

] discussed the cours=a of action to.be taken by WFPD wikth
Jetestive Bradley. He stated he'was only interested in making
the child abuse case(s). I was asscred that all of the
evidence would be available to U0.5. Customs in furtherance of
any investigative/criminal action pursued. MPD personnel were
to begin around the clock review and sorting of the evidence
until completed. Customs will have access after this is
accomplished. This will include several U.S. Passports
discovezred during the sesarch. ;

Upon leaving the 4th Street premises, I encountered a news
media representative and was asked th2 reason benhind 07S.
Customs involvement in the investigation. I advisad the
reporter that 1 could not discuss aaytihing and refecred- n3r to -
the RAC/DC.. I left immediately thercafter. 5

There 13 no further information available at this time. It
should take three to five days for all the information to be
sorted, reviewed, logged by the HFD. I will maintain contact
with Detective Bradley until the evidence is again accessible.

Respectfully supmitted,

- Ramon J. Martinez
special Agent, UsSCs
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On Thursday, February 5,.1987, Senior Special Agent Harrold ang I
assisted the Washington, D.C. Metropolitan Police Department '
(MPD) with two search warrants involving the. possidle sexual
exploitation of children.. During the .course of the search
warranis, numerous documents were discovered which appeared to be
concerned with international trafficking,in'children, high tech
transfer to the United Kingdom, and international transfer of
currency. : ‘ )
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DETAILS QP INVESTIGATION:

On March 31, 1987, I contacted Detective James Bradley of the
Washington, D.C. Metropolitan Police Depariment (MPD). I.wvas to-
meet with Detective Bradley to review the GQCUments.seized;.
pursuant to two search warrants executed in February 19587. The
meeting was to take place on ipril 2 or 3, 13887. T

On April 2, 1987, I arrived at MPD at approximately Q:00 a.m.
Detective Bradley was not available. I spoke to a third party who
was willing to discuss the case with me on 2 strictly "off the
record™ basis. )

I was advised that all the passport data had been turned over to

the State Department for their investigation. The State

Department in turn, advised MPD that all travel and use of the

passports by the holders of the passports was within the law and

no action would be %taken. This included travel to Moscow, North
" ¥orea, and North Vietnam from the late 1950's to mid 1970's.

The individual further advised me of circumstances which
indicated that the investigation into the activity of the FINDERS
had become a.CIA internal matter. The MPD report has been K
Clzcsified secret and.was not available for review. I was
advised that the PBI had withdrawn from the investigation severzl
weeks prior and that the FBI Poreign CounteT Intelligence
Division had directed HPD not to advise the FBI Washington Field
Office of anythning that had transpired. )

No further information will be available. No further action will
be taken. :

ACTION TO BE TAKEN BY LESD/TECS:

No action to be tzken on the basis of this report.
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" TALLAHASSEE, Fla. (UP)'=>
_Po'hce said six ﬂlihy and confused”
young children, taken from .two’
-moen chargediwith child.abusé, had
entx

been given away by their p
-part of a satanic cult ritual- & 3
“&Ag&horitxes i Ta J,od *and¥

ashington: were drying.today; to;
Jearn: the, identities, of ;1.!1:3.‘;1
ch;ldrenmlqcate their. parents .

1. more about, an. unidentifi ed
Meatanio cult” apparenﬂy has.ad in

,,,,,,

Wo"hmotoa . et
"‘L S Meanwhild; two men w}m :denh-
iad thermselves a8 Michaek Houli-
han and "Doug Ammerman- ol
npmes police believe are phony s %
ﬁone_hgmg held in"liey o£;$10Q.,0CKI9
d on child sbuse charges.;chiy
!Ssﬂ‘her:men were. arrested 1
rk:-Wednesday.” afteu#“aomma
&aﬂed police about two well-dregger
Ymen in a blue van-witching gvet
Bat lth_g:’ children.. & ot g,s;,; vsf?i*
*'-"It i3 our- behef these’ hda’wemf
Mot., k:dnapped “but?;that ; t.hei_;
*parents- gave ‘them’ away" “beta
-one_of the rites of passage into
#satanic ‘organization‘is: ”’Lhatd c-ui
chave to give-up your rights 107 ¥§$3

R A L i u.u,; STk ]

“children, and that the leaders of §
‘Tthis organization can do what theyl3
;want ¢ with your children;% polices
;8pokesman. Sqott Hunt, sman

e “Y' believe what you'rs going: &
«find .when"this all shakea. dn'ﬁmnl
*that the kids’ parenta belong. :

morganmanon-«s mam:}m"
mgie

¢ EUntil ‘e can f'gure out” wh

ﬁeverythmg is, we can't’ say.a wholer

“lot,” said Walt Ferguson,’a j)o
spokesman in Washmgtom J’;“ﬁ

11 The. Washington Post zeporf,ad
today that the U.S. Cuatoms Serv-}
ice i3 helping with the mvest:gatmn

_&nd_- that  pictures” found; at g

Washington,” D.CY *v.arehdil?ﬂ'%
linked to the group mc!ude those of
children ‘engaged in what appeazed =
to be “cult rituals.”

ST

Lg@veﬁ

hﬂdren

~efuge that ;m!.!.rag'lt mto a aatamst

r‘n—“

away»

v i T

d

:J.’hé nampapet “said: the group
s known 88 The Findérs and was
-thade p.of .about’ 40-people~who
lived.in the Dast.nct of ;Columbia
.‘end a.:faml in -rurel. Vlrgmm, the
Témains.of -8 popularl%ﬂa hippie

Lt Hup saidaﬁ-yea:" gu'lmtha

gty sl ot L
group showed mgns of sexual sbuse.
- The: chtldren —~four boys and
two girls’ rangmg in age from 2 4}.0 6
QRS put in state custody X

EAR TN

Metril Moody of the state haalﬂl
department saxd the,_youngsiers
,}'ere:; confused but were' doing
well-and will remain in’ "state care
it rﬂame%l can be foung who az; i
able to proviug heghh‘
- g&%‘!‘jﬁ)? 2 75{\11\"&*&- 5-1&':6: :;“(
dsi Hunt sa atha-child:en,w o hade
Lnot .bathedummdays and -.wére
‘covered with: Bératehes: and insect
bites, told police they r had not eaten
Sin. 24 h um.uH dﬁzhethad
4"5“131:m}t'ra " niarnes’s Yike, “‘Beg}amg
*Frankhn,’:“]:laney B&g and ‘BB

+~A check “of the ut'imxa lwensej
~ialateon'tha van-of ‘the two men
{ ghowed *it-t belcngad‘toka ‘™an
“;matching , _Houlihan's:"description,
- but .with.a dL[fexenL.nama. Hunt
Wd\" 343 *btl*rii.ﬂ R

¥t The menuuhally told pohee thBY

king the youths to Mexico to
were 7 sci gon“hrﬂhant” -chil-
dra;;,*When theiteould pot. explain
', the-children’g :condition "or; pame
~their- parentsz,,mﬂunt said, .the men
:efusad to answer furthier quesuons.

The children told pohce they had

 not seen their mothers aince before _

« Christmas;. One girl gaid the, men’
fedr them -mostly fruit’ and all of
them “had- been sleepmg in the van

L or ina tent.

\'Hl
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Through a glass,
very darkly

Cops, spies and a very odd investigation

now, but matters surrounding a
mysterious group known as the
Finders keep prowing curicuser  and
curiouser. ' -
In early February 1987, an anony-
mous tipster in Tallahassee, Fla., made
a phone call to police. Two well:

dressed men” seemed to be “supervis-7

T he case is almost seven years old |

ing"” six disheveled and hungry- children

in a local park, the calier said. The cop

went after the case like bloodhounds—i]°

.t

at least at first. The two men were iden-.
tified as members of the Finders. They~
were charged with child abuse’'in Flori-~

volves allegations that the Finders are
somehow linked to the Central Intelli-
gence Agency. Customs Service docu-
ments reveal that in 1987, when Customs
agents sought io examine the evidence
gathered by Washington, D.C., police,
they were toid that the Finders investiga-
tion “‘had become a ClA internal mat-
ter.” The police report on the case had

JAET b PARCTLL — THE WASHINGTON FOST

The many unanswered qucstions
about the Finders case now have Dem-
peratic Rep. Charlie Rose of North
Carolina, chairman of the House Ad-
ministration Committee, and Florida's
Rep. Tom Lewis, 2 Republican, more
than a little exercised. “Could our own
government have something to do with
this Finders organization and turned
their backs on these children? That’s
what all the evidence points to,” says
Lewis. “And there'’s a iot of evidence. |
can tell you this: We've got a lot of peo-
ple scrambling, and that wouldn’t be

happening if there was nothing here.”

~ Perhaps. But the Finders say there is
nothing there—at least nothing illegal.
The Finders have never been involved in
child abuse, pornography, Satanism, ani-
mal slaughter or anything of the kind,
says the group’s leader, Marion David

, Pettie. Pettie, too, says the group has

never been connected ta the CIA.

da. In Washington, D.C., police and’| |

U.S. Customs Service agents rajded a°
duplex apartment building and a ware-
house connected to the group. Among

the evidence seized: detailed instruc:.|.

tions on obtaining children for un-
known purposes and several photo-
graphs of nude children. According toa
Customs Service memorandum ob-
tained by U.S. News, one photo ap-
peared “to accent the child’s genitals.” -

The more the police learned about
the Finders, the more bizarre they
seemed: There were supgestions of child
abuse, Satanism, dealing in pornography
and ritualistic animal slaughter.

None of the allegations was ever
proved, however. The child abuse
charges against the two men in Talla-
hassee were dropped; all six of the chil-
dren were eventually returned to their
mothers, though in the case of two, con-
ditions were attached by a court. In
Washington, D.C., police began backing
away from the Finders investigation.
The group's practices, the police said,
were eccentric —not illegal.

Questions. Today, things appear to
have changed yet again. The Justice De-
partment has begun.a new investigation
mto the Finders and into the group’s
activities, It is ziso reviewing the 1987
investigation into the group to determine
whether that probe was closed improper-
ly. Justice officials will not elaborate, ex-
cept to say the investigation is “ongoing”
and that it involves “unresolved matters”
in relation to the Finders.

One of the unresolved questions in-

R e .l
February 1987. D.C. police seize evidence.

hassee police compiain about the han-
dling of the Finders investigation by D.C.
police. “They dropped this case,” one
Tallahassee investigator says, “like a hot
rock.”” D.C. police will not comment on
the matter. As for the CLA, ranking offi-
cials describe allegations about links be-
tween the intelligence agency and the
Finders as “hogwash” —perhaps the re-
suit of a simple mix-up with D.C. police.
The only connection, according to the
ClA: A firm that provided computer
training to CIA officers also-employed

several members of the Finders.

been classified secret. Even now, Talla- |

In an interview with U.S. News, Pet-
tie described the Finders as a com-
munal, holistic-living and learning
arrangement. The group numbers
some 20 members, Pettie says; they
do freelance journalism, research
and “‘competitor intelligence” for a
variety of mosily foreign clients.
The Finders wark for no foreign
governments, Pettie says. Their du-
piex, in a residential Northwest
Washington neighborhood, is dec-
orated with global maps and bulle-
tin boards. Residents of Culpeper,
Va., 90 minutes {rom Washinglon,
say the Finders have operaied an
office there, too, from time to time.
That office contained computer
terminals and clocks reflecting dif-
ferent timne zones around the world.

CIA officials say they referred
all matters concerning the Finders
and the police investigation to the
FBI's Foreign Counterintellicence
Division. FBI officials will not
comment. Law enforcement
sources say some of the Finders
arc lsted in the FBI's classified
eounterinteiligence files.

None of this fazes Pettie. He says
the CIA's interest in the Finders may
stem from the fact that his late wife
once worked for the agency and that
his son worked for a CIA proprietary
firm, Air America. Overail, says Pettie,
“we're a zero security threat. When
you don't do much of anything, and
you don’t explain, people start rumors
about you,” To judge from the latest
case, some of the rumors can last an
awtully long time. "

BY GORDON WITKIN AND PETER CARY
WITH ANCEL MARTINEZ
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Dear Ted,

I was listening to Part 2 of the Ted Gunderson telephone interview, and when
you mentioned fhe US Customs report about The Finders, | entered US
Customs 'Report and Finders into the Google Search Engine www.gocogle.com
and that is how | found the web page about The Finders.

I then sent an e-mail to: <geminiwaiker@yahcc.com> and asked him/ker if
he/she had any more infoermation on the Finders.

In a few minutes, | received a reply which stated that he/she didn’t have any
maore info.

Qavid Parsons
Denver, CO

Ted Gundersan Interview
hitp//wWww.us-government-torture.com/aaviforembiaze.html

Part1 [ 2233k ]
http//www.us-gavernment-torture.com/aaviforemblaze.htmi

Part 2 [ 3115k ]
http/'www,us-gavernment-torture.com/Baviforemblaze.htmi

Part 3
http!/'www.us-government-torture.com/Caviforemblaze.htmi

Part 4
hitp//www.us-gavernment-torture.com/Baviforembiaze.htmi

Parth
hitp/'www.us-government-torture.comgaviferembiaze.htmi

The Finders
hitp/'www.geminiwalker-ini.net/HeliFinders.himi

Geminiwalker_ink (c}2002 all rights reserved

On February Tth of 1987, the Washington Past ran an interesting story that did
not at first seem to have any particularly nationai significance. The article
concerned a case of passibie kidnapping and child abuse, and material
discovered in the Washington area that they say points to a 1960s style
commune cailed the Finders, described in a court document as a "cult™ that




conducied "brainwashing” and used children "In rituals.” DC palice who
searched the Northeast Washington warehouse linked to the group removed
large plastic bags filled with color slides, photographs and photfographic
cantact sheets.

Some showed naked children involved in what appeared to be "cult rituals,”
bioodletting ceremonies of animals and one photograph of a chiid in chains.

Customs officials said their links to the DC area led authorities into a far-
reaching investigation that includes The Finders -- a group of about 40 people
that court docuinents allege is led by a man named Mation Pettie ~ and thelr
various homes, including the duplex apartment in Glover Park, the Northeast
Washington warehouse and a 9¢ acre farm in rural Madison County, VA.

it was the US News and World Report that would uitimately provide the follow-
up to the Finders story, noting that there is a certain Customs Service
memorandum that was written at the time of the original investigation,
written by Ramcon J. Martinez, Special Agent, United States Customs Service,
describing two adult white males and six minor children ages 7 years to 2
years, The adult maies were Michael Houlihan and Douglas Ammerman, hoth
of Washington, BC who had been arrested the previous day on charges of
chiid abuse.The children were covered with insect bites, were very dirty, most
of the children were not wearing underpants and all of the children had not
been bathed In inany days. The men were somewhat evasive under
questioning and stated only that they were the children’s teachers and were
en route to Mexico to establish a schoeol for brilliant children. The children
were unaware of the functions of telephones, teievision and tollets, and
stated that they were not allowed to live indoors and were only given food as
a reward.

A Detective Bradley had initiated an investigation on the two addresses
provided by the Tallahassee Police Department during December of 1986. An
informant had given him information regarding the cult, known as the
“Finders,” operating various businesses out of a warehouse located at 1307
4th Street, N.E., and were supposed to be housing children at 331B/3920 W
St., N.W.

The information was specific in describing "blood rituals”™ and sexusal orgies
involving children, and an as yet unsoived murder in which the Finders might
be involved.

Cursory examinatlon of documents revealed detailed instructions for
obtaining childran for unspecified purposes. The instructions inciuded the
impregnation of femaie members of the community, purchasing chiidren,
trading and Kidnapping. There were teiex messages using MCi account
numbers between a computer terminal believed to be in the same room, and



others located zcross the country and In foreign locations.

There were plctures of nude children and aduit Finders, as well as evidence
of high-tech money transfers.

There was a file called “Pentagon Break-in,” and refarences to activities in
Moscow, Hong Kong, China, Malaysia, Nerth Vietnam, North Korea, Africa,
London, Germary, "Europe™ and the Bahamas.

There was also a file iabeled "Palestinian.”

One such telex specifically ordered the purchase of two children in Hong
Kong to be arranged through a contactin the Chinese Embassy there. Other
documents identified interests in high-tech transfers to the United Kingdom,
numerous properties under the control of the Finders, a kesn interest Iin
terrorism, expiosives, and the evasion of law enfarcement.

There was also a set of instructions that appeared to broadcast via computer
an advisory to the participants to keep the children moving through different
jurisdictions and instructions on how to avoid police detection,

A photo album contained a series of photas of adults and children dressed in
white sheets participating in a blood rituai. The ritual centered around the
execution of at least two goats. The photos portrayed the execution,
disembowelment, skinning and dismemberment of the goats at the hands of
the children. This included the removal of the testes of a male goat, the
discovery of a female goat's "“womb”

and the "baby goats” Inside the womb, and the presentation of the goat's
head to one of the children,

There was also a large amount of data coilected on various child care
organizations.

The warehouse contained a large library, two kitchens, a sauna, hot tuk and a
video room.’ The vides room seemed tc be set up as an indoctrination center.
The organization had the abiiity to produce its own videos. There appeared to
be training areas for the children and what appeared to he an altarset up in a
residential area of the warehouse. Many Jars of urine and feces were iocated

in this area.

Group leader Mzrion Pettie spoke in an Interview in Steamshovei Press in
1998, noting that in World War il he kept house mainly for intelligence people
in Washington and 0SS people passing through.

Official US Customs investigation reports which have been completely
authenticated hy the investigating officers who wrote them and by a well



raspected investigator who personally knows these Customs officials are
irrefutabrle evidence that

1.A case of abvious chiid neglect/abuse invelving child pedaphile sexual
abuse/chiid porticgraphy/Satanic cult ritualistic abuse wherein the
perpetraters were caught directly In the act by law enforcement, arrested on
the basis of irrefutable evidence at the scene; and faced serious charges
which typically bring sentences of decades [n prison.

2.5earch warrants were abtained for the "Finders” cult office in Washington,
DC and a complate search was enacted by law enforcement which provided
irrefutable pictures, movies and documents of such abuseineglect evidence
and access te the confidential arrest reports on the "Finders™

cult from the arnests In Tallahassee which occurred only a day eatiier
{suggesting very high level connections to US intelligence in and of itseif.)

3.Al investigation of the "Finders” cult by the FBI, US Customs and local law
enforcement was ordered stopped by the US Justice Department on the
grounds of "nationai security” and the matter of the "Findars” cult was turned
aver to the Ceniral Intelligence Agency as an “internal security matter,”
since the "Finders™ is and has been a domestic and internationai covert
operation of the Central Inteliigence Agency.

4.Any and all investigation of the "Finders™ was immediately stopped, all
evidance was suppressed and denied, and the abused children were released
back to the adult perpetrators who had been arrested “in the act” and the ClA
resumed its ongoing covert operation of the "Finders™ cult which is used to
procure and produce.

The story of the Finders cult is the story of the development of child/assets to
be used o entrap politicians, diplomats; corporate and law enforcement
officials: to sell child/victims to wealthy perverts to raise money for covert
operations, to train some of the child/victims to be professional operatives
and assassins of a totally cold, multiple personality, mind controei nature.

To date only ene media outlet has dared publish anything about this {US
Mews).

In the last few years there have been more “smoking guns” proving that US
intelligence agencies traffic in children, sell them and ahuse them. Some of
these covert operations have been tied to long term and massive impaortation,
and distribution of narcotics into the US by the same iinteiligence agencies.

1. Why Johnny Can't Come Mome...Noreen Gosch, The Johnny Gosch



Foundation, Wes{ Des Moines, (c)2000
http//www.amazon.com/exec/obidos/ASIN/0S7051 9508/geminiwalkerink/C02-
0987448-18656569

2. The Pedophocracy, Dave McGowan Return to Home Page Return to Table
of Contents Next page

http//www.astrolagyforthepeople.com/pedophocracy.htm

Return to Home Fage
http/iwww.geminiwalker-ink.net/index.htmi

Return to Tahie of Contents
http/www.geminiwalker-ink.net/HellContents.htmi

email ...geminiwaiker <geminiwaiker@yahoo.com>
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Ted L. Gunderson
FBI Senior Special Agent in Charge {Ket.)
P.0O. RBox 18000-259 Las Yegas, NV 39114
Phone: (702) 791-5193. Voice: (310 364-2280, Fax: (702) 791-2906
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U.S. GOVERNMENT EXPERIMENTS ON CITIZENS
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0 June 1, 1951, top military and

intelligence officials of the Unit-

ed States, Cihada and Great
Britain, alarmed by frightening reports |:
of communist suceess at “intervention in?
the individual mind,” summoned a. small
group of eminent psycholo-
gists to a secret meeting at the
Ritz-Carlton Hotel in Mon-

Y

American prisoners of war were being

-brainwashed in North Korea, were pro-
posing an urgent, top-secret research
program on behavior modification.
Drrugs, hypnosis, electroshack, loboto-
my'= ali were to be studied as part of a
_vast LLS. effort 10 close the
" mind-control gap.

treal. The Soviets had gotten
Hungary’s Joszef Cardinal
Mindszenty, an outspoken
anti-communist, to confess to
cspionage, and they also :
seemed to be able to indocrinate polmcaI
enemies and even controi the thoughts of -
entire populations. The researchers were
convinced that the communists’ success
must be the fruit of some mysterious and
sinister scientific brcakthroughs. By the
following September, U.S. government
sc1entists spurred on by reports that

New revelations that-gov-
ernment cold war experiments

exposed thousands of Ameri-
-cans to radiation have
- prompted fresh congressional
. inquiiies, including a hearing
"1astwcck on tests conducted on retarded

children in Massachusetts. A Depart-
-ment of Energy hot fine set up to handle
calls from possible subjects of the tests
has been swamped. But the radiation ex-

.cold war research program that used

thousands of Americans as guinea pigs.

_periments are only one facet of a vast

From the end of World War 11 wel
into the 1970s, the Atamic Encrgy Com-
mission, the Defense Department, the
military services, the CIA and other
agencies used prisoners, drug addicts,
mental patients, coliege students, sol-
diers, even bar patrons, in a vast range of
government-run experiments to test the
effects of everything from radiation, LSD
and nerve gas to intense electric shocks
and prolonged “sensory deprivation.”
Some of the human guinea pigs knew
what they were getting into; many others
did not. Stiil others did not even know
they were being experimented on. But in
the life-and-death struggle with commu-
nism, America could not afford to leave
any scientific avenue unexplored,

With the cold war safely over, Energy
Secretary Hazel OLeary has ordered
the declassification of millions of pages
of documents on the radiation experi-
ments, and the administration is now
considering compensating the hundreds
of subjects of these odd and sometimes
gruesome atomic tests. But the govern-
ment has long ignored thousands of oth-
er cold war victims, rebuffing their re-
quests for compensation and refusing (o
admit its responsibility for injuries they
suffered. And the Clinton administra-
tion shows no sign of softening that hard
line. “We're not looking for drugs,” says
cabinet secretary Christine Varney. “At
least initially, we need to keep our focus
limited to human radiation.”

fn Clinton’s court. Now, the only hope
for thousands who were injured or who
were experimented on without their in-
formed consent is that President Clin-
ton or Congress will take action to com-
pensate the forgotten casualties of the

cold war. Continued secrecy and legal

roadblocks erected by the government
have made it virtualiy impossible for
victims of tiiese cold war human experi-
ments to sue the government success-
fulty, legal experts say.

Despite the administration’s reluc-
tance, Congress may be moving (o seck
justice for all the government’s cold war
victims. “It’s not just radiation we re talk-
ing about,” says Democratic Sen. John
Glenn of Ghio. a former Marine and
astronaut who is holding hearings on the
subject this week. “Any place govern-
ment experimenting caused a problem
we should make every effort to notify the
people and follow up. We ought tosctup
some sort of revicw and compensation
for people who were really hurt,”

Many of the stories of people whosce
lives were destroyed by mind- altering
drugs, electroshock “treatments” and
other military and CiA experiments in-

USNEWS & WORLD REPOKT, JANUARY 24, 1994

PHOID ILLUSTRATICN: DOUG STERN ~ USNAWE, PHOTOS: BLAGHK STAR:

33

BETTMANN ASCHIVE: 1.5, AR FORCE: U.5. AAMY, UPVRBETTMANN; UPVBETIMANN

A S AN




! A 1 T T et 2 .

e e s mah A G B S P A A T

RSO
e SPECIAL REPORT

volving toxic chemicals or behav-
ior modification have been
known for almost 20 years. But
U.5. News has discovered that
only a handful were ever‘com- - §
pensated —or even told what was
done to them. “There has essen- -
tially been no legitimate follow-
up, despite the CIA’s promise to
track down victims and see what
has happened to them,” says
Alan Scheflin, a professor at-
Santa Clara University Law
School and an authority on cold
war mind-control research. “It’s”
just one of the many broken
promises.” A CIA spokesman
last week said the agency is
searching its-files for radiation-
tests but has no plans to revisit’
other human experimentation;

MKULTRA. Most victims have

never been informed by the gov--
ernment of the nature of the ex- -
periments they were subjected to ' I
or, in some cases, even the fact®. B
that they were subjects. In a 1977 -
Senate hearing, then CLA Direc-’
tor Stansfield Turner said he
found the experiments “abhor-
rent” and promised that the CIA
would find and notity the people
used in the tests. Turner last week
insisted that “they found every--
one they possibiy could find.” But
internal memos and depositions
taken from CIA officials in'a law-
suit against the agency in the 1980s reveal
that of the hundreds of experimental
subjects used in the CIA’s mind-coatrol
program, code-named MKULTRA,
.only 14 were ever notified and only one
was compensated —for $15,000.

The 14 all had been given LSD surrep-
titiously by CIA agents in San Francisco
in an attempt to test the drug in an “op-
erationally realistic” setting. One of the
victims, U.5. News discovered, was a San
Francisco nightciub singer, Ruth Kelley,
now deceased. In the early 1960s, ac-
cording to a deposition from a CIA offi-
cial who was assigned in the 1980s to
track down MKULTRA victims, LSD
was slipped into Kellev's drink just be-
fore her act at a ¢lub called The Black
Sheep. The agents who had drugged her
“felt the LSD definitely took some ef-
fect during her act,” testified Frank Lau-
binger, the official in charge of the noti-
fication program. One agent went to the
bar the next day,and reported that she
was fine, though another recalled that
she had to be hospitalized.

Most of the MKULTRA documents’
were destroyed in 1973 on order of then

EYE IRRITANTS BEING TESTED ON A U.5. SOLDIER
IN A 1969 CHEMICAL WEAPONS EXPERIMENT

CIA Director Richard Helms, and the
records that remain do not contain the
names of human subjects used in most of
the tests. But they do clearly suggest that

‘hundreds of people were subjected to

experiments funded by the CIA and car-
ried out at universities, prisons, mental
hospitals and drug rehabilitation centers.
Even 5o, according to Laubinger’s 1983
deposition, “it was decided that there
were no subjects that required notifica-
tion other than those in the [San Francis-

IN A CIA-FUNDED EXPERIMENT, RITA
ZIMMERMAN, WHO HAD SOUGHT
TREATMENT FOR ALCOHOLISM, WAS
"DEPATTERNED™ WITH 30
ELECTROSHOCK
SESSIONS FOLLOWED
BY 56 DAYS OF DRUG-
INDUCED SLEEP.

co| project,” and the CIA n
no cffort to search university
ords or conduel personal i
views to find other victims. A«
ral Turner, in his 1983 deposil
conceded that “a disappoint
small number™ were notilicd
defended the agency’s contin:
refusal to declassity the nan
the researchers and univers
involved. “Idon’t think that wi
have been necessarily the
way,” Turner said. “Not in the
sious society we live in.” In |
the agency successfully appe.
to the Supreme Court to b
release of that information.
Oneof the grishiest CIA-fun
experiments—and one of on
few that have led to succe:
fawsuits against the gow.
menl —involved the work of a
nadian psychiatrist, Dr. D. E
Cameron. In the 19505, Cami
developed a method to treat
chotics using what he called -
patterning” and “psychic ¢
ing.”” According tc a g
application he submitted in .
tothe Society for the Investiga
of Human Ecology, a ClA-fun
front set up to support behas
control research, the procec
consisted of “breaking dow:
ongoing patierns of the patic
behavior by means of particul
intensive electroshocks {de|
terning)” —and in some ca
with repeated doses of LSD. ~
was followed with “intensive repeti
{16 hours a day for six or seven days)”
tape-recorded message, during wl
time “the patient is kept in partial sei
ryisolation.” Cameron’s application |
posed trying a variety of drugs, inclu
the paralytic curare, as part of a
technique of “inactivating the patiel
The 56-day sleep. The analog:
brainwashing was obvious to the (
which provided & $60,000 grant thro
the human-ecology society. Nine of
meron’s former patients, who
sought treatment for depression, a
holism and other problems at the A
Memorial Institute at McGiil Unive
ty, where Cameron was director, fil
lawsuit against the CIA in 1979. Onc
tient, Rita Zimmerman, was “de
terned” with 30 electroshock sess
followed by 56 days of drug-indi
sleep. It left her incontinent; others
fered permanent brain damage,
their jobs or otherwise deteriorated.
case, Orlikow v. U.S., was settled in |
for $750,000. (Cameron died in 196°
A more typical experience of tt
seeking recompense is that of Air I
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officer Lloyd Gamble,
who volunteered in 1957
to take part in a test at
the Army Chemical War--. ¥
fare Laboratories .in' . 8
Edgewood, Md. He told =
[7.5. News that he was in-
formed he would be test-
ing gas masks and piotec-
tive gear. Instead, he |
learned in 1975, he and .
1,000 other soldiers were
given LSD. “If they had
told me of the risks, I nev-
er would have done 1t,”"
he says now. “It was out- -
rageous.” He says after, .
the test he was simply:
“turned loose to drive’;
from Aberdeen to Dela-z
ware” while under the in-*
ftuence of LSD. “I didn't
even remember having
been there.”
Gamble began suffering
blackouts, periods of deep
depression, acute anxiety
and violent behavior. He
attemnpted suicide in 1960,
lost his top-secret clear-
ance and finally took early
retirement in 1968, When
he belatedly learned he
had been given LSD, he

sought recompense. The Justice Depart- -

ment rejected his request because the
statule of limitations had expired; the
Veterans’ Administration denied dis-
ability payments, saying there was no evi-
dence of permanent injury.

‘The Defense Department says Gam-
ble signed a “volunteer’s participation
agrcement” and that he received two
15D doses. Gamble and others were told
that “they would receive a chemical com-
pound, the effects of which would be
similar to those experienced from being
intoxicated by alcoholic beverages.”
Democratic Rep. Leslie Byrne of Virgin-
ia is sponsoring a bill that secks $253,488
for Gamble; DOD opposes the bill, say-
ing there is “insufficient factual basis”
for compensation. Such “private bills”
usually are difficult to pass in the face of
executive branch opposition.

Unreasonable men? Other cases filed
by prisoners or soldiers who were given
a variety of drugs have been dismissed
by judges who have ruled that although
the subjects did not iearn until the 1970s
exactly what bad been done to them,
the side effects and flashbacks they ex-
perienced immediately after the tests
should have prompted “a reasonable
man to seek legal advice” at the time.

LEARNING TO FIGHT ON THE NUCLEAR BATTLEFIELD, SAILORS
COVER THEIR EYES AS AN ATOMIC BOMB IS DETONATED.

“The failure to notify and promptly
compensale the people who were victim-
ized by these cold war excesses is inexcus-
able,” argues James Turner, on¢ ol the
lawyers in the Orikow case. But he says
the courts and the agencies now have
made it virtually impossible for a victim
to succeed in a legal claim. “Records are
gone, key witnesses have died, people
have moved; in the drug-testing cases,
people are damaged in other ways, which
undermines their credibility.”

The justifications offered for these
tests cover everything from cloak-and-
dagger schemes to discredit foreign poli-

AIR FORCE QFFICER LLOYD GAMBLE
WAS TOLD HE WOULD BE TESTING
GAS MASKS AND PROTECTIVE GEAR.
INSTEAD, THE ARMY GAVE HIM —

ALONG WITH A THOUSAND OTHER
SOLDIERS —L3D.

FRITE GORD — LIFE

ticians to training mib
personnel, The Arms
poscd as many as 2
soldiers to BZ, a pow
hallucinegen then w
development as a ch
cal weapon, The dru
tacks the nervous sys
causing dizziness, v
ing, and immobility. T
sands more also pa
pated in the Am
Medical Volunteer

gram, testing nerve

vaccines and antidole

Talkative. The c
behavior-control ex
ments were part of a
Navy project called C
ation CHATTER, w
was seeking “‘specc
ducing drugs” f{or w
interrogating “cnem
subversive personi
The projectwasevent
abandoned because
drugs “had such o
taste it was nol possil
keep the human sul
from knowing” they
been drugged,

But by 1932, undav
by such setbacks, »
psychelogical rese
was booming. “On
the problems we ha
the way along was the ingrained i
on the part of [CIA] agents that th.
viets were 10 feet tall, that there
huge programs going on ir the 5
Union to influence behavior,”
Gittinger, a CIA psychologist who -
saw the Human Ecology society’s «
ations, told ULS. News.

A classified 1952 study by the U.S
ernment’s Psychological Strategy
laid out an entire agenda for beh;
contro! research. Calling comm
brain-washing “a serious threat to
kind,” scientists urged that drugs.
tric shock and other techniques be ¢
ined in “clinical studies ... donc
remote situation.” The report
mused about the potential of lobo
arguing that “if it were possibie tw
form such a procedure on membs
the Politburo, the U.S.5.R. would m
ger be a problem to us,” though i
noted that the “detectability” of th
gical operation made its use problen

Although there is no evidence th
botomy experiments were ever
formed, many other bizarre and int)
procedures were, In 1955, the Arm;
ported research at Tulane Univers
which mental patients had electrod.
planted in their brains to measur
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LSD and other drugs. In other
experiments, volunteers were
kept in senfory-deprivation "R
chambers for as along as 131 |
hours and bombarded with |
white noise and taped messages
until they began halluciaating.
The goal to see if they could be
“converted” to pew beliefs. :

As recently as 1972, U.5.-
News found, the Air Force was
supporting research by Dr.
Amedeo Marrazzi, who is now
dead, in which psychiatric pa-. . ¥
tients at the University of Mis-
souri Institute of Psychiatry .
and the University of Minneso- .
ta Hospital—inciuding an 18- .
year-old pirl who subsequently
went into a catatonic state for
three days—were given LSD to”
study “ego strength.”

Gittinger concedes that some
of the research was quite naive.
“We were trying io Jearn about
subliminal perception and ali
the silly things people were be-
lieving in at that time,” he says.
One study even tried to.see if . .
extrasensory perception could
be developed by “training” ‘subjects with
electric shocks when they got the wrong
answer. But “most of it was exciting and
interesting and stimulating, and quite
necessary as it happens, during that peri-
od of time,” Gittinger insists.

Another former CIA official, Sidney
Gottlieb, who directed the MKULTRA

behavior-control program aimost from
its inception, refused to discuss his work
when a U.5. News reporter visited him
last week at his home. He said the CLA
was only trying (o encourage basic work
in behavioral science. But he added that
after his retirement in 1973, he went back
to school, practiced for 19 years as u

ED CLARK
Ca

" U.S: OFFICIALS FEARED BOTH A LOSS OF MILITARY CAPABILITY ABROAD AND THE
“RISK OF EMBARRASSMENT" AT HOME IF WORD OF HUMAN EXPERIMENTS | LEAKED OUT.

speech pathotogist and now works w
AIDS and cancer patients at a hosp
He said he has devoted the years since
left the CIA “trying to get on the sid
the angels instead of the devils.”

BY STEPHEN BUDIANSKY, ERICA E. GOl
AND TED GEST

SEEKING .IUS'I'ICE

he calls come giay
night, so many that th
Department of Energy.] has

operators standing by} Wh
the 12,000 callers to the.
partment’s hot line want t
know is whether they might.
be able to collect under Ensr-ua :
gy Secretary Hazel O Leary’s’
vow to compensate unwitting
participants in the U, S govV:
emment’s cold-war T3y
experiments. .
Answerswill be. months 0}:Y
mare in coming. But most cal
ers probably have l:ttle chance i
of success, and even thoso who,
can prove injuries may K

Welcome othe 'ma,ze

walf yearsfora check
v Despxte O’Leary’s ‘soothing
rds; Washmgton hasbeen -
tbnousiy tightfisted about’
opgning the Treasury to dam-
“age claims. That is especially -
: ‘:true when a disputed program
is defended on pational secu-
'r1tv grounds.
E Not enough. The best recent
gmdc is the case of the
= “downwmders from several
Western states who blamed
can.,er and other ailments on -
IBdla[[Oll from atmospheric .
*Buclear tests in the 1950s. Af-
‘ter litigation failed, Utah Sen:
| _Orrm Hatch spent more than

a decadc wmmng federal aid
for the victims: More than
$100 million has been paid
out, but critics say the maxi-
mum $50,000 benefit for each
victim is far too.modest even
to cover medical expenses.
 Victims of radiation tests
may be facing the same fate.
The Clinton administration
may decide that fiscal auster-
ity permits only symbolic pay-
meats. *“We should do what
we can to make amends,”
one official. “But it may be
just as significant to explain to
families what happened to
Uncle Fred.” In any case, leg-
islation is mare promising
than fitigation because the
law strictly limits damage
cases against the government.
Those who believe they

have been injured by federaliy
sponsored scientific or techni-
cal experiments may cail the
Energy Department hot line
at {800) 493-2998. Veierans
should call a different num-
ber, (800} 827-0363. Callers
“may be referred to other gov-
ernment agencies.

If they seem to meet the ini
tial puidelines, callers should
be ready for a 15-to-30-minuts
phone interview, and they wil
be asked tosubmit a letter ant
supporting documents to bacl
their claims. Then the wait be
gins. But in the sad history of
federal compensation pro-
grams, many beneficiarics
have died before the bureau-
crats got.to their claims.

says

BY TED GEST
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Why Clinton’s AG should =
* Depart

T PRI

purge the Justice

by Harvey Silverglate o

he Depertment of Justice and

the Central Intelligence Agen-
cy have much in common. ,

Both are large bureaucracies. -

Both operate mainly in secret.’

And both sre thoroughly corrupt, unsc--
countable, and dangerous to the liberties
and lives of the American people, . - wiun. bic
At the CIA, corruption is endemic. The -
spy agency has been synonymous with -

sleaze since its creation, during the early

- Cold War era. But Justice, despite ups and
. downs over the country’s first two cen-.
turies, avoided falling into totl disrepuie _
until recently -—— specifically, until the presi-. .
' dencies of Ronsld Reagan and George -
Bush. T A
There's another difference 25 well, Right =
now, Congress is considering a proposal ©
by US Senator Danicl Patrick Moynihan .
(D-New York) simply to do away with the ™
CIA and distribute its few cssential sctivi; =
tics among other agencies — thus break: *
ing, once and for all, its covert branch, .
which is unaccountablc cither to Congress »
or 1o the courts. Although Moynihan's”,
proposal is unlikely to get very far, at least *
it's being debste L Lo

+

£

No such casy solution presents itself for -
the probiem of haw Lo end the reign of ter.
ror £t the Depsrtment of Justice, Insiead,

{ Zoe Bsird, Bill Clinton’s attomey generals
designate, will have to show she hag the?
Buis o poiluiuy & acariy cican sweep not--
only of Justice Department lawyers and!
administrators in Washington, but of the-
various local US attorneys’ offlices — in-"
cluding Boston's. Only through such =z
purge will she be able to bring her depant-
ment under some form of control. Even |
though common wisdom holds that the s
fish rots from the head, the problems at ..
Justice are not limited 1o the top echelons;
hence, it's likely that cutting ofl the head
wiil niot save the body.

-

i

[ S g T

~ " In Boston, US Attorncy John Pappalardo?

and most of his assistants should get then
axe soon alter Clinton's inauguration. Baird !
should demand that everyone on Pappalsrea
do'smffmbmithi:orhcrrﬂimﬁomvﬁﬂl;‘j
cach individual being given an opportunity -
to remain em by ining how his
or her official conduct helped strengthen .,
the constitutional rights end vahies essentiat
to the maintenance of & free society. ltis 2
test few of them will be able to pass,

20



Why it such a drastic remedy called for 75"

~ The answer emerges from a review of thes
Justice Department’s dismal record in‘the?
past dozen years. Although the department .«
had its dark moments during eariier admin0
istrations — under Attorneys General John
Mitchell and Richard Kleindienst during the °
Nixon presidency, (or instance — the Rea-
gan and Bush yzars have been marked not -
only by & deepening of the culture of cor- ,,
ruplion and abusec, but 2lso by a concomi-'m
1ant acquicscence to such conduct_on_the”!
part of the federal judiciary, - | smee et 1
The Justice Department, with thé ap=?
proval of a statist US Supreme Court — ,»
where, alas, a clean sweep will likely take 2 -
full generation, given the justices’ life tenure. =
* — has destrayed much of the fabric of -~y
American law, 0 laboriously constructed inS
the first 200 years of the republic. 4
This rampage was led by the various at2o
tomeys general appointed by two presidents '
who cynically bashed constitutional rights 7>
and elemental justice in the name of fight %%
ing all kinds of perccived social 'cvils';fi?'f‘
from abortion to violent crime? from =
parnography to government eaks, from i;

- N b e, oot il il it e
- legal immigration to organized crime, from -
* banking-and-securitics fraud to the use and -
» sale of recreational drugs, from political =
- corruption fo money-laundering, 7 R
- Equally dangerous has been Justice's par- =
: - ticipation in various coverups meant to hide ©
~. unlawful foreign-policy ventures of the Rza-
=~ gan and Bush administrations — ventures -
“* that were carried out behind the backs of -
- Congress, the news media, the public, and
even other esuablished agencies of the exec. s
i.l(i'V'c bl‘il'lch‘ CLETRRL Sowmesr g g VT e
When 2 good prosecutor builds a crimj--
nal case, she or he docs so by accumulating -
« evidence ~— not by hecloring, threatening,
" or lying. With that in mind, what lollows is
. an indictment of the Department of Justice ;
- and of its Baston outpost, based on a care- !
" ful combing of the public record. These lo---
- gal atrocities — some widely reporied, .
...50me not — are just & few of the picces of
v evidence Attorney General Baird should 74
~ consider as she seis about restoring her-3°
+ department to its rightful role as &’
. defender, rather than an abuser,*

: of constitutional liberties™. & i

» Legalized kidnapping.
Three ycars sgo,* bounty
hunters hired by the US 3° 7
government kidnapped
2 Mexican physician 8
— in Mexico — to,
stand trial in Cali-
fornia. The physi- £
‘cian was charged s Vb
‘with injecting stim- E
" ulants into a cap-
~tured American
“undercover &
" drug-enforce-; 434
* ment agent. M
.. The agent, ... &
'*who was latcr™ @
"« murdered, had” W8
= been stationed: §
e W7 Mexico, as -\
= -part of this co;.m- -
" try's imperialistic]
= effort to Ering the ill-s, W
=~ gonsidered “war onW: %
drugs" to forcign soil. '~ V@
The injections were sup- ™%
:» posedly aimed at kezping them.
~-agent awske for torlure and N\
o QUESHONING. it~ brystie e aie)
> Despite protests from’ ".‘.'F.’“F"f..?";_,, _
and ‘domestic and inlernational Orga: goi
s nizations devoted 1o the rulc of lawp Dra:
* 'Humbcrio Alvarez Machain was hiiuled intg70
w.federal court for actions that took place on
¥ foreign soill,US Dis(ric{ judge Edward,
. Rafeedic, however, refused 1o play alongima ¢
b — he ruled the kidnzpping was jlic 9% * fa
*=oal and threw the casc out. The s e w
v Supreme Court then™ said » wiowis i
-.it didn't matter how -l
+the defendant had % Zag
Lended upin Ra- { g
~-feedie’s court,s @ &8 _
“andordered, . 48 R _
RIS . ZOE BAIRE
“proceed. At"" Sl ;
o that rpoint : _altomev gene
= Rafeedic ac: ' SR ‘designate, Inh

T VM adepartment
Bllii il -  pormeated wi
Tlack ol cevie . RS -
# dence, !, 2t 76 - Iy

= Earlyaing
»the proceed T 1§
Sings it wasa
rlcarncd; that
:thérDms' En" \

e R —
- o -

S
i A

Ho4

= Gia Barresi assisted in the prepardtion of:’; l&

fhll le. é}-_-(., .i—

Agency .(DEA
prisia-division of2

)
L/



. the Justice Department — had offered the pay hwym}, Lits in I'cdcnl prison, probably

* bounty hunters 2 $50,000 reward, plus ex- _ fur the rest of his life.

. penses, if they could bring the docior to e As in the Abarez case, Justice paid wit-

_the US. More cutragcous was the revela- ™ nesses — $1.5 million to six of them —

“tion that justice had pasd its witnesses ~ and forgave these witnesses their numerous
even larger sums of moncy in exchange for -2 admirted felonies, just 10 get Noriege. in

 their testimony against Alvarez. Many of 7

*the witnesses were also promised that

crtminal cherges against them would be ™

" dropped or reduced if they cooperated. ..

- other doctor, not Alvarez, who injected the -
American agent. Apparently, the govern- .«
ment deemed it more impoctant to claim re-

4.

But pcrhaps most telling was this: prmc

cutors kept secret the existence of & witness ;f'

who was prepared to testify that it was an-

7 {act, 20 of the witnesses against Noriega
were convicted drug dealers — including a
founder of the Medellin drug cartel,

» Official thievery. In 1987, a [ederal
btnkmptcy judge ruied thet the fustice De-
partment used “trickery, fraud and deceit™
in cheating & small software company, In-
siaw, out of ity creation. The ruling came
in response to a lawsuit Inslaw had filed

. I.hn! sccuscd Justice of stealing the product

venge in the desth ofoncofrt.sngmtl-—”
and to prevent a new brouhaha over the businessl"According to some independent
idnepping —— than to protect the rights of % investigators, the federal government wani-

" a suspect who was quite possibly innocent. -, ed to sell the software 1o American allies —
The case is over, and the doctor is back 7, along with a secret modification that would

in an attewnpt to drive the compsny out of

in Mexico, But this lswless kidnapping and -
the assertion that the reach of Ammcan“"

law cxtends past its borders has created a

" stain on the once-good name of American -

allowlhe US to keep track of some ofthur
m:eﬂugcnce activities.
The ruling against the justice Depart-

'mtwmudbydwUSCourtopr-

peals, which increasingly hes aliowed itself’
_to become 2 compliant tool of the govern-
. ment. But the Inslaw afTair won't go away.

~ The compeny's high-profile lawyer, for-
mer US (and Massachusetts) attorney gen-
eral Elliot Richardson, brought another

;usucc that will noit casily be expunged. - ..

-y Long-distance injustice. Equally ques- -
- no:uhlc was the method used to obtain the

. presence of former Panamanian strong-.-f-
p " man Manuel Antonio Nonegl to stand tri- ™"

* al in US District Court in Miami — sup- .=

~posedly for drug trafficking, but more like-*" lawsuit, and Attorney General William Barr
: Jy for daring 10 refuse to continue taking sy a7 appointed a special counsel to investigate.
< orders from the DEA and the CLA elter * = Not surprisingly, no criminal charges have °

» many years as a reliable, il somewhat re- . resulted. Yet the stench remains.

5

< pellant, ally in the war on dmgs and the

ey cmets TR

battle against communism. i-
" President Bush launched an undeclared

. {and hence unconstitulional) war on Pena-

3

3

B :hcrcby Irmmn«

- were., frozen,,

ma to grab Noriega, resulting in perhaps

, the most cxpensive and bloody arrest in
: Amcnc.nn htstory Noncga_. convicted in an

» Saddam's bankers. Then there's the
“still-unfolding Iraqgate scandal, which —
at New York Times columnist Willism
Safire has pointed out — probably should
resuit in the indictment of several !usucc
Dcpartm:nt Tawyers.
- US District Judge Marvin Shoob smelled
a rat when federal prosecutors claimed

P .,,:::.., that Christopher Drogoul, At-

e lanta-branch manager of Ban-
P co Nazionale del Lavoro,

fhen



Freedom

- w’;" n&lhou 1 g
wRsey 50 lrag ™
WM of ghe benk's Rome
headquerters. The judge did the right -
shing snd pulicd the plug on Drogoul's
freud triad, v e, . oo R

Ax shnoat comical scenaric followed, is
wivich high luttice Department officials
blemed the CIA, and the CIA blamed fus.
tice, for the coverwp of the Rome headquar.
ters’ involvewicnt in Drogoul’s actions,
Bush's potsy, Atiormey General Barr, decid-
od there was no aeed 10 name an indepen-
dens counsel. But slier vainly hoping the als
“fabr would ﬂmﬁr go awsy, Bare bent 10
public pressusre by appointing his own paie
8y, formner federsd judge Frederick Lacey —
2 Republican with a reputation as a loysl
spparaichik = who investigated and de-
clered the whole sinking garbage heap 1o
sutcl owet B3 FORCY, _
it remaine for Atorney General Baird 1o
pick up the pieces and sort things out, The ~
betting here i that & real investigation will |
show the governamcnl wat willing to ramc 8 -
mnocent beanch manager 10 pro-

tect the bank's management in Rome, -
which cf the covert efiort 10 fund
Saddmﬂmch‘lnﬂhryhﬂd?wﬂhﬂ:_“
encouragement and knowledge of the CIA.::
The Bush administration, sfier all, linds &,
highly embarrasiing that Saddsm went
from Amcica's favorite diciator o the rein- -~
carnation of Adull Hitler over a span of .
sbout three days. _
This may yet hun out 10 be snother se- -
Washingior, is which the justice Depart. *
ment was eniksied 85 & feliable ally in the of- ¢
hﬂlol&mildumhmﬂdam;g‘mu_‘;
the pion [cfl spert. + & - o
> G to jail. In 1984, justice manuged s0—
persuade Congress to enact legislation -
imsting the prewumption, embodied =,
the Ei::a Amendment, that people sc-!

i

ing & dciendant belore trisl subsuantially
increases ki or her chances of being come

ewitied end up hoving served their sens
Juatice justified this littie exercise in.
preventive delention, & Concepl near and_

30
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dear 1o the hearts of tyranis, on the InCoTy

* that thowgh i would be uaconstsivional

90 e “gacessive” bail, § wes oluy W0

§on Supremc Court actuslly bought thes
Sreement,

IR T o e O —

The justice Deparimend sciusly went 80
far in a recemt Lase that even the
Reagan/Bush Suprz v Court vsed, five w0
fous, 1o overium the  onv on of une vic-

unususl — lur higy —

. for the rights of 3 criminal defendant,

* Shades of “Long Ds .g Sitver,” perhaps™)

" The Court'lound the the pwernment lailed
1o prove that facobs + was predisposed —
independent of the  uvernment's solicitss
tion of hm ovet the course of 26 minths
= 3¢ purchase chil’ poen ihvough the mad
{orbysnyothor e -}, .

Alnwst no federsl child.porn delen.
danix, however, Bre as kucky s jacobsom
was, including, kcslly, L. Lane Raicwman, »
izacher at Phillips Brcier Academy, in Ex»
eter, New Hampahire, His life was
wrecked i @ frionzicd wrgy of disinfurma-

;. tiom, including unsu wtantisied reports of

< seaual abuse of 51t lents. Rateman was
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reedom’

._--nq -J L Lorn ko

C‘numndfm parr 16
decydes ago. Now [ederal judges barcly
Hmkmmulhc) mbhuuumplh:pru-
ceuloers’ warrsiht 2pplications. Cwnvors
More receniy, justice pmnd;nlnd ew. .
rep.dlllonl the department conlends give
its prosscurors the power 1o ignore ethical
nules and constraims unpoadmsﬂhng-m
by state courts sm! disciplinary agencies. .
Top Jusiice olficiala, including Assistant .
Antorncy General Rubert Muclicr 111 twho -
was Weld's righl-hand man while Weld ..
was US atiorney i Boston, from 1981 to
‘86), are engaged in & [rantic cllort to -
make the regulations clfective beiorc lh:
| Chﬁtoﬁadﬂmlrﬂmukeiufrm Zie i
o ﬂwprenuulorlhulmpluonﬂhﬂ_
l hconuu; msinly from career prosecutors,
who figure they're too far dows the polith
1 cal food chain to be fired by the Clinton”
sdministeziion, 2nd who want Bush’s jus-
tice Departmens to leave them 2 nice go-
ingegway present, This cynical lsme-duck
ploy demongirates T, I $0r no other res.
son (end there are many), Altorney Gen-
cral Baird roust extend ber purge wel be-
lmﬂheuppaechrhmol iuslnc:suf's:u
ianhmmon. et
_:.?.. R _k 1 1(‘ »n
F lnmusdnmnnwcﬂum\hmhmg-
]mnmd&d«ﬂ “get tough on
crime” prosecuton has run roughshod over
citizent’ rights, thus proving the warning of
Renjurmin Fraoklin: “They that can give up
essential Kberty io obtain s Rttle mnponq
| uktydmmmhuﬁbulymufm -“
- The proseculors on the locsl duhuna'
rol! tange (rom Reagan's fient apwnlct.
| William Weld, who served Attorney Gen-
¢ eral Edwin Meese both as US -tiorncy
here and a3 assistent attorney general in ™

Washington before icaving Meesc's sink= 7. !

ing ship, 1o Bush’s lasz, Pappelardo. £
-~Tbc bil! of indictment sgainst the 2

includes the following: Ry }.’i
. > Vacstion [rom keli. Earhet this yeas,
, ltmue encoursged agents of the Immi-
% gration and Najuralixstion Service (INS) =
% hlmﬂlhdhddﬁmldg?‘-im::
. Mahym tourisls «= mos! jor snore then

ECRE S S M VLD - \d{ﬁ-ﬂl} gt .".1'.’....;_-.

. Boston branch of the Justice Dcp-rtm:uli}

3

;-:UIHJM PR Y WY B TV § IS WY AR T A PLAUE

two weeks — who'd arrived at Logun
Airport. The preiext was that these peo-

. ple, mawy of them vacstioners, wers

needed (o teslify against the tour opees-

. tor, who was allcgedly wrying to get two

, immigrania inlo the coualry who intend-
cd 1o overitay Lheir wisas,
- Federal hadge Magistrate Mlnlnnc
Bo'lrlec. belore shie was forced by day-afier.
day froni-page coverage in the HAosion

Globe 1o consult the Bl of Righes, did litthe

lo end this charade. Many o those jaked
didn't cven appenr in court until their
cighth day in cusiody, snd sume of them
were uncomiortably handculled while in the
tourrounr, cven though nuaz was charged
with & criminal olicnse.

- When Bowler ordered the Malaysiane
discharged and allowed them 10 relurn
home, Pappalardo held 2 disingenuous
press conference ot which he staled: “Cak-

;.- Ing them tourists is Fke calling John Gotli a

busincssman.” Pappalard: alio declared his

> office completely free of blame for the sk«

© ure fo contact the Malayiian consulste
. prompily upon the detsinment of the tour |
** group. He blamed other aspects of the fiase

S e amr e o, AL ':lc"_-‘

) |
Tl e

‘.uaeusmnmsm;umami

buresucratic cover-your-ass performance,

" = Testimony foe sale, In 1984, US Attors

ney Wrld's zesistant mosecutors tried to

. pcrsu.dc!hefcderdmm:omeptdr
* - wstimony of three witnesses who were a¢-

*--’cmplwumlmuwuﬁu;\'m-

specific prison 1erms o 4 rotommended
. by the pruscowtons . . dcv:nd[cdlptmd
:palrupmlh:uhnn&lu(.mnm

lrpt of mbjtclivt _pressure on witnesies,

ture in Mainz and who had, therealier, en
tered Mo pica hergaining agreements with
the government. The dehndanu Kevin |
Daiicy, who wea subsequently convicted
anduuttopmm.md&lmmuxhd
Caruana, who is a fugitive, ‘
Mcotdlng 10 the plea agreement, Ihc

the defendant’s cooperation .

US Disirict Judpe kaeph'!’aum iried to
pul his loot down on this oificial bribery of
wiinesscs. He ordered the testimony of the
witnczses excluded lrom the trial, reason-
ing that the rewards given them should not
depend upun their success in bringing
sbout the conviction of the delendants:

.“We cannat toleraie the imposition of that




50 THE 808TON FHOENIE = SECT
T g ixth Amendment, which guaranices the
. cilizen the tight to the cilective assistance ..,

counsel. Rather, prosccutors should get 2 .-
judge 10 approve the intrusion — which -,
most fedenal judges these deye can be reli- -
shiy counted on t0 do — 10 avoid being -
charged with abuse, 7727, Asite
Muelicr, wha headed Weld's eriminel di
vizion at the time, argued the case personal-
< by before the Court of Appeals, underscor-
" ing how important Justice believed Ii was
i that bs prosccutors not be rebuked for their
¥ Mo cvidence. Noted
defense sttorncy Joseph Balliro wat indict- *-
. &4 during the briefl reign of US Attorney -
Jercmish QSullivan on a charge of con- :

confidentia) legal-straiegy mecting and res aﬂowfego,q‘

1

the prosecutons. . SNy
The guveraa-at documents we later to launder money. He was
found disciosed that the agents and some of  throu el unill, ot his arisl, judge
were Intercsied in seeing — ward Harrington, himsel{ 3
whether we would » pevjuricus de- - prioe. 10 the Resgan e,
tncluding @ false affidevit from this”  wss not even enough
witnesh, 0 0 :
egregiows viclation of the lawyer. * = Balliro went
chient reistionship was papered over by US -
. District Judgs Robert Keeton {who, aley,” ébhmdwmu criminal-delense anyeS
when | was & student yeoes - way: the justios Depariment rulss mot by ¢
o1 Harvard Law School ww talk #<- low, bud serror = 50 waich your back. A4
. 3houl duapreonltntrs i wt’s mentor) snd = > Risky : i
by o equally compiant Count of Appeaks, Bit -
conviction or cven tehe Action 3
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¥ Liswaing ia. In 1932, Weid and his top

deputy, Mark Wﬁif {now a fcderal judge),

acting in conlun;éion with {ederal drug e et

wu(m;\ud'l}l ward K O'Brien, who * o v
I-uw?rswnﬂ?ﬂdandwwdlumr‘nu '#;gfrqﬁ'_“}:g ..
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other client), a possibic conflict of interest
became s [dony. -
Cintolo's comviction was meant 1o leach 2
iesson 10 iwyers who represenl slleged
mobsters that such represeniation is not -
without personal risk. The message got
through. Cintolo served a prison senience
and was disbarred. © - .
» Etbks-fret 200e. The depaniment’s cur-
rent effort to implement & rule aliowing fed-
cral prosecutors 1o circumvent state-im- "’
poscd ethical constraints, discussed above, !
was foreshadowrd by 2 situstion in Mass-
i .
. The state’s Supreme tudicisl Court ..
adopted a rule requiring all prossculors, n-
dﬂdw&x[edx.ioleckdrepwmhﬁmoh )
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", jodge before iasuing & subpocns 0 3 Lewyer ..

Justiss during the Reagun/Bush era has been
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: prosesution

" ol defested Congresaman Nicholas
Muvroulcs is 2 kesson in how a prosccution

~ should not be conducsed, -

. Government leaks for monthz before and

" - afier the indictment destroyed Mawoules's
Tepuiation and made it considorsbly harder

». for him to defend himscll before his con-
stituents of in court. Wihon Mavroules's

¢ lawyer, former Massachusetts atiormey g

: eral Frank Bellotti, asked LIS Districs Judge
Devid Mazzone 1o convene s earing o de-

" termine who in the US stiomey’s office

.+ might have ilicgally leaked confidential ;

" grand-jury information, Maxzone declined |

" == ewen though' the federai judiclary has

. been quick to crack down on defenae
lnwyers who leak. .
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